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Αθήνα, σήµερα στις 12 Ιανουαρίου 2010, ηµέρα Τρίτη και ώρα
18.04’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
της Β’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑΣ ΖΗΣΗ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Σας εύχοµαι καλή και ευτυχισµένη χρονιά. ∆ηµιουργικό και γό-
νιµο νοµοθετικό έργο.

Εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Θα γίνει προεκφώνηση των νοµοσχεδίων που είναι γραµµένα
στην ηµερήσια διάταξη.

Υπουργείου Οικονοµικών.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου: «Κύρωση Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµέ-
νου και άλλες διατάξεις».

Το νοµοσχέδιο θα συζητηθεί στη συνέχεια.
Εισηγητές είναι οι κύριοι Ευστάθιος Κουτµερίδης και Μιχαήλ

Χαλκίδης.
Η ∆ιάσκεψη των Προέδρων αποφάσισε στη συνεδρίασή της,

στις 7/1/2010 τη συζήτηση του νοµοσχεδίου σε µία συνεδρίαση.
Σχέδιο νόµου Υπουργείου Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και

Ναυτιλίας.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου: «Ρύθµιση επιχειρηµατικών και επαγγελµατι-
κών οφειλών προς τα πιστωτικά ιδρύµατα, διατάξεις για την επε-
ξεργασία δεδοµένων οικονοµικής συµπεριφοράς και άλλες
διατάξεις».

Η συζήτηση του νοµοσχεδίου θα αρχίσει στην αυριανή συνε-
δρίαση.

Εισηγητές είναι ο κ. Αθανάσιος Παπαγεωργίου και ο κ. Γεώρ-
γιος Καρασµάνης.

Η ∆ιάσκεψη των Προέδρων αποφάσισε στη συνεδρίασή της
στις 23-12-2009 τη συζήτηση του νοµοσχεδίου σε τρεις συνε-
δριάσεις.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση
του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών, «Κύρωση Πρά-
ξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου και άλλες διατάξεις».

Πριν δώσω το λόγο στον εισηγητή της Πλειοψηφίας κ. Ευστά-
θιο Κουτµερίδη, σας γνωρίζω ότι κατά τη συζήτηση επί της
αρχής των άρθρων και του συνόλου του σχεδίου νόµου του
Υπουργείου Οικονοµικών: «Κύρωση Πράξης Νοµοθετικού Πε-
ριεχοµένου και άλλες διατάξεις», Κοινοβουλευτικός Εκπρόσω-
πος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας ∆ηµοκρατίας

ορίζεται ο Βουλευτής Νοµού Ηρακλείου κ. Εµµανουήλ Κεφαλο-
γιάννης.

Επίσης κατά τη συζήτηση του νοµοσχεδίου, ορίζεται ως Κοι-
νοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδος ο κ. Νίκος Καραθανασόπουλος και ειδικός αγορητής ο
Βουλευτής κ. Νάνος Απόστολος.

Αναφορικά µε τη συζήτηση επί της αρχής των άρθρων και του
συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών: «Κύ-
ρωση Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου και άλλες διατάξεις»,
ειδικός αγορητής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού ορίζεται
ο Βουλευτής κ. Αϊβαλιώτης Κωνσταντίνος.

Κατά τη συζήτηση του σχεδίου νόµου: «Κύρωση Πράξης Νο-
µοθετικού Περιεχοµένου και άλλες διατάξεις», ο Συνασπισµός
της Ριζοσπαστικής Αριστεράς ορίζει ειδικό αγορητή το Βουλευτή
Β’ Αθηνών κ. ∆ηµήτριο Παπαδηµούλη.

Το λόγο έχει ο εισηγητής της Πλειοψηφίας, Βουλευτής κ. Ευ-
στάθιος Κουτµερίδης.

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, κύριε Υφυ-
πουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εύχοµαι κατ’αρχάς χρό-
νια πολλά και καλή χρονιά. Εύχοµαι το 2010 να αποτελέσει
πραγµατικά µια γέφυρα που θα µας µεταφέρει από το 2009, ένα
έτος απαισιοδοξίας και µιζέριας, σε ένα ελπιδοφόρο 2010. Εύ-
χοµαι ποιοτικότερο κοινοβουλευτικό έργο σε όλους µας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητούµε σήµερα την πράξη
νοµοθετικού περιεχοµένου η οποία αναφέρεται σε θέµατα ΦΠΑ,
επισφαλών απαιτήσεων, ληξιπρόθεσµων χρεών προς το δηµό-
σιο, σε θέµατα αναπροσαρµογής ποσού οφειλών προς τα ασφα-
λιστικά ταµεία και σε θέµατα αναστολής πλειστηριασµών από τα
πιστωτικά ιδρύµατα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε την κύρωση αυτής της πρά-
ξης νοµοθετικού περιεχοµένου είναι γεγονός ότι στηρίζουµε τις
µικροµεσαίες επιχειρήσεις.

Η παγκόσµια οικονοµική κρίση αλλά και η εγχώρια οικονοµική
κρίση δηµιούργησε τεράστια προβλήµατα ρευστότητας στην
αγορά. Οι επιχειρήσεις αντιµετωπίζουν προβλήµατα πληρωµής
των υποχρεώσεών τους, αναζητούν ρευστότητα τη στιγµή που
οι τράπεζες έχουν κλείσει τη στρόφιγγα των δανείων τους.

Το αποτέλεσµα της οικονοµικής κρίσης και κατ’ επέκταση της
πιστωτικής ασφυξίας είναι να σηµειώνεται διακίνηση πολλών µε-
ταχρονολογηµένων ή και ακάλυπτων επιταγών µε πολλές επιχει-
ρήσεις να µην έχουν εισπράξει το ΦΠΑ των πωλήσεών τους και
έτσι να µην µπορούν να ανταποκριθούν στις φορολογικές τους
υποχρεώσεις.

Κάτω από το βάρος αυτής της οικονοµικής κρίσης η οποία ξε-
κίνησε εδώ και τρία χρόνια, εµείς από το ΠΑΣΟΚ πολύ νωρίς το
προηγούµενο χρονικό διάστηµα και µάλιστα το 2008 και το 2009
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ΙΓ’ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ
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ως αντιπολίτευση τότε, προτείναµε στην προηγούµενη κυβέρ-
νηση της Νέας ∆ηµοκρατίας να πάρει κάποια αποφασιστικά
µέτρα, τα οποία θα αφορούσαν τη ρευστότητα της ελληνικής
αγοράς για να στηριχθούν οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις και οι
επιχειρηµατίες οι οποίοι αντιµετωπίζουν προβλήµατα και δεν
µπορούν να ανταποκριθούν στις φορολογικές τους υποχρεώ-
σεις.

Η προηγούµενη κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας αφού δεν
είχε ένα ολοκληρωµένο σχέδιο για την αντιµετώπιση της κρίσης
κατέφυγε δυστυχώς προεκλογικά και κυριολεκτικά την τελευταία
στιγµή σε µια σειρά από φιλολαϊκά µέτρα. ∆υστυχώς, όµως, ήταν
αποσπασµατικές και πρόχειρες ρυθµίσεις καθαρά προεκλογικού
χαρακτήρα και δεν εντάσσονταν σε ένα συνολικό σχέδιο για την
τόνωση της ελληνικής οικονοµίας και για τη στήριξη των µικρο-
µεσαίων επιχειρήσεων.

Κάποιες, όµως, απ’ αυτές τις ρυθµίσεις που αναφέρονται στην
πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου ήταν προς τη σωστή κατεύ-
θυνση και αυτές τις ψηφίζουµε και τις κυρώνουµε σήµερα µε το
νοµοσχέδιο που συζητούµε. Κάποιες άλλες όµως κατά την
άποψή µας δεν κινούνται προς τη σωστή κατεύθυνση και γι’ αυτό
επαναφέρουµε το προηγούµενο καθεστώς όπως ίσχυε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µετά τις εκλογές της 4ης Οκτώ-
βρη µε τη νέα Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ και του Γιώργου Παπαν-
δρέου προβήκαµε σε µια σειρά από νοµοθετικές πρωτοβουλίες
οι οποίες έχουν στόχο την τόνωση της ρευστότητας της ελληνι-
κής οικονοµίας, τη στήριξη των µικροµεσαίων επιχειρήσεων, τα
υπερχρεωµένα νοικοκυριά, τον «ΤΕΙΡΕΣΙΑ» και το πτωχευτικό δί-
καιο. Μάλιστα, αυτό το χρονικό διάστηµα µετά από την διαδικα-
σία δηµόσιας διαβούλευσης η οποία ολοκληρώνεται, αυτές τις
ηµέρες, ψηφίζεται το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Οικονοµίας,
που αφορά τη ρύθµιση των επιχειρηµατικών και επαγγελµατικών
οφειλών προς τα πιστωτικά ιδρύµατα. Αφορά διατάξεις για την
επεξεργασία δεδοµένων οικονοµικής συµπεριφοράς αλλά και µια
σειρά από άλλες διατάξεις.

Η πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου που κυρώνουµε σήµερα
κατατέθηκε στις 16.9.2009, δηλαδή λίγες ηµέρες πριν από τις
εκλογές της 4ης Οκτώβρη, και µε αυτή θεσπίστηκαν κάποιες
ρυθµίσεις που η προηγούµενη κυβέρνηση είχε ανακοινώσει προ-
εκλογικά και εντελώς πρόχειρα και αποσπασµατικά αλλά επειδή
λόγω των εκλογών δεν πρόλαβε να φέρει αυτήν την πράξη νο-
µοθετικού περιεχοµένου στη Βουλή για κύρωση, συζητήθηκε
στην Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων και την κυρώνουµε σή-
µερα εµείς.

Είναι γνωστό και αξίζει να σηµειώσουµε σήµερα εµείς, ότι οι
πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου εκδίδονται από τον Πρόεδρο
της ∆ηµοκρατίας µόνο, όµως, σε έκτακτες περιπτώσεις, εξαιρε-
τικά επείγουσας και απρόβλεπτης ανάγκης, όπως αναφέρεται
ρητά στο άρθρο 44 του Συντάγµατος. Οι πράξεις αυτές υπο-
γράφονται ύστερα από πρόταση του Υπουργικού Συµβουλίου και
στη συνέχεια σε διάστηµα σαράντα περίπου ηµερών από την έκ-
δοσή τους, υποβάλλονται στη Βουλή ή µέσα σε σαράντα ηµέρες
από τη σύγκληση της Βουλής σε Σύνοδο για να κυρωθούν. Αν
δεν υποβληθούν µέσα στις προαναφερόµενες προθεσµίες ή δεν
εγκριθούν από τη Βουλή µέσα σε τρεις µήνες από την υποβολή
τους, παύουν να ισχύουν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το παρόν νοµοσχέδιο που συ-
ζητούµε αποτελείται από δύο άρθρα.

Το πρώτο άρθρο περιέχει την πράξη νοµοθετικού περιεχοµέ-
νου συνολικά µε τα επιµέρους άρθρα της όπως κατατέθηκε από
την κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας και το δεύτερο άρθρο πε-
ριέχει τις αλλαγές τις οποίες επιβάλλει η σηµερινή Κυβέρνηση.

Η πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου προβλέπει στα άρθρα της:
Πρώτον, την τµηµατική καταβολή του ΦΠΑ, δηλαδή καταβολή
30% του οφειλόµενου φόρου και το υπόλοιπο θα εξοφληθεί από
την επιχείρηση σε δυο ισόποσες µηνιαίες δόσεις.

∆εύτερον, προβλέπει την αύξηση του ποσοστού προβλέψεων
για απόσβεση επισφαλών απαιτήσεων από τις επιχειρήσεις από
το 0,5% στο 1%.

Τρίτον, προβλέπει στην αύξηση του ορίου για προσωποκρά-
τηση, σε χρέη προς το δηµόσιο από τις 30.000 ευρώ στις 150.000
ευρώ.

Τέταρτον, προβλέπει την αύξηση του ποσού των οφειλοµένων
ασφαλιστικών εισφορών από τις 2.000 ευρώ στις 5.000 ευρώ
πάνω από το οποίο επιβάλλεται φυλάκιση και χρηµατική ποινή.

Πέµπτον, προβλέπει την αναστολή των πλειστηριασµών για
οφειλές προς τις τράπεζες έως 200.000 ευρώ και µέχρι τη χρο-
νική περίοδο 31.12.2009.

∆ιευκρινίζεται ότι µε το άρθρο 2 του νοµοσχεδίου που συζη-
τούµε επέρχονται ορισµένες αλλαγές, τροποποιήσεις και βελ-
τιώσεις σε σχέση πάντα µε την πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου
που κάνει σήµερα αυτή η Κυβέρνηση, διότι θεωρεί ότι κάποιες
από τις διατάξεις δεν κινούνται στη σωστή κατεύθυνση και άρα
επαναφέρουµε το προηγούµενο καθεστώς όπως ίσχυε.

Κατ’ αρχάς επιβάλλουµε µία αλλαγή, η οποία αφορά στο πρό-
στιµο για ανακριβή ή για µη υποβολή δήλωσης τµηµατικής κα-
ταβολής του ΦΠΑ. Αλλάζει δηλαδή ο τρόπος υπολογισµού του
επιβαλλόµενου προστίµου και αποσαφηνίζεται ότι η κάθε χρήση
κρίνεται αυτοτελώς, αποφεύγοντας έτσι την επέκταση των προ-
βλεπόµενων κυρώσεων στις επόµενες φορολογικές χρήσεις, γε-
γονός που θα καθιστούσε πραγµατικά για τον επιχειρηµατία
αυτήν τη χρηµατική καταβολή µη ελκυστική και µη συµφέρουσα
και άρα, δεν θα είχε κάνει χρήση αυτής της ευεργετικής διάτα-
ξης.

Η δεύτερη αλλαγή προβλέπει την κατάργηση της αύξησης του
ποσοστού βάσει του οποίου σχηµατίζονται οι προβλέψεις για επι-
σφαλείς απαιτήσεις και επανέρχεται το προηγούµενο καθεστώς
όπως ίσχυε. Εδώ αφορά τις επιχειρήσεις στις οποίες δίνεται η
δυνατότητα να καταχωρίσουν ένα συγκεκριµένο ποσό ως επι-
σφαλείς απαιτήσεις.

Η τρίτη αλλαγή είναι αυτή η οποία προβλέπει την αναστολή
των πλειστηριασµών για οφειλές έως 200.000 ευρώ προς τις τρά-
πεζες, η οποία µε την πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου προέ-
βλεπε ότι θα ισχύει έως τις 31.12.2009 και επεκτείνεται µε το
νοµοσχέδιο αυτό έως τις 30.6.2010. Εδώ, κύριε Υφυπουργέ, θα
συζητήσουµε για το κενό που υπάρχει από την 1.1.2010 έως την
ηµεροµηνία ψήφισης του νοµοσχεδίου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε την πράξη νοµοθετικού πε-
ριεχοµένου, που κυρώνουµε σήµερα, δίνουµε πραγµατικά µία
βοήθεια, µία ανάσα στις µικροµεσαίες επιχειρήσεις, οι οποίες
αυτήν την περίοδο της οικονοµικής κρίσης αντιµετωπίζουν τε-
ράστια προβλήµατα ρευστότητας µε αποτέλεσµα να µην µπο-
ρούν να ανταποκριθούν στις υποχρεώσεις τους.

Αναλυτικά, όσον αφορά το νοµοσχέδιο, στο άρθρο 1 παρά-
γραφος 1 δίνεται η δυνατότητα τµηµατικής καταβολής του ΦΠΑ,
η εξόφληση του οποίου δεν θα γίνεται πλέον εφάπαξ. Η επιχεί-
ρηση θα έχει τη δυνατότητα, αφού καταβάλλει το 30% του οφει-
λόµενου φόρου, να καλείται να εξοφλήσει το υπόλοιπο σε δύο
ισόποσες δόσεις. Αυτό ισχύει για τις δηλώσεις που η ηµεροµη-
νία υποβολής τους λήγει στις 20.10.2009 και µετά.

Η τελευταία ηµεροµηνία καταβολής του φόρου ορίζεται το
τέλος του δεύτερου µήνα. Στο διάστηµα αυτό το ποσό της κάθε
δόσης θα προσαυξάνεται κατά 1% µέχρι τη λήξη του δευτέρου
µήνα από τη λήξη υποβολής της δήλωσης. Μετά τον τρίτο µήνα
θα επιβάλλεται προσαύξηση 2%.

Για όσους κάνουν χρήση της ευχέρειας αυτής δεν επιβάλλο-
νται οι προβλεπόµενες από το νόµο κυρώσεις µέχρι το τέλος του
δεύτερου µήνα, δηλαδή µέχρι τη λήξη υποβολής της δηλώσεως.
Από τον τρίτο όµως µήνα και µετά επιβάλλονται όλες οι προβλε-
πόµενες ποινικές κυρώσεις. Επιπλέον θα επιβάλλεται προσαύ-
ξηση 2% για κάθε µήνα καθυστέρησης.

Με το άρθρο 1 παράγραφος 2 για όσους υποβάλλουν ανα-
κριβή δήλωση ή δεν υποβάλλουν περιοδική δήλωση ΦΠΑ προ-
βλέπεται ότι θα καταβάλλεται µόνο πρόστιµο ίσο µε το τριπλάσιο
της διαφοράς του φόρου που οφείλεται.

Με το πρόστιµο αυτό δεν έχουν εφαρµογή οι διατάξεις για τη
διοικητική επίλυση της διαφοράς. Η αλλαγή που επιφέρουµε
εµείς µε το νοµοσχέδιο είναι ότι αλλάζουµε την αντιµετώπιση της
ανακριβούς αλλά και της µη υποβολής δήλωσης ΦΠΑ. Επιβάλ-
λεται φόρος επί της διαφοράς που οφείλεται 4,5% στην περί-
πτωση της ανακριβούς δήλωσης και 5% στην περίπτωση µη
υποβολής της δήλωσης, µε ανώτατο όµως όριο το 200%. ∆ηλαδή
αντί γι’ αυτό που προέβλεπε η πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου

2006 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



στο τριπλάσιο της διαφοράς του φόρου, που δεν ήταν ελκυστικό
για τον επιχειρηµατία, εµείς επιφέρουµε το παλιό καθεστώς. Βέ-
βαια σε περίπτωση διοικητικής επίλυσης της διαφοράς εφαρµό-
ζονται οι διατάξεις του Κώδικα Βιβλίων και Στοιχείων, δηλαδή η
µείωση των προστίµων.

Στο άρθρο 2 αυξάνεται από το 0,5% στο 1% το ποσοστό προ-
βλέψεων για απόσβεση επισφαλών απαιτήσεων που εκπίπτουν
από τα ακαθάριστα έσοδα των επιχειρήσεων, για τις επιχειρή-
σεις που τηρούν επαρκή βιβλία β’ και γ’ κατηγορίας. Πρόκειται
πραγµατικά για ένα ποσό το οποίο, όπως γνωρίζουµε, οι επιχει-
ρήσεις το τοποθετούν σ’ έναν ειδικό λογαριασµό και δεν φορο-
λογείται, ούτως ώστε να καλύπτουν τις απώλειές τους από
επισφαλείς πελάτες και µάλιστα αυτήν τη χρονική περίοδο της οι-
κονοµικής κρίσης. Ειδικά για κάποιες συγκεκριµένες επιχειρή-
σεις προβλέπεται αύξηση του ποσοστού αυτού από το 1% στο
1,5%. Η εφαρµογή αυτή βέβαια ξεκινά για δαπάνες οι οποίες
πραγµατοποιούνται για διαχειριστικές περιόδους από 1-1-2009.
Και εδώ µε το νοµοσχέδιο η Κυβέρνηση επιφέρει µία αλλαγή, κα-
ταργεί αυτή τη διάταξη και ισχύει αυτό που ίσχυε παλαιότερα,
µε το προηγούµενο καθεστώς, δηλαδή το 0,5%.

Στο άρθρο 3 µε την πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου το ποσό
της προσωποκράτησης για οφειλές προς το δηµόσιο που ορίζε-
ται από 30.000 έως 150.000 ευρώ παραµένει ως έχει. Κρατούµε-
νοι για ποσό µικρότερο των 150.000 ευρώ απολύονται από τη
φυλακή, δεν εκτελούνται αποφάσεις για προσωποκράτηση για
ποσό µικρότερο του προαναφεροµένου, εάν δεν έχουν εκτελε-
στεί.

Με το άρθρο 4 αυξάνεται από τις 2.000 ευρώ στις 5.000 ευρώ
το ποσό των οφειλόµενων ασφαλιστικών εισφορών πάνω από το
οποίο επιβάλλεται φυλάκιση και χρηµατική ποινή.

Τέλος, µε το άρθρο 5 αναστέλλονται έως 31-12-2009 οι πλει-
στηριασµοί για οφειλές έως 200.000 ευρώ από τα πιστωτικά
ιδρύµατα. Κι εδώ επέρχεται η αλλαγή που επιφέρει µε το νοµο-
σχέδιο η Κυβέρνηση και επεκτείνει τη διάρκεια αυτή έως τις 30-
6-2010.

Μετά απ’ αυτές τις αλλαγές µε την κατάθεση του νοµοσχεδίου
η Κυβέρνηση κυρώνει την Πράξη Νοµοθετικού Περιεχοµένου,
γιατί θεωρούµε ότι υπάρχουν θετικές ρυθµίσεις, αλλά και γι’
αυτές που διαφωνούµε επιφέρουµε τις δικές µας προτάσεις και
αλλαγές µε το νοµοσχέδιο που συζητούµε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συµπληρώνονται σήµερα εκατό
µέρες µε Πρωθυπουργό τον Γιώργο Παπανδρέου και Κυβέρ-
νηση το ΠΑΣΟΚ. Το έργο της Κυβέρνησης χαρακτηρίζεται θε-
τικό, παραγωγικό και ελπιδοφόρο. Εµείς δεν υποσχεθήκαµε ότι
σε εκατό µέρες θα λύσουµε όλα τα προβλήµατα της χώρας µας.
Εµείς δεν ισχυριζόµαστε ότι σε εκατό µέρες αλλάξαµε την πο-
ρεία της χώρας µας.

Αυτό όµως που έχει µεγάλη σηµασία και έτσι ακριβώς το αξιο-
λογεί ο ελληνικός λαός είναι πως στις πρώτες εκατό µέρες ο
Πρωθυπουργός της χώρας µας και η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ
έδωσαν ένα ξεκάθαρο πολιτικό στίγµα και την ταυτότητα της
νέας διακυβέρνησης της χώρας µας. Είπαµε ξεκάθαρα προς τον
ελληνικό λαό ποια είναι η κατάσταση που παραλάβαµε. Λέµε πώς
θα την αλλάξουµε αυτή την κατάσταση και κυρίως λέµε µε ποι-
ους θα την αλλάξουµε.

Η Κυβέρνηση αυτή πραγµατικά τολµά και το 2010 θα είναι ένα
έτος µεγάλων αλλαγών και µεταρρυθµίσεων που τόσο έχει ανά-
γκη η χώρα µας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον ειση-
γητή της Πλειοψηφίας κ. Κουτµερίδη.

Το λόγο έχει τώρα ο εισηγητής της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης, Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας, κ. Μιχαήλ Χαλκίδης.

ΜΙΧΑΗΛ ΧΑΛΚΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η παγκόσµια οικονοµία συνεχί-

ζει να κλυδωνίζεται από τη σφοδρότερη κρίση της πρόσφατης
ιστορίας. Οι συνέπειες είναι ιδιαίτερα βαριές σε ολόκληρο τον
κόσµο. Ακόµα και οι ισχυρότερες οικονοµίες του πλανήτη λυγί-
ζουν υπό το βάρος των εξελίξεων. Η διεθνής κρίση χτύπησε όλες
τις χώρες και βέβαια και τη δική µας.

Η Νέα ∆ηµοκρατία, αντιλαµβανόµενη εγκαίρως την κατάσταση
που είχε αρχίσει να διαµορφώνεται, προετοίµασε και κατέθεσε
στις 16 Σεπτεµβρίου του 2009 την πράξη νοµοθετικού περιεχο-
µένου που έχουµε σήµερα στην Ολοµέλεια. Με αίσθηµα ευθύ-
νης ετοιµάσαµε αυτό το σχέδιο νόµου, έχοντας ως κύριο στόχο
την παροχή βοήθειας, στήριξης και ανακούφισης σε συµπολίτες
µας οικονοµικά ασθενείς, που η οικονοµική κρίση έγινε αιτία να
πληγούν ακόµη περισσότερο. Ωστόσο, το γεγονός της προκή-
ρυξης πρόωρων εκλογών είχε ως συνέπεια την αδυναµία έγκαι-
ρης ψήφισης των ρυθµίσεων αυτών και τυπικά.

Αισθανόµαστε ικανοποίηση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
γιατί το ΠΑΣΟΚ υιοθέτησε την πρόταση νόµου, τη βελτίωσε και
σήµερα είµαστε εδώ για να πάρουµε οριστικές αποφάσεις που
αφορούν έναν µεγάλο αριθµό νοικοκυριών και επιχειρήσεων.

Σε ένα τόσο αρνητικό περιβάλλον και σε µια ατµόσφαιρα βα-
ριάς απαισιοδοξίας ας δώσουµε ένα µήνυµα ελπίδας και προο-
πτικής. Ας προτάξουµε την κοινωνική συνοχή. Και θα την
πετύχουµε, προστατεύοντας τους εισοδηµατικά ασθενέστερους.
Αυτούς οφείλουµε να στηρίξουµε στις δύσκολες στιγµές. Σ’ αυ-
τούς οφείλουµε να δώσουµε όλες τις ευκαιρίες για να πάψουν
επιτέλους να είναι «ασθενείς». Τους οφείλουµε όχι µόνο προ-
στασία από τη φτώχεια, αλλά και ευκαιρίες για να βγούνε ορι-
στικά από αυτή.

Συζητάµε ένα σχέδιο νόµου που πρώτοι εµείς ως κυβέρνηση
φέραµε προς ψήφιση στις 16 Σεπτεµβρίου 2009, µε στόχο να θω-
ρακίσουµε την οικονοµία και να βοηθήσουµε τους οικονοµικά
ασθενέστερους συµπολίτες µας, που πλήττονται από τις επι-
πτώσεις της πρωτοφανούς οικονοµικής κρίσης. Βασικός µας
στόχος µε αυτό το νοµοθέτηµα ήταν να ολοκληρωθεί η προσαρ-
µογή της φορολογικής νοµοθεσίας πριν τη λήξη του 2009, για
να µπορέσει να εκτελεστεί απρόσκοπτα ο κρατικός προϋπολογι-
σµός του 2010 και παράλληλα, να γίνει τακτοποίηση των θεµάτων
επισφαλών απαιτήσεων.

Στο πλαίσιο της κοινωνικής µας πολιτικής θέλαµε να βοηθή-
σουµε τόσο τους πολίτες που αντιµετωπίζουν οικονοµικές δυ-
σχέρειες ως προς την έγκαιρη εξόφληση των χρεών τους προς
το δηµόσιο όσο και τους µικροοφειλέτες που υπόκεινται σε ποι-
νικές διώξεις, καθώς και τους δανειολήπτες που δεν µπορούν να
αντιµετωπίσουν τις δανειακές τους υποχρεώσεις. Με άλλα λόγια,
οι ρυθµίσεις που εισηγηθήκαµε αποσκοπούσαν και αποσκοπούν
στην τόνωση της ρευστότητας των επιχειρήσεων και στην ανα-
κούφιση των δοκιµαζόµενων πολιτών.

Με κοινωνικές ευαισθησίες και θέλοντας έµπρακτα να στηρίξει
τους οικονοµικά ασθενέστερους η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµο-
κρατίας το Σεπτέµβρη του 2009 πήρε φιλολαϊκά, όπως τότε τα
αποκαλέσατε, µέτρα.

Στο πρώτο άρθρο της πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου του
νοµοσχεδίου αυτού δίνεται η δυνατότητα τµηµατικής καταβολής
του φόρου που οφείλεται µε την υποβολή των αρχικών χρεωστι-
κών περιοδικών δηλώσεων. Συγκεκριµένα, θα γίνεται αποδεκτή η
καταβολή µόνο του 30% του οφειλόµενου φόρου µε την υποβολή
της δήλωσης, ενώ η καταβολή του υπόλοιπου φόρου θα γίνεται
σε δύο ισόποσες µηνιαίες δόσεις. Το ποσό της κάθε δόσης θα
προσαυξάνεται κατά ποσοστό 1% µέχρι τη λήξη του δεύτερου
µήνα από τη λήξη του µήνα υποβολής της δήλωσης. Από τον
τρίτο µήνα και µετά θα επιβάλλεται προσαύξηση που ανέρχεται
σε ποσοστό 2% για κάθε µήνα καθυστέρησης.

Στους υποκείµενους στον φόρο, που καταβάλλουν τουλάχι-
στον το 30% του οφειλόµενου φόρου και κάνουν χρήση της ευ-
χέρειας αυτής δε θα επιβάλλονται οι προβλεπόµενες κυρώσεις
µέχρι και το τέλος του δεύτερου µήνα από τη λήξη της υποβολής
της περιοδικής δήλωσης. Από τη λήξη του τρίτου µήνα υποβολής
της δήλωσης επιβάλλονται όλες οι προβλεπόµενες κυρώσεις.
Περιοδική δήλωση η οποία υποβάλλεται χωρίς την ταυτόχρονη
καταβολή του 30% του οφειλόµενου φόρου θα θεωρείται ως
απαράδεκτη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε την παράγραφο 2 του άρ-
θρου 1 σχετικά µε τις προσαυξήσεις µε το ΦΠΑ, έχετε αντιλη-
φθεί τι γίνεται;

Ούτε λίγο ούτε πολύ, το ποσό του ΦΠΑ που οφείλει να το απο-
δώσει ο επιχειρηµατίας, αφού το εισέπραξε –και παρακαλώ να το
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προσέξετε- για να φτάσει στο 200% της προσαύξησης, πρέπει
να περάσουν τέσσερα ολόκληρα χρόνια µε το 4,5% που βάζετε.
Τέσσερα ολόκληρα χρόνια! Ενώ φαίνεται, δηλαδή, ότι η ρύθµιση
είναι φιλολαϊκή, ωστόσο στην πράξη επιβραβεύονται οι κακο-
πληρωτές. Αυτοί που εισέπραξαν από τους απλούς πολίτες το
ΦΠΑ, το παρακρατούν και έρχεστε και τους λέτε «για τέσσερα
χρόνια κρατήστε το και ελάτε µετά από τέσσερα χρόνια να το
καταβάλετε προς 200%». Και µου λέτε ότι είναι και ελκυστική
αυτή η ρύθµιση!

Εµείς, µε την παράγραφο 2 του άρθρου 1 και πριν την καταρ-
γήσετε, προνοούσαµε ότι όσοι δεν υποβάλλουν περιοδική δή-
λωση ΦΠΑ ή έχουν ανακριβή στοιχεία, να τους επιβάλλεται
πρόστιµο ίσο µε το τριπλάσιο, αντί του πρόσθετου φόρου µόνο
που επιβαλλόταν.

Όµως, εσείς ως Κυβέρνηση σήµερα το αντικαθιστάτε επιβάλ-
λοντας πρόσθετο φόρο επί της διαφοράς του φόρου που οφεί-
λεται, αναλογικά σε ποσοστό 4,5% το µήνα στην περίπτωση της
ανακριβούς δήλωσης, σε ποσοστό 5% το µήνα στην περίπτωση
µη υποβολής δήλωσης, µε ανώτατο όριο 200%.

Αλήθεια, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ και κύριε
Υπουργέ, µ’ αυτά τα µέτρα πιστεύετε ότι θα µπορέσετε να ενι-
σχύσετε τα κρατικά έσοδα και να τονώσετε την αγορά; ∆ηλώ-
νετε πως µε το καταργούµενο άρθρο 2 αυξάνεται από 1% σε
1,5% η πρόβλεψη που υπολογίζεται επί της αναγραφόµενης στις
αποδείξεις λιανικής πώλησης αξίας που προκύπτει από συγκε-
κριµένες λιανικές πωλήσεις διαρκών καταναλωτικών αγαθών µε
πίστωση.

Αυτό αναφέρεται στις µεγάλες επιχειρήσεις, κύριοι συνάδελ-
φοι του ΠΑΣΟΚ; ∆εν αναφέρεται στις λαϊκές –κυριολεκτικά- επι-
χειρήσεις, στις απλές µικρές επιχειρήσεις της καθηµερινότητας;
Είναι ξεκάθαρο! Αφού το λέει µέσα! Λέει για µικρές επιχειρήσεις.

Αυτό γιατί δεν το κάνατε; ∆εν ξέρατε, αγαπητοί συνάδελφοι
του ΠΑΣΟΚ και της Κυβέρνησης, ότι αυτή τη στιγµή οι ακάλυ-
πτες επιταγές έχουν ξεπεράσει κατά πολύ τα 3.000.000.000
ευρώ; Ποιοι είναι αυτοί που οδηγούνται σ’ αυτά τα αδιέξοδα; ∆εν
είναι οι µικροπωλητές; ∆εν είναι αυτοί οι µικροµαγαζάτορες;

Σ’ αυτούς, κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ και κύριε Υπουργέ,
αναφερόµαστε και σας λέµε να το πάρετε πίσω. Αφορά τους µι-
κρούς επιχειρηµατίες.

Όµως, κύριοι της Κυβέρνησης, αποφασίσατε να καταργήσετε
το άρθρο 2, µόνο και µόνο για να µην αποδεχθείτε την ορθότητα
της πολιτικής µας στην αντιµετώπιση των σοβαρών προβληµά-
των της οικονοµίας και των δυσχερειών που αντιµετωπίζουν οι
πολίτες από τις επιπτώσεις αυτής της πρωτοφανούς οικονοµι-
κής κρίσης.

Εµείς, σήµερα, ως Αξιωµατική Αντιπολίτευση, µε αίσθηµα ευ-
θύνης απέναντι στη χώρα και τον ελληνικό λαό θα διατηρούµε
τις επιφυλάξεις µας ως προς την κατάργηση του άρθρου 2, γιατί
δεν µπορεί από τη µια µεριά να αναγνωρίζετε ότι υπάρχει σο-
βαρή οικονοµική κρίση και ταυτόχρονα από την άλλη µεριά, εν τω
µέσω αυτής της κρίσης, να καταργείτε το συγκεκριµένο άρθρο.
Και, δυστυχώς, σήµερα χάσατε µια ευκαιρία να µας αποδείξετε
πως πορεύεστε ως Κυβέρνηση µε αίσθηµα ευθύνης και σοβα-
ρότητας.

Θα συναινέσουµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στην τροπο-
ποίηση του άρθρου 3 που αντικαθίσταται ως εξής: Το συνολικό
ληξιπρόθεσµο χρέος προς το δηµόσιο από κάθε αιτία, συµπερι-
λαµβανοµένων των κάθε είδους τόκων και προσαυξήσεων, υπερ-
βαίνει το ποσό των 150.000 ευρώ.

Αυτό σηµαίνει ότι κατά την έναρξη ισχύος των διατάξεων
αυτού του νόµου, όσοι κρατούνται κατ’ εφαρµογή των άρθρων
231 και 243 του Κώδικα ∆ιοικητικής ∆ικονοµίας για ποσό µικρό-
τερο των 150.000 ευρώ, απολύονται µε επιµέλεια του διευθυντή
της φυλακής.

Συµφωνούµε στην άρση των αποφάσεων που διατάσσουν προ-
σωπική κράτηση για ποσό κατώτερο από αυτό της προηγούµε-
νης παραγράφου, δηλαδή των 150.000 ευρώ και δεν έχουν
εκτελεστεί, ότι δεν θα εκτελούνται.

Συµφωνούµε επίσης και ως προς τις εκκρεµείς αιτήσεις προϊ-
σταµένων δηµόσιων οικονοµικών υπηρεσιών και τελωνείων, αλλά
και ως προς τα ένδικα µέσα κατά πρωτόδικων αποφάσεων για

χρέη κατώτερα αυτού του ποσού να µην εισάγονται προς συζή-
τηση.

Με το άρθρο 4 αντικαθίσταται το άρθρο 33 του ν. 3346/2005
ως εξής: Για την εφαρµογή των παραγράφων 1 και 2 του άρθρου
1 του αναγκαστικού νόµου 86/1967, απαιτείται το ποσό των
ασφαλιστικών εισφορών που βαρύνουν τον υπόχρεο εργοδότη,
αλλά και των παρακρατηµένων ασφαλιστικών εισφορών των ερ-
γαζοµένων, να υπερβαίνει συνολικά τις 5.000 ευρώ.

Με το άρθρο 5 αναστέλλονται µέχρι 30 Ιουνίου 2010 οι πλει-
στηριασµοί, οι οποίοι επισπεύδονται για την ικανοποίηση απαι-
τήσεων που δεν υπερβαίνουν το ποσό των 200.000 ευρώ από
πιστωτικά ιδρύµατα και εταιρείες παροχής πιστώσεων, καθώς
και από τους εκδοχείς αυτών των απαιτήσεων.

∆ηλαδή µε το άρθρο αυτό παρατείνονται οι πλειστηριασµοί
κατά ένα εξάµηνο, διότι η πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου που
είχε ψηφιστεί επί Νέας ∆ηµοκρατίας προέβλεπε από τις 16 Σε-
πτεµβρίου παράταση των πλειστηριασµών µέχρι 31 ∆εκεµβρίου
του 2009. Και έρχεστε τώρα –και συµφωνούµε σ’ αυτό- και πα-
ρατείνετε την προθεσµία αυτή µέχρι 30 Ιουνίου του 2010.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση έρχεται σήµερα
να µας επιβραβεύσει ως Αξιωµατική Αντιπολίτευση φέρνοντας
προς ψήφιση στη Βουλή την πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου
που εµείς ως κυβέρνηση ψηφίσαµε πριν από µερικούς µήνες. Ου-
σιαστικά –και ας µην θέλετε να το αποδεχθείτε- εφαρµόζετε µια
πολιτική της δικής µας κυβέρνησης, η οποία στην πράξη ενισχύει
την ρευστότητα στην αγορά, διευκολύνει τους πολίτες και τις
επιχειρήσεις στις συναλλαγές µε το κράτος και τέλος, βάζει
φραγµό στους ασύστολους πλειστηριασµούς.

Επειδή, όµως, εµείς δεν αποφασίζουµε µε βάση το στενό κοµ-
µατικό µας συµφέρον, θα είµαστε θετικοί ως προς την κύρωση
αυτής της πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου, έχοντας όµως συ-
γκεκριµένες επιφυλάξεις τις οποίες και ανέφερα νωρίτερα.

Οι πρωτοβουλίες που βελτιώνουν την κατάσταση δεν θα µας
βρουν αντίθετους, διότι σε µια περίοδο οικονοµικής κρίσης πρέ-
πει να βοηθηθούν οι πολίτες και οι επιχειρήσεις που έχουν την
ανάγκη και τη στήριξη της πολιτείας. Γι’ αυτό η Νέα ∆ηµοκρατία
ως Αξιωµατική Αντιπολίτευση, όπως επανειληµµένα τονίστηκε
από τον Αρχηγό µας Αντώνη Σαµαρά, µε αίσθηµα ευθύνης απέ-
ναντι στη χώρα και τον ελληνικό λαό θα στηρίξει τις πρωτοβου-
λίες της Κυβέρνησης που θα αποβλέπουν στην ουσιαστική
αντιµετώπιση των προβληµάτων και θα είναι προς τη σωστή κα-
τεύθυνση.

Και όπως τόνισα στην αρχική µου τοποθέτηση, εµείς είµαστε
κατ’αρχήν σύµφωνοι µε αυτή την νοµοθετική πρωτοβουλία της
Κυβέρνησης, διότι δεν είναι τίποτα διαφορετικό απ’ αυτό που ου-
σιαστικά ψήφισε η Νέα ∆ηµοκρατία στις 16-9-2009.

Τελειώνοντας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να σας
υπενθυµίσω ότι αν η πρωταρχική µας στόχευση είναι οι ανα-
γκαίες τοµές και όχι η προσπάθεια να φανούµε ευχάριστοι, είναι
βέβαιο ότι σύντοµα θα βγούµε από την κρίση. Γι’ αυτό ακριβώς
οφείλουµε να εφαρµόσουµε άµεσα τις αναγκαίες πολιτικές µε
µοναδικό γνώµονα το εθνικό συµφέρον.

Μπροστά στο εθνικό χρέος το κόµµα της Νέας ∆ηµοκρατίας
δεν είχε και δεν έχει κανένα δίληµµα. Η επιλογή του Προέδρου
µας Αντώνη Σαµαρά είναι σταθερή, η επιλογή όλων µας είναι ξε-
κάθαρη, είναι αταλάντευτη. Είναι η σύγκρουση µε τα προβλή-
µατα που φέρνει η παγκόσµια κρίση, είναι οι αλλαγές που δίνουν
λύση στις παθογένειες του χθες, είναι οι µεταρρυθµίσεις που
οδηγούν την Ελλάδα σε µια καλύτερη επόµενη µέρα.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον ειση-

γητή της Νέας ∆ηµοκρατίας, κ. Χαλκίδη.
Τώρα έχει το λόγο ο ειδικός αγορητής του Κοµµουνιστικού

Κόµµατος Ελλάδος κ. Απόστολος Νάνος.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, συµπληρώθηκαν οι εκατό µέρες της

διακυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ και όλο αυτό το χρονικό διάστηµα
επιβεβαιώνεται το ΚΚΕ σ’ αυτό που έλεγε προεκλογικά, δηλαδή
ότι θα συνεχιστεί η ίδια πολιτική της προηγούµενης κυβέρνησης
της Νέας ∆ηµοκρατίας. Αυτό φάνηκε και µε τον κρατικό προϋ-
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πολογισµό, που όπως και οι προηγούµενες κυβερνήσεις έχουν
µια πολιτική που έχει ως στόχο την παραπέρα συγκέντρωση κε-
φαλαίων και παραγωγής σ’ όλο και λιγότερα χέρια. Γι’ αυτό και
δεν πρέπει να απορούν οι µικροί έµποροι, οι επαγγελµατίες που
εκτοπίζονται από την αγορά µέσα από τη γιγάντωση των πολυε-
θνικών, των σούπερ-µάρκετ και των πολυκαταστηµάτων και οδη-
γούνται στο περιθώριο, µε αποτέλεσµα να µην µπορούν να
ανταποκριθούν στις τρέχουσες υποχρεώσεις, όπως ασφαλιστικό,
καταβολή ΦΠΑ, ενοίκια και ακάλυπτες επιταγές.

Αυτή η πολιτική θα επιδεινωθεί µε το νέο πρόγραµµα σταθε-
ρότητας, όπου µε πρόσχηµα την κρίση και τα χρέη επιταχύνο-
νται οι αντιδραστικές αναδιαρθρώσεις, όπως η κατάργηση των
εργασιακών και ασφαλιστικών δικαιωµάτων, οι µηδενικές αυξή-
σεις στους εργαζόµενους, η αύξηση της φορολόγησης, όπως
σταδιακά προετοιµάζονται ψυχολογικά τα φτωχά λαϊκά στρώ-
µατα ως συνέπεια της κρίσης και των χρεών του ελληνικού δη-
µοσίου.

Αυτή η αποσπασµατικότητα των µέτρων, όπως το σηµερινό νο-
µοσχέδιο, δείχνει τη συνέχιση της ίδιας πολιτικής µε την προη-
γούµενη κυβέρνηση και κρύβει τα χειρότερα, όπως η πρόταση
που συζητιέται -και «βρίσκεται» στον αέρα τουλάχιστον- για το
συντελεστή ΦΠΑ στο 15%.

Η πρόταση αυτή από 9% σε 15% αφορά είδη πλατιάς λαϊκής
κατανάλωσης, φάρµακα, τιµολόγια των πρώην ∆ΕΚΟ και θα πλή-
ξει τα πλατιά λαϊκά στρώµατα, εργαζόµενους, συνταξιούχους,
µικροεπαγγελµατίες, αυτοαπασχολούµενους. Έτσι, από τη µια
µεριά η Κυβέρνηση δήθεν φροντίζει τους µικρούς και από την
άλλη προσπαθεί να κρύψει και να εξαπατήσει τις λαϊκές δυνά-
µεις σχετικά µε την ουσία της αντιλαϊκής πολιτικής, προκειµένου
να τις χειραγωγήσει στην ανοχή ή την αποδοχή αυτής της πολι-
τικής.

Η άγρια φοροκλοπή µέσω των αντικειµενικών κριτηρίων, που
µε τη µορφή της περαίωσης έγιναν ακόµη σκληρότερα, θα κο-
ρυφωθεί µε το νέο φορολογικό νοµοσχέδιο µέσω της συλλογής
αποδείξεων.

Ως ΚΚΕ θεωρούµε, αγαπητοί συνάδελφοι, ότι αυτά τα µέτρα
είναι αποσπασµατικά τόσο µε την πράξη νοµοθετικού περιεχο-
µένου της προηγούµενης κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας
όσο και µε το σηµερινό νοµοσχέδιο Κύρωσης της Πράξης Νο-
µοθετικού Περιεχοµένου. Πιστεύουµε ότι ωφελούνται οι µεγάλοι
τόσο µε τη ρύθµιση του ΦΠΑ όσο και για τα άλλα χρέη προς το
δηµόσιο. ∆εν µπορεί να µπαίνουν στην ίδια κατηγορία αυτοί που
πραγµατικά έχουν πρόβληµα µε αυτούς που δεν έχουν και περι-
µένουν να κερδίσουν από τη ρύθµιση. Και ύστερα µιλάτε για διό-
γκωση του δηµοσίου χρέους!

∆εν αντιµετωπίζουν τις αιτίες των χρεών που έχουν όλοι οι αυ-
τοαπασχολούµενοι και οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις. Τα προ-
βλήµατα που αντιµετωπίζουν οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις και οι
αυτοαπασχολούµενοι δεν δηµιουργήθηκαν τώρα µε την κρίση.
Απλώς οξύνθηκαν. Όλα τα προηγούµενα χρόνια µε τις πολιτικές
των κυβερνήσεων, τη γιγάντωση των πολυεθνικών, τις ελάχιστες
αυξήσεις στους µισθούς των εργαζοµένων δηµιουργούν συνεχή
πτώση του τζίρου, µε αποτέλεσµα να υπάρχουν τα χρέη προς
όλες τις κατευθύνσεις.

Ακούσαµε από τον εισηγητή ότι υπάρχει ένα πρόγραµµα εξό-
δου από την κρίση. Οι µόνοι που θα βγουν κερδισµένοι είναι το
µεγάλο κεφάλαιο, σύµφωνα µε τις οδηγίες της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης. Θα το πληρώσουν οι εργαζόµενοι, οι αυτοαπασχολούµενοι,
οι αγρότες και γενικά τα λαϊκά στρώµατα.

Το ίδιο ισχύει και µε το νοµοσχέδιο που ήρθε για τη ρευστό-
τητα της ελληνικής οικονοµίας. Οι µόνοι που κερδίζουν απ’ αυτήν
την ιστορία είναι οι τραπεζίτες, που µπορούν κάλλιστα να ρευ-
στοποιήσουν τα χρέη τους από το ξεπούληµα της περιουσίας
των φυσικών προσώπων που χρωστούν. Γι’ αυτό εξάλλου χειρο-
κρότησαν την πρόταση για ρευστοποίηση.

Εµείς λέµε καθαρά ότι σ’ αυτήν την κρίση αν δεν λάβουν τα
µέτρα τους οι πολύ µικρές επιχειρήσεις και οι αυτοαπασχολού-
µενοι, θα έχουµε µια νέα επιτάχυνση µαζικών χρεοκοπιών, τη συ-
γκέντρωση της αγοράς και η διέξοδος δεν είναι απλώς και µόνο
να «χαϊδεύουµε τα αφτιά» των αυτοαπασχολούµενων και των µι-
κρών επιχειρήσεων, όπως γινόταν µέχρι τώρα, ότι δήθεν αποτε-

λούν τη ραχοκοκαλιά της οικονοµίας. ∆εν µπορεί να είναι κά-
ποιος και µε το µεγάλο κεφάλαιο και µε τις πολύ µικρές επιχει-
ρήσεις. ∆εν είναι τυχαίο ότι µε πρόσφατα δηµοσιεύµατα
υπάρχουν περισσότερα από τρία δισεκατοµµύρια, όπως ανα-
φέρθηκε και από άλλον εισηγητή, ακάλυπτων επιταγών στην
αγορά της ελληνικής οικονοµίας.

∆ύο είναι οι δρόµοι, κατά την άποψή µας, που ανοίγονται
µπροστά και οι αυτοαπασχολούµενοι έχουν συµφέρον να συ-
µπαραταχθούν µε τους εργαζόµενους και τα λαϊκά στρώµατα
της πόλης και της υπαίθρου και να αντιπαλέψουν αυτήν την πο-
λιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης τα κόµµατα που τη στηρίζουν και
να διεκδικήσουν τους άµεσους στόχους πάλης όσον αφορά το
ωράριο, τη φορολογία, την επαγγελµατική στέγη, τη χρηµατο-
δότηση, την κοινωνική ασφάλιση και τους αγώνες τους να έχουν
σαφή προσανατολισµό ενάντια στα µονοπώλια και στην ασυδο-
σία των πολυεθνικών.

Όλα αυτά στο πλαίσιο µιας άλλης προοπτικής που θα οδηγή-
σει την κοινωνικοποίηση των βασικών µέσων παραγωγής στον
παραγωγικό συνεταιρισµό για τις πολύ µικρές επιχειρήσεις σε
διάφορους κλάδους της οικονοµίας. Έτσι µπορεί να έχει ο αγώ-
νας προοπτική και αποτέλεσµα.

Στο πρώτο άρθρο για τη ρύθµιση θεµάτων ΦΠΑ επισφαλών
απαιτήσεων και ληξιπρόθεσµων χρεών προς το δηµόσιο οι µόνοι
που κερδίζουν είναι οι µεγάλοι και όχι οι µικροί, διότι ισχύουν για
όλους και για τους αυτοαπασχολούµενους και για τους µεγά-
λους τα ίδια ποσοστά. Προτείνουµε να υπάρχει όριο στη ρύθ-
µιση του ΦΠΑ 5.000 ευρώ το δίµηνο και η απόδοση της ρύθµισης
να είναι άτοκη.

Στο άρθρο 3 για την πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου πι-
στεύουµε ότι πρέπει να καταργηθεί η προσωποκράτηση. Ισχύει
µέχρι τώρα µόνο για φυσικά πρόσωπα, δηλαδή οι µόνοι οι οποίοι
θα την πληρώσουν είναι οι αυτοαπασχολούµενοι και οι µικροµε-
σαίοι επαγγελµατίες. Για τις ανώνυµες εταιρείες δεν ισχύει τί-
ποτα.

Για το άρθρο 4 που αντικαθίσταται από το άρθρο 33 του ν.
3346/2005 το ποσό των εργοδοτικών εισφορών να ισχύει για τις
5.000 ευρώ και µόνο και δεν µπορεί σε καµµία περίπτωση να εν-
σωµατώνονται οι οφειλές των εργαζόµενων σ’ αυτό το ποσό. ∆εν
µπορεί να παρακρατείται από τον εργοδότη το ποσό της ασφά-
λειας των εργαζοµένων και να µην αποδίδεται στα ασφαλιστικά
ταµεία.

Όσον αφορά το άρθρο 5, την αναστολή του πλειστηριασµού
µέχρι 30 Ιουνίου για το ποσό µέχρι 200.000, να µην ισχύει για αυ-
τοαπασχολούµενους επαγγελµατίες για πρώτη κατοικία. Και
υπάρχει και ο προβληµατισµός µέχρι πότε θα ισχύει αυτός ο ευ-
νοϊκός νόµος.

Πιστεύουµε και έχουµε προτάσεις ότι για την έξοδο από την οι-
κονοµική κρίση χρειάζεται µείωση των εισφορών κατά 10% όσο
διαρκεί η κρίση για τους αυτοαπασχολούµενους. Πιστεύουµε ότι
πρέπει να υπάρχει δωρεάν ιατροφαρµακευτική περίθαλψη για
τους αυτοαπασχολούµενους και τους µικρούς επαγγελµατοβιο-
τέχνες που αδυνατούν να πληρώσουν τις εισφορές τους διότι
ακόµα και όταν πληρωθούν αναδροµικά, πληρώνονται µε πρό-
στιµο χωρίς να έχουν ιατροφαρµακευτική περίθαλψη όλου το
προηγούµενο διάστηµα. Είναι άδικο γι’ αυτούς.

Τέλος, άµεση κρατική χρηµατοδότηση ικανή να βγάλει από το
αδιέξοδο που υπάρχει στο σηµερινό ασφαλιστικό ταµείο του Ορ-
γανισµού Ασφάλισης Επαγγελµατοβιοτεχνών Εµπόρων. Τα
600.000.000 που προβλέπονται για το 2010 καλύπτουν το 50%
των αναγκών για το 2009 και δεν αναφέρεται τίποτα για το τι θα
γίνει το πρώτο εξάµηνο του 2010.

Γι’ αυτούς τους λόγους εµείς ως Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλά-
δας θα ψηφίσουµε παρών.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ.
Νάνο.

Το λόγο έχει ο ειδικός αγορητής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού, κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
«Χρόνια πολλά σε όλους, καλή χρονιά και κουράγιο στους Έλ-

ληνες».
Εκατό µέρες συµπλήρωσε το ΠΑΣΟΚ. Περιµέναµε αυτές τις
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εκατό µέρες να δούµε τα πέντε νοµοσχέδια τα οποία είχε πει ο
κ. Παπανδρέου ότι θα ψηφιστούν. Νοµίζω έχουµε φθάσει καταϊ-
δρωµένοι στο τέταρτο. Εκατό µέρες συµπληρώθηκαν και η δέ-
σµευση δεν τηρήθηκε, όπως δεν τηρήθηκε και κάποια άλλη
δέσµευση ότι δεν κατατίθενται άσχετες τροπολογίες σε νοµο-
σχέδια. Αυτό είχε πει το ΠΑΣΟΚ και γι’ αυτό κατηγορούσε τη Νέα
∆ηµοκρατία προ των εκλογών. Απ’ ό,τι βλέπουµε άσχετες τρο-
πολογίες έρχονται αβέρτα σε όλα τα νοµοσχέδια τα οποία συ-
ζητιούνται. Αλλά αυτά θα τα πούµε και στις επόµενες
συνεδριάσεις της Βουλής, διότι υπάρχει αρκετό αντικείµενο.

Συζητάµε ένα νοµοσχέδιο, το οποίο θα έπρεπε να εµπεδώνει
την εµπιστοσύνη ή να βοηθάει τουλάχιστον στην εµπέδωση της
εµπιστοσύνης στην οικονοµία και να ανακουφίζει πολίτες. Υποτί-
θεται ότι προσπαθεί η Κυβέρνηση να εµπεδώσει τη σιγουριά στην
οικονοµία, αλλά όλα δυστυχώς γίνονται θρύψαλα από µία βόµβα
η οποία σκάει δίπλα στη Βουλή. Θρύψαλα τα πάντα! ∆υσφηµίζε-
ται διεθνώς η χώρα.

Η Ελλάδα πλήττεται µε τη βόµβα δίπλα στη Βουλή, µια δυ-
σφήµιση που παίρνει τη σκυτάλη από µία άλλη δυσφήµιση συνε-
χόµενη, επί µήνες δυσφήµιση, της ελληνικής οικονοµίας, η οποία
πήρε τη σκυτάλη από µία άλλη δυσφήµιση, αυτή που έγινε πέρσι
µε το πλιάτσικο και τα φοβερά επεισόδια στο κέντρο της Αθήνας
και πάει λέγοντας.

Και επί τη ευκαιρία, µιας και ανέφερα το ζήτηµα της βόµβας
και επειδή υπήρξε ανακοίνωση του Λαϊκού Ορθόδοξου Συνα-
γερµού, µε αναφορά στο έγκυρο ηλεκτρονικό δελτίο «De-
fencenet» του κ. Γκουριώτη και επειδή αµφισβητήθηκε ότι
υπάρχει η φωτογραφία µε τη Βουλή που φλέγεται και από κάτω
τη φίρµα της τουρκικής εταιρείας µε τις ρουκέτες, της εταιρείας
«Roketsan», καταθέτω για τα Πρακτικά της Βουλής τη φωτο-
γραφία µε τη φίρµα της τουρκικής εταιρείας, η οποία κατα-
σκευάζει ρουκέτες και δείχνει την Ελληνική Βουλή να φλέγεται
προφανώς από τα κατορθώµατα αυτής της εταιρείας.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης
καταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα φωτογραφία, η
οποία βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Επαναλαµβάνω, έτσι ακριβώς παρουσιάζεται στην ηλεκτρο-
νική σελίδα «Defencenet» του κυρίου Γκουριώτη και φαντάζοµαι
το έχει ελέγξει το «Defencenet» πριν το εµφανίσει στην ιστοσε-
λίδα του.

Όλα αυτά, λοιπόν, τα συζητάµε, την προσπάθεια ανάταξης της
οικονοµίας – ανάταξη, καινούργια λέξη και αυτή- την προσπά-
θεια εµπέδωσης της εµπιστοσύνης, ενώ υποτίθεται ότι προσπα-
θούµε να περιορίσουµε και τις δαπάνες, όταν ξαφνικά
ανακαλύπτεται ότι η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ σκορπά οκτακοσά-
ρια µε γαλαντοµία σε ανθρώπους, οι οποίοι είναι, λέει -και προ-
σέξτε τους όρους, το Υπουργείο Οικονοµικών τους χρησιµοποιεί-
«σκηνίτες» ή «δενδρίτες», αλλοδαπούς σκηνίτες και δενδρίτες.
Αυτοί είναι όροι του Υπουργείου Οικονοµικών.

Τι εννοώ; Επειδή όλες οι δηµοσιογραφικές εκποµπές στην τη-
λεόραση δεν είναι «φιλολογικά τέια», υπάρχουν και δηµοσιο-
γραφικές εκποµπές που κάνουν δουλειά, θα αναφερθώ στην
εκποµπή του κ. Άρη Σπίνου, στον τηλεοπτικό σταθµό «ΕΧΤRΑ 3»,
στην εκποµπή «Ιστός της Αράχνης», ο οποίος την περασµένη
εβδοµάδα –Τετάρτη µεταδίδεται στις 23.30 η ώρα- ανέφερε την
περίπτωση -και είναι µία η περίπτωση από τις είκοσι δύο χιλιά-
δες που υπάρχουν- του κ. Αϊντίνι Μουράτ, ο οποίος είναι Αλβανός
λαθροµετανάστης και µένει στη διεύθυνση Νέα Εθνική Οδός Πα-
τρών-Πύργου, αριθµός µηδέν, παρένθεση «σκηνίτης».

Να το πω ξανά; Η διεύθυνση του κ. Ajdini Murat είναι: «Νέα
Εθνική Οδός Πατρών – Πύργου, αριθµός 0», «σκηνίτης». Υπουρ-
γείο Οικονοµικών, ειδοποίηση για να εισπράξει ο κ. Ajdini Murat
800 ευρώ, όπως ακριβώς παρουσιάστηκε στην εκποµπή του κ.
Άρη Σπίνου στο «EXTRA 3».

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα ειδοποίηση, η
οποία βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Σε αυτή τη διεύθυνση, που υπάρχει «σκηνίτης», υπήρξε ταχυ-
δρόµος που τον βρήκε. Ταχυδρόµος βρήκε το «σκηνίτη», κύριε

Κοραντή, κύριε Ροντούλη που κοιτάτε µε απορία, στη Νέα Εθνική
Οδό, αριθµός 0 και του έδωσε την ειδοποίηση. Και εισέπραξε
ήδη την πρώτη δόση. Τετρακόσια ευρώ πήρε ο αλλοδαπός µε-
τανάστης, ο οποίος βρίσκεται στη Νέα Εθνική Οδό Πατρών –
Πύργου, αριθµός 0. Επαναλαµβάνω, όπως παρουσιάστηκε στην
εκποµπή του κ. Σπίνου, του γνωστού δηµοσιογράφου.

Βέβαια, οι άνεργοι του ΟΑΕ∆ δεν υπάρχει περίπτωση να ει-
σπράξουν τα 800 ευρώ. ∆εν τα εισπράττουν. Φωνάζουν στις πρω-
ινές εκποµπές ότι «Πηγαίνουµε, κάνουµε ουρά και δεν τα
παίρνουµε…». Και Έλληνες, όµως, φορολογούµενοι αγρίως πο-
λίτες, δεν εισπράττουν το επίδοµα κοινωνικής αλληλεγγύης, το
οποίο εισέπραξε ένας κύριος ο οποίος είναι λαθροµετανάστης
και κατοικεί σ’ αυτήν τη διεύθυνση που είπα, παρένθεση «σκηνί-
της», δηλαδή µέσα σε σκηνή.

Τώρα, τη λέξη «δενδρίτης» δεν την καταλαβαίνω. Σηµαίνει ότι
κατοικεί πάνω στο δένδρο;

ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Σαν τον Ταρζάν.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Σαν τον Ταρζάν, πάνω στο

δένδρο. Μπορεί να κατοικεί κάτω από το δένδρο ή µέσα στο δέν-
δρο, στην κουφάλα. Μπορεί να κατοικεί και στην κουφάλα του
δένδρου. «Παίζει» και αυτό.

«∆ενδρίτες» χαρακτηρίζει το Υπουργείο Οικονοµικών ορισµέ-
νους λαθροµετανάστες οι οποίοι κατοικούν ή πάνω ή κάτω στο
δένδρο ή µέσα στο δένδρο, στην κουφάλα.

Πρέπει, λοιπόν, να µάθουµε επιτέλους που πηγαίνουν τα
λεφτά. ∆ιότι εδώ γίνεται, υποτίθεται, µάχη για τον περιορισµό
των δαπανών, ενώ εδώ τα οκτακοσάρια φεύγουν αβέρτα. Είκοσι
δύο χιλιάδες εντόπισε το ΚΕΠΥΟ. Έτσι είπε ο κ. Σπίνος στη εκ-
ποµπή του. Και ήδη εστάλησαν οι ειδοποιήσεις. Θα ήθελα µία
απάντηση σε αυτό.

Εντύπωση προκαλεί, βέβαια, το γεγονός ότι παραµονή των
εκλογών η Νέα ∆ηµοκρατία ετοίµασε αυτή την υπό συζήτηση
Πράξη Νοµοθετικού Περιεχοµένου όταν επί χρόνια είχε µαλλιά-
σει η γλώσσα µας ότι πρέπει να αναβληθούν οι πλειστηριασµοί.

Η Νέα ∆ηµοκρατία, δυστυχώς, δεν µας άκουσε ούτε όταν λέ-
γαµε ότι η κύρια κατοικία δεν πρέπει επ’ ουδενί να µπαίνει σε
πλειστηριασµό. Η κύρια κατοικία δεν είναι σίδερα, δεν είναι τού-
βλα, δεν είναι τσιµέντα, δεν είναι αλουµίνια. Η πρώτη κατοικία
κάθε πολίτη είναι τα όνειρα κάθε ανθρώπου, κάθε νοικοκύρη ο
οποίος προσπάθησε και µπόρεσε µετά από αγώνα µιας ζωής να
βάλει ένα «κεραµίδι πάνω από το κεφάλι του».

Ο κάθε φουκαράς, λοιπόν, ο οποίος µε κόπο έφτιαξε ένα σπι-
τάκι, µπορεί να φτάσει στο σηµείο του πλειστηριασµού. Άρα, το
όριο των 200.000, που προβλέπει η Πράξη Νοµοθετικού Περιε-
χοµένου, είναι ανεπαρκές.

Η πρώτη κατοικία -λέµε ξανά τη θέση του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού- δεν πρέπει να εκπλειστηριάζεται ποτέ. Ποτέ, λοι-
πόν, σε πλειστηριασµό η πρώτη κατοικία!

Το ΠΑΣΟΚ, βέβαια, µε το που ανέλαβε την διακυβέρνηση πριν
από τρεισήµισι µήνες, δυστυχώς δεν επικεντρώθηκε στο να διορ-
θώσει τα πολλά στραβά, τα οποία υπήρχαν στην χώρα, αλλά
πήρε φόρα µε την γνωστή ιστορία µε τα «STAGE». ∆εν έµεινε τί-
ποτα όρθιο. Απολύσεις όσων δουλεύουν µε «STAGE», που ήταν
µια κατ’ εξοχήν πολιτική δίωξη ανθρώπων που πληρώνουν την
ιδεολογία τους. Μετά τα «STAGE» πιάσαµε να καταργούµε και
τα σωστά που είχε κάνει η Νέα ∆ηµοκρατία. ∆ηλαδή, τι; Πάγωσε
τη ρύθµιση για τους ηµιυπαίθριους. Θα απέφερε πάνω από
1.000.000.000, λέει η εφηµερίδα «ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ».

Αµέσως µετά κατήργησε την απόσυρση, ισχυριζόµενο ότι δεν
υπήρχαν χρήµατα. Κράτησε, όµως, τα τέλη κυκλοφορίας, αυτά
τα τέλη κυκλοφορίας, για τα οποία όλοι «τραβάνε τα µαλλιά
τους» τώρα. Και είπε ο Πρωθυπουργός ότι είναι λάθος. Εγώ ξέρω
ότι τα λάθη διορθώνονται. Πότε θα διορθωθούν; Κατόπιν εορ-
τής;

Είπε ο κύριος Πρωθυπουργός ότι ήταν λάθος η ιστορία µε τα
τέλη κυκλοφορίας. Τροµερό λάθος. Και δεν ξέρω και τι απώλειες
εσόδων έχει το κράτος από αυτό χάλι µε τα τέλη κυκλοφορίας.
Απέσυρε την απόσυρση η Κυβέρνησή σας και κράτησε τα φου-
σκωµένα τέλη κυκλοφορίας. Και ήδη γίνεται χαµός µε προσφυ-
γές στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο από ανθρώπους που δεν
πιστεύουν ότι για ένα σαράβαλο σαράντα ετών πληρώνουν χίλια
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εκατόν ογδόντα ευρώ ως περιβαλλοντικό, λέει, φόρο. Περιβαλ-
λοντικό φόρο και µετά το αυτοκίνητο σταµατάει να µολύνει;
Ωραία, τα πλήρωσε κάποιος τα χίλια εκατόν ογδόντα ευρώ για το
σαραβαλάκι, αυτό που έχει αξία διακόσια ευρώ στην αγορά.
Μετά σταµατάει να µολύνει;

Από την άλλη, όµως, νέα κρατικά υβριδικά αυτοκίνητα. Αυτό
δεν το κατάλαβα. Υπάρχουν χρήµατα, δηλαδή, στο κράτος για
νέα υβριδικά κρατικά αυτοκίνητα ή θα µας τα χαρίσει κάνεις; Θα
τα πληρώσουµε προφανώς.

Άρα, λοιπόν, το ΠΑΣΟΚ καµώνεται ότι ενδιαφέρετε για το πε-
ριβάλλον, αλλά απέσυρε την απόσυρση. Κάνει ότι το νοιάζει το
περιβάλλον και γι’ αυτό λέει, παραγγέλνει υβριδικά αυτοκίνητα,
που σηµαίνει παραδάκι, χρήµατα που πληρώνει ο κόσµος, αλλά
από την άλλη απέσυρε την απόσυρση που έτσι και αλλιώς θα
οδηγούσε και στην αποµάκρυνση από την κυκλοφορία για χιλιά-
δες σαραβαλάκια.

Βλέποντας όλα αυτά, λοιπόν, µας προκαλεί έκπληξη πώς κρα-
τήσατε αυτήν την πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου, η οποία
είναι προς τη σωστή κατεύθυνση, γιατί ουσιαστικά «µπουσου-
λούσε» τότε η Νέα ∆ηµοκρατία, όπως και εσείς τώρα, προς τις
θέσεις του ΛΑΟΣ. Πάει να αντιγράψει κάποιες θέσεις του ΛΑΟΣ.
Και αυτό είναι σωστό, απλώς απορούµε πώς ο κοµµατικός πα-
τριωτισµός του ΠΑΣΟΚ δεν έφαγε και αυτήν την πράξη νοµοθε-
τικού περιεχοµένου, η οποία έχει κάποιες θετικές, αλλά άτολµες
διατάξεις.

Βέβαια, κόντεψε να καλοκαιριάσει, για να ψηφίσουµε τη χρο-
νική επέκταση της αναβολής των πλειστηριασµών. Φαίνεται ότι
πολλές φορές στερεύουν η φαντασία, αλλά και η απλή λογική.
∆εν εξηγείται αλλιώς, γιατί στο υπό συζήτηση νοµοσχέδιο δεν
γίνεται το αυτονόητο για το οποίο ακόµη και ένα µικρό παιδί,
όπως ο γιος µου, για παράδειγµα, που είναι εξίµισι χρονών, το
αντιλαµβάνεται, να συµψηφίζονται δηλαδή οι υποχρεώσεις ενός
προµηθευτή του δηµοσίου µε αυτά που εκείνος ενδεχοµένως
χρωστάει. Απλά πράγµατα. Ένας προµηθευτής του δηµοσίου, ο
οποίος οφείλει στο δηµόσιο φόρο, παραδείγµατος χάριν, κόβει
απόδειξη και έτσι οφείλει να πληρώσει τον ΦΠΑ. Σωστά; Σωστά.
Τα λεφτά του βέβαια, µπορεί να τα εισπράξει µετά από πολλούς
µήνες, τον ΦΠΑ όµως τον οφείλει, πρέπει να τον δώσει αµέσως.
Για ποιο µυστηριώδη λόγο δεν συµψηφίζονται οι οφειλές του δη-
µοσίου προς αυτόν µε τα λεφτά που εκείνος χρωστά στο δηµό-
σιο απλά, καθαρά, χωρίς βαβούρες, χωρίς φωνές, χωρίς να
αγανακτεί ο πολίτης; Για ποιο λόγο δεν γίνεται αυτό;

∆εύτερο σηµείο. Οι πλειστηριασµοί αναστέλλονται έως τις 30
Ιουνίου 2010. Όµως, αυτό δεν λέει πολλά πράγµατα, γιατί σχεδόν
φάγαµε το µισό Ιανουάριο, κύριε Σαχινίδη, και η καταληκτική ηµε-
ροµηνία πλησιάζει. Λύση θα ήταν –το είπα και πριν- η πρώτη κα-
τοικία να µη µπαίνει στον πλειστηριασµό. Αυτό είναι µια λύση.
Τολµήστε, λοιπόν, να κάνετε αναστολή των πλειστηριασµών
µέχρι το τέλος του 2011, µέχρι να µπορέσει κάποιος να αντιµε-
τωπίσει στοιχειωδώς αυτήν τη θυελλώδη κρίση. Ο κόσµος δεν
φταίει για την κρίση. Πώς θα µπουν σε πλειστηριασµό ακίνητα;
Για ποιο λόγο δεν αναβάλλονται οι πλειστηριασµοί µέχρι το τέλος
του 2011 και να γίνουν τέλος πάντων στο 2012; ∆εν θα πάθουν
τίποτα οι τράπεζες, δεν θα «χλωµιάσουν» τα κέρδη τους. Έτσι κι
αλλιώς 20.000.000.000 απεκόµισαν σε πέντε χρόνια. Θησαύρι-
σαν, δεν θα πάθουν και τίποτα οι τράπεζες να περιµένουν δύο
χρόνια. Είναι χρυσοφόρες, έχουν ξεσαλώσει µε τα κέρδη τα
οποία έχουν αποκοµίσει στην πλάτη του κόσµου. Εάν αναβλη-
θούν οι πλειστηριασµοί για δύο χρόνια, για έναν κόσµο που δεν
φταίει, δεν θα πάθουν και τίποτα ιδιαίτερο όλες οι τράπεζες που
εδρεύουν στην Ελλάδα. Ας ηρεµήσουν, λοιπόν, αυτές οι τράπε-
ζες, ας ξεχάσουν για δύο χρόνια τους πλειστηριασµούς, ώστε
να µην ξεχαρβαλωθούν τελείως ο κοινωνικός ιστός και η ελληνική
οικονοµία.

Μια και µιλάµε για ξεχαρβάλωµα, να πούµε εδώ ότι κάποιες
χώρες καταφέρνουν και τραβάνε χρήµα. Παράδειγµα τρανό ο
Μπερλουσκόνι. Κατάφερε να φέρει 110.000.000.000 στην πα-
τρίδα του µε την τακτική που εφάρµοσε. Το βλέπουν οι Τούρκοι
και την αντιγράφουν. Η Τουρκία! Αυτή η χώρα µε τη γνωστή οι-
κονοµία και τις γνωστές στρεβλώσεις και µε το χέρι απλωµένο
στο ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο κατάφερε, λέει, να φέρει

31.000.000.000. Να, εδώ η φυσιογνωµία του Τούρκου Υπουργού
κ. Σιµσέκ, ο οποίος κοµπάζει ότι έφερε στην πατρίδα του
31.000.000.000 δολάρια. Καταθέτω το δηµοσίευµα του
«ΕΘΝΟΥΣ», το οποίο γράφει ότι: «Η Τουρκία πέτυχε και εµείς
αποτύχαµε». Φεύγουν λεφτά από την Ελλάδα, ενώ οι Τούρκοι
προσελκύουν λεφτά στην πατρίδα τους, όπως έκανε, επαναλαµ-
βάνω, και ο Μπερλουσκόνι.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ο σοβαρός συνάδελφος, ο κ. Κουτµερίδης, είχε πει στην επι-
τροπή ότι αυτή η ρύθµιση που κάνει το ΠΑΣΟΚ είναι ανάσα –έτσι
την είχε χαρακτηρίσει- για τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις. Όµως,
η οικονοµία δεν παίρνει ανάσα µε τα αλλεπάλληλα «πόθεν
έσχες», ούτε µε τα τεκµήρια, ούτε µε όλα αυτά τα ασφυκτικά
µέτρα πρεσαρίσµατος της αναπτυξιακής προσπάθειας. Είπα και
στην επιτροπή ότι όλα αυτά που κάνετε είναι προς τη σωστή κα-
τεύθυνση, αντιγράφουν αυτά που έχει «µαλλιάσει» η γλώσσα µας
να λέµε εδώ, απ’ αυτό το Βήµα, ως Βουλευτές του ΛΑΟΣ τόσο
καιρό, αλλά είναι ένα «depon». Είναι ένα κοµµένο «depon» –το
είπα και στην επιτροπή, το ξαναλέω, είναι ένα γνωστό τραγούδι
της Ελευθερίας Αρβανιτάκη- το οποίο δεν φθάνει για µια οικο-
νοµία που είναι στην εντατική! ∆εν το λέω εγώ, ο Πρωθυπουργός
είπε ότι είναι στην «εντατική» η οικονοµία. Άρα, λοιπόν, ένα κοµ-
µένο «depon» για µια οικονοµία που είναι στην εντατική δεν επαρ-
κεί.

Ο κ. Χαλκίδης, επίσης σοβαρός συνάδελφος από τη Νέα ∆η-
µοκρατία, είχε µιλήσει για τόνωση της ρευστότητας των επιχει-
ρήσεων µε αυτήν τη ρύθµιση που κάνει το ΠΑΣΟΚ. Όµως,
ρευστότητα δεν υπάρχει όσο οι τράπεζες ακολουθούν την τα-
κτική της κλειστής κάνουλας και βλέπουν, δυστυχώς, την κρίση
ως µια ευκαιρία, για να αποκοµίσουν ακόµη πιο απίστευτα κέρδη.

Όσο για τη ρύθµιση για την απόλυση των κρατουµένων για
ποσό µικρότερο των 150.000, θα ήθελα να πω ότι είναι και αυτή
µια άτολµη ρύθµιση. Να µην υπάρχει προσωποκράτηση για χρέη.
Είναι αναχρονιστικό µέτρο. Εδώ απολύονται οι έµποροι ναρκω-
τικών, κύριε Υπουργέ, µε εκατό τόνους. Το είχε πει την περα-
σµένη φορά ο κ. Βορίδης. Με εκατό τόνους ναρκωτικά έχουν
πιαστεί -να πάρει η ευχή!- έχουν ισόβια και απολύονται! Είναι δυ-
νατόν να κρατιέται ο άλλος για 180.000 ή 200.000 ευρώ; Ναρκέ-
µποροι βγαίνουν έξω που σκοτώνουν τα παιδιά του κόσµου! Και
πρέπει να πω ότι δεν µπορέσατε να αντιµετωπίσετε το επιχείρηµα
του Βορίδη.

Είπε: «Εκατό τόνους να τον πιάσεις και πέντε φορές ισόβια να
έχει, τον αφήνετε». Αυτή τη ρύθµιση ψηφίσαµε πριν τα Χριστού-
γεννα.

Αυτή είναι, λοιπόν, η κατάσταση. Είναι ανεπαρκή, λοιπόν, αυτά
που θεσµοθετείτε. ∆εν πρέπει να υπάρχει κράτηση γι’ αυτούς
που χρωστάνε. ∆υστυχώς όπως έγινε και µε τις απίστευτες δα-
πάνες του προϋπολογισµού, έτσι και εδώ έχει κανείς την αίσθηση
ότι όποιο µέτρο και να πάρετε πέφτει µικρό σε σχέση µε τις δια-
στάσεις των προβληµάτων. Είναι σαν ένας άνθρωπος εξαιρετικά
παχύς να προσπαθεί να φορέσει ένα παντελόνι εξαιρετικά στενό.

Θεωρούµε άτολµη και ανεπαρκή την όλη ρύθµιση. Περιµέναµε
κάτι πιο εµπνευσµένο µε όραµα και µε προοπτική για τον κόσµο
που υποφέρει, για µια οικονοµία που βρίσκεται στα χάλια τα
οποία µας λέτε ότι βρίσκεται.

Υπερψηφίζουµε το νοµοσχέδιο, το οποίο είναι και λίγο και
στενό και τα προβλήµατα δυστυχώς είναι πολύ χονδρά.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Αϊ-
βαλιώτη.

Το λόγο έχει ο ειδικός αγορητής του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς κ. ∆ηµήτριος Παπαδηµούλης.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, η Πράξη Νοµοθετικού Περιεχοµένου και

το νοµοσχέδιο που συζητούµε σήµερα έχει µια ιδιαιτερότητα.
Είναι το νοµοσχέδιο που φέρνει η κυβερνητική Πλειοψηφία κλεί-
νοντας εκατό ηµέρες διακυβέρνησης, οι περίφηµες εκατό ηµέ-
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ρες, σβήνοντας το κεράκι της πολυτραγουδισµένης τούρτας των
εκατό ηµερών. Και είναι επίσης και το νοµοσχέδιο µε το οποίο η
κυβερνητική Πλειοψηφία κάνει ποδαρικό στην καινούργια χρο-
νιά του 2010.

Στις προηγούµενες εκατό ηµέρες, είδαµε να ξεθυµένει η ελ-
πίδα και η προσδοκία πολλών πολιτών, ότι η εντυπωσιακή ήττα
της προηγούµενης κυβέρνησης, στις εκλογές του Οκτωβρίου και
η αλλαγή κυβέρνησης, θα οδηγούσε και σε µια αλλαγή πολιτι-
κής. Αυτές τις εκατό ηµέρες, σ’ ένα κοµπολόι χρώµατος πρασί-
νου, έχουµε αρχίσει και µετράµε χάντρα-χάντρα την αθέτηση των
προεκλογικών δεσµεύσεων του ΠΑΣΟΚ!

Οι αυξήσεις πάνω από τον πληθωρισµό στην εισοδηµατική πο-
λιτική κόντρα στο πάγωµα των µισθών που πρότεινε ο κ. Καρα-
µανλής και που λέγατε δια στόµατος του κ. Παπανδρέου ότι θα
παγώσουν την αγορά -και άρα τις αποκλείατε- έγιναν µείωση µι-
σθών κατά 4% και το πληροφορηθήκαµε µέσω Λονδίνου από τις
δηλώσεις του Υπουργού Οικονοµικών στο «CITY».

Τα περί αξιοκρατίας στη στελέχωση των υπηρεσιών του δη-
µοσίου µε βιογραφικά µετατράπηκαν στην επιλογή δεκατριών
περιφερειαρχών -ανάµεσά τους πάρα πολλοί δεν έχουν υποβά-
λει καν βιογραφικό- και είναι και οι δεκατρείς όχι απλώς «βαθύ»
ΠΑΣΟΚ, αλλά «βαθύ καραΠΑΣΟΚ». Και θα µπορούσα να πω και
άλλες χάντρες από το πράσινο κοµπολόι, αλλά το σηµερινό νο-
µοσχέδιο είναι µια χάντρα από το γαλάζιο κοµπολόι που αρχί-
σατε να δηµιουργείτε.

Τι κάνετε µε αυτή την πρόταση; Στο όνοµα της συνέχειας του
κράτους, µια πρόταση που όταν την εµφάνισε η Νέα ∆ηµοκρατία
ως απερχόµενη κυβέρνηση το Σεπτέµβριο την καταγγείλατε ως
πρόχειρη, λαϊκίστικη, αναποτελεσµατική, απαράδεκτη κ.λπ.,
τώρα έρχεστε και σ’ αυτή τη «γαλάζια» πρόταση, της φοράτε
«πράσινα» ρουχαλάκια και την εµφανίζετε ως απαραίτητο να ψη-
φιστεί, στο όνοµα της συνέχειας του κράτους.

Ποιο είναι το βασικό µειονέκτηµα αυτής της πρότασης; Ποιος
είναι ο βασικός λόγος που αυτή η πρόταση έχει µια αρνητική φι-
λοσοφία που µας εµποδίζει να την υπερψηφίσουµε; Είναι το
άρθρο 1 της πρότασης, της Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου,
το άρθρο 1 του αντίστοιχου νοµοσχεδίου, το οποίο λέει το εξής,
µε απλές κουβέντες για να το καταλάβουν και όσοι µας παρακο-
λουθούν.

Σε µία χώρα που ετησίως ο ανείσπρακτος ΦΠΑ είναι κατά τους
κυβερνητικούς υπολογισµούς 6,5 δισεκατοµµύρια ευρώ, τα
οποία πληρώνουµε όλοι ως καταναλωτές προϊόντων και υπηρε-
σιών, αλλά δεν τα αποδίδουν αυτοί που θα εισπράττουν στο δη-
µόσιο όπως οφείλουν, εσείς έρχεστε και κάνετε διευκολύνσεις
σ’ αυτούς που φοροκλέπτουν τον ΦΠΑ. Και µάλιστα µε τις ειδι-
κές ρυθµίσεις τις κάνατε αδιακρίτως και σ’ αυτούς που έχουν ζη-
µιές και σ’ αυτούς που έχουν κέρδη και σ’ αυτούς που κάνουν
επενδύσεις και σ’ αυτούς που κάνουν απολύσεις και σ’ αυτούς
που έχουν πραγµατική ανάγκη και µια στενότητα, αλλά συνεπείς
στις υποχρεώσεις τους προς το κράτος και στους συστηµατι-
κούς φοροκλέφτες, φοροαπατεώνες και µπαταξήδες.

Επειδή άκουσα τους συναδέλφους της Νέας ∆ηµοκρατίας και
του ΠΑΣΟΚ να λένε ότι θα ψηφίσουν την πρόταση, σας ερωτώ
κύριοι συνάδελφοι της κυβερνητικής Πλειοψηφίας, αλλά και
εσάς κύριοι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ:
Με τι επιχειρήµατα θα πάτε και θα πείτε στους µισθωτούς που
πέρυσι και πρόπερσι είχαν πάγωµα των µισθών και φέτος θα
έχουν µείωση µισθών, ότι εσείς σφίξτε το ζωνάρι γιατί η οικονο-
µία είναι µείον, αλλά εµείς σε µία χώρα µε φοροδιαφυγή ετησίως
20.000.000.000 ευρώ έως 30.000.000.000 ευρώ –αυτοί είναι οι
λογαριασµοί- και µε ετήσια φοροκλοπή του ΦΠΑ 6,5 δισεκατοµ-
µύρια ευρώ, εµείς κάνουµε ρύθµιση ειδική, ευνοϊκή γι’ αυτούς
που παρακρατούν και κλέβουν το ΦΠΑ, ακόµα και γι’ αυτούς που
έχουν γεµάτα τα ταµεία τους από κέρδη, γι’ αυτούς που τον ΦΠΑ
που εισπράττουν τον βάζουν σε προθεσµιακές καταθέσεις, εν-
δεχοµένως να τον έχουν στείλει και στο εξωτερικό τροµοκρατη-
µένοι από κάποιες διαρροές ότι θα υπάρξει πόθεν έσχες και στις
καταθέσεις;

Το επιχείρηµα το ξέρω, µας το λέτε δεκαετίες τώρα: Για τε-
λευταία φορά, λέει η κάθε κυβέρνηση που φέρνει ειδική ρύθµιση,
ξέρουµε λέτε ότι είναι άδικο αυτό κοινωνικά, ξέρουµε ότι παρά-

γει µία εξακολουθητική απόκλιση από τη συνεπή συµπεριφορά
των πολιτών να πληρώνουν τους φόρους τους, αλλά το κάνουµε
για τελευταία φορά. Και κάθε φορά η λεγόµενη τελευταία φορά
εκπαιδεύει τους πολίτες στην εξής νοοτροπία: Όποιος πληρώνει
συνεπώς τους φόρους είναι κορόιδο, όποιος δεν τους πληρώνει
είναι ο µάγκας, ο πονηρός, που µε τα πολιτικά «κονέ» θα χωθεί
µέσα στην επόµενη ρύθµιση και θα επωφεληθεί.

Θα µου πείτε: όλα µαύρα; ∆εν έχει τίποτα θετικό αυτό το νο-
µοσχέδιο; Έχει ορισµένες θετικές διατάξεις.

Το άρθρο 3 που αυξάνει το όριο για την προσωποκράτηση
από τις 30.000 ευρώ, στις 150.000 ευρώ, θα το υπερψηφίσουµε.
Αλλά και σ’ αυτό είσαστε πίσω από τις ανάγκες της κοινωνίας.
Υπάρχει απόφαση ανώτατου δικαστηρίου που ζητά από το νο-
µοθέτη να καταργήσει την προσωποκράτηση για χρέη προς το
δηµόσιο ως αναποτελεσµατική και αναχρονιστική. Γιατί δεν το
τολµάτε;

Υπάρχει και µία ανάσα στο άρθρο 5 που αναβάλλει για µερι-
κούς µήνες τους πλειστηριασµούς γι’ αυτούς που έχουν χρέη
έως και 200.000 ευρώ. Και αυτό θα το ψηφίσουµε. Αλλά το βα-
σικό στοιχείο αυτής της πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου και
αυτού του νοµοσχεδίου είναι ένα πράσινο φως, ένα εύγε, ένα
µπόνους στους φοροκλέφτες, στους µπαταξήδες, σε µία στιγµή
που η χώρα έχει τεράστια ελλείµµατα και που καλούνται να πλη-
ρώσουν το µάρµαρο του συµµαζέµατος των ελλειµµάτων και των
χρεών, τα γνωστά υποζύγια: Οι φτωχοί, οι µισθωτοί, οι εργαζό-
µενοι, οι µικροµεσαίοι αγρότες και οι έντιµοι και συνεπείς φορο-
λογούµενοι.

Εµείς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν θα ψηφίσουµε αυτό
το νοµοσχέδιο που εν αγαστή συµπνοία ψηφίζουν το ΠΑΣΟΚ, η
Νέα ∆ηµοκρατία και ο ΛΑΟΣ, γιατί δεν θέλουµε να ευνοήσουµε
την πριµοδότηση της φοροκλοπής και της φοροδιαφυγής. Θα
µου πείτε, δεν υπάρχουν ανάγκες, δεν υπάρχουν κάποιες µικρο-
µεσαίες επιχειρήσεις που χρησιµοποιούν τον ΦΠΑ για να τζιρά-
ρουν, για να καλύψουν κάποιες ανάγκες, για να καλύψουν
µαύρες τρύπες; Βάλτε κριτήρια. Μην ευνοείτε στο όνοµα αυτών
των αναγκών και αυτούς οι οποίοι έχουν υπερκέρδη και κλέβουν
τον ΦΠΑ που είναι δηµόσιος πόρος.

Και επίσης καταλαβαίνω το επιχείρηµα της συνέχειας του κρά-
τους. Φέρνετε µία πρόταση, κύριοι του ΠΑΣΟΚ, κύριοι της Κυ-
βέρνησης, την οποία την καταγγέλλαµε όταν ακόµα ήσαστε
αντιπολίτευση, το γαλάζιο κοµπολόι που λέγαµε. Αλλά είναι ανά-
γκη να την αντιγράφετε και εντελώς; Από τη στιγµή που έχετε
ξεκινήσει µία διαβούλευση για ένα φορολογικό νοµοσχέδιο,
βάλτε χρονικά όρια, ότι αυτή η ένταξη, οι ευνοϊκές ρυθµίσεις θα
ισχύσουν µέχρι τότε.

∆εν σας τα λέει αυτά µόνο η Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΣΥ-
ΡΙΖΑ. Όταν ήρθε, κύριε Υπουργέ, στην Επιτροπή Οικονοµικών
Υποθέσεων αυτή η πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου, µε επιχει-
ρήµατα αντίστοιχα µε αυτά που διατυπώνω εκ µέρους της Κοι-
νοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ από το Βήµα τώρα εδώ,
σφυρηλατήθηκε το άρθρο 1 της πράξης νοµοθετικού περιεχο-
µένου από πάρα πολλούς συναδέλφους του ΠΑΣΟΚ, από τον κ.
Κουτσούκο, τον κ. Γείτονα, τον κ. Μακρυπίδη, τον κ. Κουσελά,
τον Αντιπρόεδρο της επιτροπής µας, που σας είπαν αλλάξτε το.
Τους αναφέρω ονοµαστικά γιατί πολλοί από αυτούς έχουν και
επαγγελµατική εµπειρία στο φοροελεγκτικό και φοροεισπρα-
κτικό µηχανισµό του κράτους και δυσκολεύονται να πάνε και στις
εκλογικές τους περιφέρειες και να πουν «το ταµείο είναι µείον,
πρέπει να δεχθείτε µειώσεις µισθών, κύριοι µισθωτοί, αλλά εµείς
σε συνεργασία µε το ΛΑΟΣ και τη Νέα ∆ηµοκρατία δίνουµε και
άλλο µπόνους στους φοροκλέφτες και τους φοροφυγάδες».

Λοιπόν, δεν σας εµποδίζει η συνέχεια του κράτους, ούτε να
βάλετε κριτήρια ούτε να κλείσετε τις µαύρες τρύπες από τις
οποίες διαρκώς επελαύνει σε βάρος των δηµόσιων ταµείων η φο-
ροκλοπή και η φοροαποφυγή ούτε να βάλετε χρονικούς περιο-
ρισµούς.

Σας προκαλούµε και θα επιµείνουµε και στη συζήτηση κατ’
άρθρο να αλλάξετε την πρότασή σας, να υιοθετήσετε την κρι-
τική που σας κάναµε και εµείς από το ΣΥΡΙΖΑ και το ΚΚΕ και η µε-
γάλη πλειοψηφία των Βουλευτών του ΠΑΣΟΚ που µίλησαν στην
επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων.
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Αν δεν το κάνετε, εµείς δεν θα ψηφίσουµε αυτό το νοµοσχέδιο.
Θα ψηφίσουµε «ΠΑΡΩΝ» στο σύνολο και θα περιοριστούµε -γιατί
δεν µας αρέσει να µηδενίζουµε- να υπερψηφίσουµε εκείνες τις
διατάξεις για την αποφυγή πλειστηριασµών και για µια ανάσα
στο θέµα της προσωποκράτησης, που εµπεριέχονται στα άρθρα
3 και 5.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Πα-
παδηµούλη.

Εισερχόµαστε στον κατάλογο των αγορητών.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Κωνσταντίνος Γείτο-

νας.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, χρόνια πολλά, καλή χρονιά.
Ακούγοντας τον προλαλήσαντα συνάδελφο του ΣΥΡΙΖΑ να

διαλαλεί «πράσινα κοµπολόγια» του ΠΑΣΟΚ, έτσι µου έρχεται το
τραγούδι στο µυαλό «να πουλήσω το ρολόι και να πάρω κοµπο-
λόι»!...

Να τα αφήσουµε αυτά και να µιλήσουµε για τη ταµπακιέρα. Η
πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου έρχεται προς κύρωση για λό-
γους συνέχειας του κράτους. Είναι σαφές. Η πράξη εξεδόθη µε
το αιτιολογικό των εκλογών και της αδυναµίας, υποτίθεται, για
την έγκαιρη ρύθµιση των θεµάτων που αφορά. Στην πραγµατι-
κότητα, όµως, αποκαλύπτει ουσιαστικά την έλλειψη µέτρων και
σχεδίου, αποκαλύπτει την προχειρότητα µε την οποία δρούσε η
κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας. Όµως, η νέα κυβέρνηση είναι
υποχρεωµένη, για λόγους συνέχειας του κράτους, να φέρει προς
κύρωση την πράξη. Την φέρνει και διορθωµένη, όπως θα πω πα-
ρακάτω.

Τα είπα αυτά, όχι για να κάνω παρελθοντολογία, αλλά να θυ-
µίσω ότι η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας είχε κάνει τις µε-
γαλόστοµες εξαγγελίες εκείνες, περίφηµες εξαγγελίες, µε το
πολυδιαφηµισµένο πρόγραµµα των 28.000.000.000. Είχαµε προ-
ειδοποιήσει τότε ότι τίποτε δεν πρόκειται να διοχετευτεί στην
αγορά, δεν πρόκειται να διοχετευτεί η ρευστότητα στην πραγ-
µατική οικονοµία . Η αγορά έχει ακόµα ήδη προβλήµατα, η ρευ-
στότητα είναι ακόµα πενιχρή και τίποτε δεν προέκυψε από τις
πράξεις της Νέας ∆ηµοκρατίας για την ανακούφιση των µικρο-
µεσαίων επιχειρήσεων και των νοικοκυριών που ήταν σε κρίση.
Έτσι η Νέα ∆ηµοκρατία επιδόθηκε την τελευταία στιγµή προ των
εκλογών, για λόγους σκοπιµότητας σε ρυθµίσεις αποσπασµατι-
κές, όπως και αυτή.

Είναι θετικό ότι η σηµερινή Κυβέρνηση τροποποιεί διατάξεις
αυτής της πράξης µε το άρθρο 2 του νοµοσχεδίου. Βελτιώνει ου-
σιαστικά ορισµένες διατάξεις στην πράξη.

Καταργεί το άρθρο 2 γιατί δεν είχε καµµία λογική. ∆εν υπά-
κουε σε κανένα κριτήριο, η αύξηση των προβλέψεων για από-
σβεση των επισφαλών απαιτήσεων στις επιχειρήσεις ύδρευσης,
αποχέτευσης -αυτά προέβλεπε- παραγωγής ηλεκτρικής ενέρ-
γειας, εκµετάλλευσης συνδροµητικών τηλεοπτικών σταθµών,
καθώς και τις επιχειρήσεις διανοµής και παροχής φυσικού αε-
ρίου. Σε κανένα κριτήριο δεν υπάκουε. ∆εν υπήρχε κανένας
λόγος για να γίνει αυτή η ρύθµιση. Επίσης, µε το άρθρο 2 διορ-
θώνεται και η παράγραφος 2 του άρθρου 1 ως προς τον υπολο-
γισµό των προστίµων σε σχέση µε την αθέτηση πληρωµής ΦΠΑ.

Ακόµα, είναι απαραίτητη η εξάµηνη παράταση αναστολής των
πλειστηριασµών που δίνετε µε το άρθρο 5, κύριε Υπουργέ. Και
δεν ξέρω εάν θα χρειαστεί και άλλη παράταση. ∆ίνετε εξάµηνη.
∆εν ξέρω εάν θα χρειαστεί και νέα.

Θέλω να επανέλθω σε ένα θέµα που έθεσε προηγουµένως ο κ.
Παπαδηµούλης. Το είχα θίξει και στην επιτροπή. Είχα πει, κύριε
Υπουργέ, ότι η Κυβέρνηση θα µπορούσε να παρέµβει βελτιωτικά
και στο άρθρο 1 της πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου µε το
διορθωτικό άρθρο 2. Εκεί µε τη ρύθµιση στο άρθρο 1 της πρά-
ξης νοµοθετικού περιεχοµένου παρέχεται η δυνατότητα εσαεί
τµηµατικής καταβολής του ΦΠΑ, που οφείλεται αδιακρίτως σε
όλες τις επιχειρήσεις, αδιακρίτως αδυναµίας ή δυνατότητας των
επιχειρήσεων.

Εγώ δεν κατάλαβα γιατί δίνεται αυτή η ευχέρεια. Είναι συµ-
βατή µε το Κοινοτικό ∆ίκαιο, όπως λέει και η Επιστηµονική Επι-

τροπή της Βουλής, κι αυτό είναι γνωστό, αλλά ουσιαστικά είναι
πολιτικά λάθος πιστεύω. Κυρίως όταν στη δεδοµένη συγκυρία η
δική µας η Κυβέρνηση δίνει έµφαση στη δηµιουργία και στην
εµπέδωση µίας νέας φορολογικής συνείδησης, στο χτύπηµα της
φοροδιαφυγής, της φοροαποφυγής και φοροκλοπής. Όταν κύ-
ριος στόχος µας τώρα είναι η αύξηση των εσόδων για τη µείωση
των ελλειµµάτων. Πολύ φοβούµαι ότι χωρίς κριτήρια που δεν
υπάρχουν στο άρθρο 1 της πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου
θα εκµεταλλευτούν αυτήν τη δυνατότητα συστηµατικοί «τζανα-
µπέτηδες» και φοροφυγάδες.

Παραδείγµατος χάριν, κύριε Υπουργέ, θα καταλάβαινα µία ευ-
νοϊκή ρύθµιση για τους ανθρώπους οι οποίοι χρωστούν ΦΠΑ
επειδή τους χρωστάει το δηµόσιο. Και είναι πολλές οι κατηγο-
ρίες, διότι το δηµόσιο χρωστάει πολλά σε πολλούς προµηθευ-
τές του, οι οποίοι καταβάλλουν το ΦΠΑ ενώ τους χρωστάει το
δηµόσιο. Τουλάχιστον, εάν αφήσετε αυτή τη ρύθµιση, πιστεύω
ότι πρέπει να την διορθώσετε. Να βάλετε κάποια κριτήρια και µία
συγκεκριµένη προθεσµία. Αυτό θα κάλυπτε τα πράγµατα. ∆εν
µπορεί η αποσπασµατικότητα που έδειχνε η προηγούµενη κυ-
βέρνηση, να παρασύρει και εµάς.

Καταλήγω, δηλαδή, ότι η ρύθµιση του άρθρου 1, είναι επί δι-
καίους και αδίκους, σε µία εποχή σήµερα που είναι πολυτέλεια να
έχουµε και άδικες ρυθµίσεις ενώ θα πρέπει να έχουµε µόνο επί
δικαίους που εν προκειµένου σηµαίνει αυτούς που έχουν πραγ-
µατική αδυναµία. Οµοίως, γενικά, κύριε Υπουργέ, χρειάζεται για
όλες τις ρυθµίσεις όσον αφορά τις ρυθµίσεις τα φορολογικά, να
υπάρχει ασφάλεια δικαίου για τους πολίτες και να εµπεδώνονται
καθαρές σχέσεις εµπιστοσύνης κράτους και πολίτη.

Χρειάζεται, λοιπόν, γι’ αυτό να θέτουµε απλούς και καθαρούς
φορολογικούς κανόνες. Το είχα πει και στην επιτροπή. Η σύγ-
χυση που δηµιουργήθηκε προσφάτως µε την επίµαχη τροπολο-
γία για τις γονικές παροχές δείχνει πόσο προσεκτικοί θα πρέπει
να είµαστε. Επιβάλλεται, κύριε Υπουργέ –και νοµίζω ότι θα το
κάνει η Κυβέρνηση- να αποσαφηνισθεί γρήγορα, αύριο στην επι-
τροπή το περιεχόµενο της τροπολογίας να καθοριστούν οι φο-
ρολογικές υποχρεώσεις των συναλλασσοµένων όσον αφορά τις
γονικές παροχές. Ελπίζω ότι θα γίνει αυτό.

Επίσης, και το ΠΑΣΟΚ –και µε αυτό τελειώνω, κυρία Πρόεδρε-
το ταχύτερο δυνατόν θα πρέπει να προχωρήσει και να προωθή-
σει το συνολικό σχέδιο για ενίσχυση της ρευστότητας στην
αγορά. Ήδη είναι σε διαβούλευση νοµοσχέδια και αύριο συζη-
τείται το πρώτο στην Ολοµέλεια, που αφορά στη ρύθµιση των
επιχειρηµατικών και επαγγελµατικών οφειλών προς τις τράπεζες
και µε το οποίο διευκολύνεται η πρόσβαση των επιχειρήσεων
επαγγελµατιών και αγροτών στο τραπεζικό σύστηµα, στον τρα-
πεζικό δανεισµό, ουσιαστικά. Τονώνεται έτσι τη ροή των πιστώ-
σεων.

Πιστεύω -και µε αυτό κλείνω- ότι χρειάζεται να εντατικοποιή-
σουµε τις ενέργειες -και σε αυτό δεν µπορεί να υπάρχει καµµία
αντίρρηση απ’ όλες τις πτέρυγες. Και χρειάζεται να στηριχθεί
αυτή η πολιτική και να πάρουµε όλα εκείνα τα µέτρα, ώστε να
υπάρχει ρευστότητα στην αγορά, στις επιχειρήσεις και επαγ-
γελµατίες για να τονωθεί επιτέλους η αγορά.

Με ανάκαµψη στην αγορά, κύριε Υπουργέ, µε έργα και επεν-
δύσεις θα ξεφύγουµε από την ύφεση και θα ξαναέρθει η Ελλάδα
-όπως έχουµε χρέος, σύµφωνα µε την εντολή του ελληνικού
λαού και καθ’ ότι είναι εθνικός στόχος- σε τροχιά ανάπτυξης και
προόδου και να δει καλύτερες µέρες ο λαός µας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Και εµείς ευχαριστούµε
τον κ. Γείτονα.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερ-
µού κ. Μαυρουδής Βορίδης.

ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η αλήθεια είναι ότι η βασική µου

πρόθεση όταν θέλησα να τοποθετηθώ πάνω στο σχέδιο νόµου
ήταν αρκετά απλή και αυτό γιατί ήθελα να θέσω υπ’ όψιν της Κυ-
βερνήσεως την άποψή µου ότι θα πρέπει επιτέλους να λύσουµε
το θέµα της προσωπικής κρατήσεως οριστικά.

Η προσωπική κράτηση είτε για χρέη προς το δηµόσιο είτε
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ακόµη για τις διατάξεις του 1047 του Κώδικα Πολιτικής ∆ικονο-
µίας για χρέη από αδικοπραξίες ή εµπορικά χρέη, θα πρέπει κά-
ποια στιγµή να καταργηθεί. Σε σχέση µε τη στάθµιση των δυο
αγαθών που έχουµε, από τη µια µεριά της ατοµικής ελευθερίας
και από την άλλη µεριά της εξασφαλίσεως –ας το πω- ενός µέσου
πιέσεως, προκειµένου να εξοφλούνται τα χρέη, νοµίζω ότι δεν
πρέπει εδώ να διστάσει το Νοµοθετικό Σώµα και να πάρει µια ξε-
κάθαρη θέση, πρέπει να καταργηθεί η προσωπική κράτηση για
πάσης φύσεως οφειλές. Πρέπει να τελειώνουµε µε αυτό.

Επίσης κατά τη γνώµη µου –αυτό είναι πιο σύνθετο ζήτηµα- θα
έπρεπε να προχωρήσουµε και σε αποποινικοποίηση των ασφα-
λιστικών εισφορών. Αυτό συνδέεται επίσης µε µια διάταξη που
έρχεται εδώ στην κύρωση της Πράξης νοµοθετικού περιεχοµέ-
νου, που απλώς αυξάνει το όριο στα 5.000 ευρώ, µε τα οποία κα-
θίσταται από εκεί και πάνω αξιόποινη η µη καταβολή των
παρακρατούµενων εισφορών των εργαζοµένων, αλλά και των ερ-
γοδοτικών εισφορών, πάλι µε το ίδιο βασικά σκεπτικό, δηλαδή
για χρέη –γιατί αυτά είναι χρέη- δεν µπορεί κάποιος να στερείται
την ελευθερία του.

Κυρίως αυτή θα ήθελα να είναι η παρέµβασή µου. ∆εν ξέρω αν
µπορεί να εισακουστεί. Βέβαια να επισηµάνω ότι υπάρχει και µια
απόφαση εδώ, κύριε Υφυπουργέ, του Ανωτάτου Ειδικού ∆ικα-
στηρίου, που καλεί ουσιαστικά το Νοµοθετικό Σώµα, την Κυβέρ-
νηση να πάρει νοµοθετική πρωτοβουλία, να νοµοθετήσει στην
κατεύθυνση ακριβώς της καταργήσεως της προσωπικής κρατή-
σεως. Εποµένως περισσότερο θα έπρεπε να προχωρήσουµε σε
κάτι τέτοιο παρά να αυξάνουµε τα ποσά ή τα όρια, για τα οποία
διατάσσεται η προσωπική κράτηση. Από τη συζήτηση, όµως,
αλλά και από τις περιστάσεις νοµίζω ότι αξίζει να ειπωθούνε δυο
τρία πράγµατα ακόµη.

Το πρώτο είναι ότι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν ξέρω
πόσοι από µας έχουν αντιληφθεί το πώς κάθε µέρα αυτό που πε-
ριγράφουµε ως ζοφερή κατάσταση της οικονοµίας επιβεβαιώνε-
ται µε το χειρότερο δυνατό τρόπο.

Σήµερα έχουµε κατάρρευση των τραπεζικών µετοχών. Η δια-
πραγµάτευση των ελληνικών οµολόγων έχει οδηγήσει σε πολύ
µεγάλα επιτόκια. Τα επιτόκιά µας για πρώτη φορά είναι χειρό-
τερα από αυτά τα οποία παίρνει η Πολωνία και εποµένως οι δυ-
σχέρειες χρηµατοδοτήσεων της ελληνικής οικονοµίας είναι
τεράστιες.

Αυτό νοµίζω είναι κάτι το οποίο θα έπρεπε να απασχολεί κε-
ντρικά -είµαι βέβαιος ότι απασχολεί κεντρικά την Κυβέρνηση- τη
Βουλή και είναι ένα από τα µεγάλα ζητήµατα για τα οποία θα
έπρεπε να µιλήσουµε.

∆εν είναι τόσο αυτονόητο ότι Υπουργός βγαίνει και λέει: «∆εν
υπάρχουν χρήµατα για να πληρωθεί το επίδοµα ανεργίας την
προσεχή Πέµπτη». Μπορεί να βρέθηκαν τελικώς τα χρήµατα και
κάπως να καλύφθηκε το πρόβληµα, αλλά αυτό µαρτυρά το δρα-
µατικόν της καταστάσεως της ελληνικής οικονοµίας.

Πρέπει κάποια στιγµή να δοθούν ουσιαστικές απαντήσεις.
Ποιες, όµως, είναι οι απαντήσεις που δίνει η Κυβέρνηση µέχρι
στιγµής; Επιτρέψτε µου. Θεωρούµε φυσιολογικό να ερχόµαστε
να ψηφίζουµε 1.000.000.000 ευρώ επίδοµα κοινωνικής αλλη-
λεγγύης -το οποίο δεν µαθαίνω ότι µέσα από µια σειρά από τε-
χνικές παίρνουν και πολλά µη δικαιούµενα πρόσωπα, αυτό
βέβαια, αν θέλετε, είναι το µερικό ζήτηµα της υποθέσεως- την
ώρα που δεν µπορούµε να πληρώσουµε το επίδοµα ανεργίας;

∆ηλαδή θεσµοθετούµε ένα καινούργιο επίδοµα, αλλά δεν µπο-
ρούµε να πληρώσουµε το επίδοµα ανεργίας. Εγκρίνουµε
1.000.000.000 ευρώ. Αναφέροµαι στο επίδοµα το οποίο ψηφί-
σαµε πρόσφατα για την κοινωνική συνοχή, για την κοινωνική αλ-
ληλεγγύη, για τη φτώχεια. ∆εν θυµάµαι τώρα ποιο ήταν το όνοµά
του, αλλά, εν πάση περιπτώσει, ήταν 1.000.000.000 το οποίο
πήγε σε συγκεκριµένους δικαιούχους.

Ψηφίσαµε στον προϋπολογισµό ένα πρόσθετο δισεκατοµµύ-
ριο για την παιδεία, τη στιγµή που δεν ξέρουµε εάν υπάρχουν οι
δυνατότητες να χρηµατοδοτηθούν οι συντάξεις; Γιατί βεβαίως
το πρόβληµα του ΟΑΕ∆ προέρχεται από την αδυναµία του ΙΚΑ να
εξοφλήσει τα οφειλόµενα στον ΟΑΕ∆ και αντιστοίχως από την
αδυναµία του κράτους να εξοφλήσει τα οφειλόµενα στο ΙΚΑ, δη-
λαδή µία σειρά εσωτερικών οφειλών του ευρύτερου δηµόσιου

τοµέα, που όµως καταλήγουν σ’ αυτή την αδυναµία.
Ακούω συνεχώς για την ενίσχυση της ρευστότητας της αγο-

ράς, τη στιγµή που -δεν ξέρω αν το αντιλαµβάνεστε, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι- η αγορά στραγγίζει, διαλύεται, αυξάνεται η
αδυναµία των επιχειρήσεων να εξοφλήσουν τις υποχρεώσεις
τους. Και διερωτώµαι: Από πού πιστεύετε ότι θα ενισχυθεί αυτή
η ρευστότητα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; Επειδή θα δώσουµε
µια παράταση έξι µηνών στους πλειστηριασµούς; Γιατί; ∆εν θα
πληρωθούν οι τόκοι µετά από έξι µήνες; ∆εν θα πληρωθεί ό,τι
είναι να πληρωθεί, προκειµένου να µην υπάρχουν πλειστηρια-
σµοί;

Εποµένως, πώς ακριβώς ενισχύουµε τη ρευστότητα; Ενισχύ-
ουµε τη ρευστότητα µε το να µιλάµε για υπερφορολόγηση, µε
το να µιλάµε για το «πόθεν έσχες», µε το να έχουν φύγει ήδη
5.000.000.000 ευρώ από την Ελλάδα; ∆εν οδηγεί αυτό σε πι-
στωτική συρρίκνωση; Και ακούω να λέγεται «ξέρετε, θα ενισχύ-
σουµε τη ρευστότητα γιατί θα κάνουµε ένα σχέδιο µε το οποίο θα
γίνει ένα ταµείο και θα δίνουµε τα λεφτά». Πού θα τα δίνουµε τα
λεφτά; Άκουσα το σχέδιο ότι θα δώσουµε το 1.000.000.000 και
θα ενισχυθεί η ζήτηση. Το δώσαµε. Γιατί δεν ενισχύθηκε η ζή-
τηση; Γιατί είναι προφανές ότι η επιδοµατική πολιτική δεν οδηγεί
σε ενίσχυση της ζητήσεως. Μόνο αν υπάρχουν ορθολογιστικά
κριτήρια χρηµατοδοτήσεως της αγοράς και της οικονοµίας µπο-
ρούµε πραγµατικά να µιλήσουµε για ενίσχυση της ρευστότητας.

Όσο δε για το τελευταίο, υπάρχει µια αυτονόητη σχεδόν ρύθ-
µιση εδώ. Σε εταιρίες ή νοµικά πρόσωπα τα οποία δεν µπορούν
να πληρώσουν τον ΦΠΑ παρέχεται µια ελάχιστη δυνατότητα, να
πληρώσουν το 30% και το υπόλοιπο σε δύο δόσεις.

Και ακούω από την πλευρά του ΣΥΡΙΖΑ µία κριτική ότι αυτοί
είναι οι φοροκλέφτες και γιατί να τους κάνουµε διευκολύνσεις
και είναι αυτοί που φοροαποφεύγουν κ.λπ.. Να µην τους κά-
νουµε. Να πτωχεύσουν. Να µην τους κάνουµε. Και τι θα γίνει δη-
λαδή αν δεν τους κάνουµε; Εκείνο το οποίο θα γίνει, για να
συνεννοούµαστε, είναι ότι θα σταµατήσουν να λειτουργούν, είναι
ότι θα απολύσουν, είναι ότι θα έχουµε αύξηση της ανεργίας και
ότι θα σας µείνουν τα αναγκαστικά µέτρα εκτέλεσης για όποιον
έχει περιουσία, αν τυχόν έχει περιουσία, ή να τον σύρετε κατη-
γορούµενο στο δικαστήριο. Αυτός είναι ο τρόπος για να αντιµε-
τωπίσουµε την κρίση;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρία Πρόεδρε, τελειώνω σ’ ένα λεπτό.
Ο τρόπος για να αντιµετωπίσουµε την κρίση -κι εδώ πρέπει να

είµαστε ξεκάθαροι και πρέπει να είναι ξεκάθαρη και η Κυβέρ-
νηση- είναι να στηρίξουµε την επιχειρηµατικότητα. Αυτοί που δη-
µιουργούν θέσεις εργασίας είναι οι επιχειρήσεις. Αυτοί οι οποίοι
δηµιουργούν κέρδη είναι οι επιχειρήσεις. Αυτοί που δηµιουργούν
πλούτο είναι οι επιχειρήσεις.

Σε µία δύσκολη στιγµή ο κύριος στόχος, κύριε Γείτονα, δεν
µπορεί να είναι η αύξηση των εσόδων, γιατί αυτό στραγγίζει την
αγορά και στραγγίζει τις επιχειρήσεις. Ο κύριος στόχος είναι η
µείωση των δαπανών και η ελάφρυνση του φορολογικού φορ-
τίου στους φορολογούµενους. Αυτό µας βγάζει από την κρίση.
Όλες οι υπόλοιπες πολιτικές που ακολουθεί η Κυβέρνηση µας
βαθαίνουν στην κρίση. Κι ελπίζω, κύριε Υφυπουργέ, αλλά και, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι της Πλειοψηφίας, ότι θα πιέσετε και
την Κυβέρνηση µε τη δική σας φωνή προς τα εκεί να κατευθυν-
θεί, όχι όµως προς την άλλη κατεύθυνση, που ακολουθούµε
µέχρι σήµερα, η οποία είναι τελείως λανθασµένη.

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο
συνάδελφο. Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Ιωάννης
Αµοιρίδης.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, επικυρώνουµε σήµερα µια πράξη νο-

µοθετικού Περιεχοµένου σαν συνέχεια του κράτους, ένα νοµο-
σχέδιο το οποίο έχει κάποιες ευεργετικές διατάξεις, όµως είναι
τελείως αποσπασµατικό και αποδεικνύει περίτρανα το πώς λει-
τούργησε η προηγούµενη κυβέρνηση, πότε αντιλήφθηκε την
κρίση.

2014 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Βέβαια κάποιος χαρακτηρίζεται ηγέτης όταν αντιλαµβάνεται
την κρίση πριν από τους πολίτες. Εδώ έχουµε την περίπτωση που
ο ηγέτης την αντιλήφθηκε µετά από τους πολίτες.

Κύριε Υπουργέ, νοµίζω ότι για τον ΦΠΑ αναφέρθηκαν όλοι.
Έπρεπε να υπάρχει ένας διαχωρισµός στις επιχειρήσεις. Υπάρ-
χουν κάποιες επιχειρήσεις που τον ΦΠΑ τον εισπράττουν την ίδια
στιγµή. Για παράδειγµα, ένα περίπτερο τον εισπράττει την ίδια
στιγµή, ένα ψιλικατζίδικο τον εισπράττει την ίδια στιγµή, ένας κι-
νηµατογράφος τον εισπράττει εκείνη τη στιγµή.

Έπρεπε να υπάρχει ένας διαχωρισµός. Άλλο µια επιχείρηση
που της δίνουν µια επιταγή και είναι µετά από πέντε-έξι µήνες
και αναγκάζεται ο επιχειρηµατίας να κόψει το τιµολόγιο και να
πληρώσει το ΦΠΑ και άλλο επιχειρήσεις, όπως είναι τα caffés,
όπου πληρώνεις την ίδια στιγµή και κρατάει το ΦΠΑ.

Άρα θα έπρεπε να υπάρχει ένας διαχωρισµός και πιστεύω ότι
τα νοµοσχέδια αυτά που εσείς θα προτείνετε θα µπορούν να
έχουν τουλάχιστον έναν τέτοιον διαχωρισµό, σε τέτοιο επίπεδο,
ώστε να µην υπάρχει συλλήβδην µια αντιµετώπιση καταστάσεων.
Αυτό σηµαίνει ότι δεν έχουµε ξεκαθαρίσει προς τα πού πηγαί-
νουµε.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ)

Όσον αφορά στους πλειστηριασµούς, οι τράπεζες, ακόµη και
µε την πράξη που ίσχυε µετά την 9η Σεπτέµβρη, έκαναν πλει-
στηριασµούς. Και βέβαια, το πάµε εµείς ένα εξάµηνο πίσω.
Οπωσδήποτε θα πρέπει να έχουµε ένα νοµοσχέδιο πώς θα ρυθ-
µίσουµε αυτά τα προβλήµατα. ∆ιότι το εξάµηνο θα τελειώσει. Θα
βρει κανένας τις διακόσιες χιλιάδες τον Ιούνιο, όταν δεν έχει τί-
ποτα σήµερα;

Όµως, θα πρέπει να υπάρξει και µια αντιµετώπιση και για µετά
τον Ιούνιο. Και αυτό πρέπει να φανεί το επόµενο χρονικό διά-
στηµα στα νοµοσχέδια που θα καταθέσετε στη Βουλή.

Όσο δε αφορά την προσωποκράτηση, υπάρχει κάποιος συνά-
δελφος που πιστεύει ότι κάποιος, επειδή χρωστάει για να γλιτώ-
σει τα χρήµατα, θα πάει φυλακή; Ούτε µία ηµέρα φυλακή δεν
πάει κανείς. Όσα κι αν χρωστάει θα τα πληρώσει. Είναι πολύ δύ-
σκολη η φυλακή. Σηµαίνει ότι δεν έχει. Άρα εκτιµώ κι εγώ ότι η
προσωποκράτηση για χρέη προς το δηµόσιο πρέπει να καταρ-
γηθεί. ∆εν πρέπει να υπάρχει.

Φανταστείτε τώρα όλον αυτόν τον κόσµο που είναι φυλακή και
θα απελευθερωθεί και θα βγει έξω. Η µεγαλύτερη ανακούφιση!
Όχι µόνο γι’ αυτόν τον ίδιο, αλλά για την οικογένεια και για την
κοινωνία. Αυτή είναι η ευαισθησία του δηµοσίου. Όπως εµείς σαν
χώρα θεωρούµε ότι πρέπει να υπάρχει αλληλεγγύη µεταξύ των
χωρών -όταν έχει πρόβληµα µια χώρα, πρέπει να την στηρίξει µια
άλλη- έτσι κι εµείς πρέπει να έχουµε αλληλεγγύη, γιατί; Πρώτα
πρέπει να κερδίσουµε την εµπιστοσύνη των πολιτών µέσα και
µετά την εµπιστοσύνη των αγορών.

Κύριε Υπουργέ, οι τράπεζες σήµερα -και να το ξέρετε, δεν
ξέρω πώς θα το αντιµετωπίσετε- ενώ έχουν δώσει πιστοποιητικά,
παραστατικά ότι θα στηρίξουν µια επένδυση και έχει εγκριθεί
αυτή η επένδυση είτε από τα περιφερειακά προγράµµατα είτε
από το Υπουργείο Ανάπτυξης, σήµερα, ενώ έχουν προχωρήσει
τα έργα οι ιδιώτες, αρνούνται να τους χρηµατοδοτήσουν οι τρά-
πεζες µε τα χρήµατα µε τα οποία έχουν δεσµευτεί, µέσα από τις
διαβεβαιώσεις που έχουν δώσει. Και επειδή δεν ξεπερνά το 50%
η κατασκευή του έργου, δεν µπορούν να πάρουν ούτε τα κρα-
τικά χρήµατα. Και οι άνθρωποι αυτοί έχουν κάνει µισά κτήρια, οι
τράπεζες δεν τους χορηγούν τα χρήµατα που έχουν βεβαιώσει
ότι θα δώσουν και, βέβαια, µένουν οι επενδύσεις στον αέρα.

Θα πρέπει κάπως να δείτε αυτές τις περιπτώσεις, να υποχρε-
ωθεί µέσα από το νοµοθετικό πλαίσιο, όταν δίνει µια βεβαίωση,
ένα παραστατικό η τράπεζα ότι θα στηρίξει όλη αυτή την προ-
σπάθεια, όταν θα έρθει η ώρα να εκταµιεύσει χρήµατα να τα
εκταµιεύσει. Πρέπει να βρεθεί ένας τρόπος.

Αγαπητοί συνάδελφοι, κάθε εγχείρηµα δεν φαίνεται µέσα από
τη νοµοθετική του πράξη αλλά από το αποτέλεσµα. Το αποτέλε-
σµα είναι αυτό που µετράει.

Κύριε Υπουργέ, νοµίζω ότι ο καθένας µας αντιλαµβάνεται ότι
και αυτή η προσπάθεια που γίνεται µε τις αποδείξεις έχει ένα
πολύ καλό αποτέλεσµα. Έπρεπε να συµπεριληφθούν όλες οι

αποδείξεις σε πρώτη φάση για δύο µήνες, για τρεις µήνες και
µετά, αν πρέπει, να αφαιρεθούν κάποιες αποδείξεις οι οποίες
όπως και να ’χει ο πολίτης θα τις πληρώσει. Εκτιµώ ότι όλες οι
αποδείξεις θα έπρεπε να µετρούν. Και υπάρχει µια αγωνία για
κάποιους που είναι στις δώδεκα µε δεκαπέντε χιλιάδες. Έχουν
κάποια αγωνία αυτοί οι άνθρωποι αν θα µπορούν να συµπληρώ-
σουν έναν αριθµό αποδείξεων, για να µπορέσουν να έχουν το
αφορολόγητο που είχαν ως τώρα.

Πρέπει να είµαστε λίγο προσεκτικοί όσον αφορά τη διαχείριση
αυτού του θέµατος, αλλά εκτιµώ ότι είναι όχι µόνο προς τη
σωστή κατεύθυνση, αλλά είναι και ένα µέτρο που αγκαλιάστηκε
από όλους, ένα µέτρο που έπρεπε εδώ και πολλά χρόνια να έχει
πάρει κάθε κυβέρνηση.

Νοµίζω ότι το αποτέλεσµα το νιώθετε κι εσείς, το νιώθουµε
όλοι µας, γιατί κάθε µέτρο που λαµβάνεται το νιώθει ο καθένας
και από εµάς. ∆εν έχει σηµασία αν είναι Βουλευτής ή όχι. Αντι-
λαµβάνεται σαν πολίτης αυτής της χώρας το αποτέλεσµα κάθε
µέτρου.

Εκατό µέρες, αγαπητοί συνάδελφοι, και πολλοί προσπάθησαν
να υποβαθµίσουν αυτή τη µεγάλη προσπάθεια για τη µεγάλη αλ-
λαγή που γίνεται και βέβαια, οι πολίτες επικροτούν και αποτυ-
πώθηκε και πρόσφατα στις δηµοσκοπήσεις, εκατό ηµέρες που
έπρεπε να υπάρχει διαβούλευση, να υπάρχει το χρονικό διά-
στηµα για να έρθουν τα νοµοσχέδια στη Βουλή και είδατε ότι το
µέτρο για τα πράσινα τέλη είχε αρνητικές επιπτώσεις. Είναι το
µοναδικό θέµα για το οποίο δεν έγινε διαβούλευση, µια διαβού-
λευση η οποία οδηγεί πρώτα από όλα τη χώρα να πατήσει γερά.
Και η βάση στην οποία πρέπει να πατήσει η χώρα είναι η διαφά-
νεια. Το νοµοσχέδιο για το ΑΣΕΠ, το νοµοσχέδιο για τη διαλεύ-
κανση µέσα από εξεταστικές επιτροπές των σκανδάλων, η
ανεξάρτητη Στατιστική Υπηρεσία. Η διαφάνεια είναι αυτή που θα
δώσει εκείνη τη βάση στη χώρα που µπορεί να πατήσουν οι δύο
µεγάλοι πυλώνες. Ο ένας είναι η οικονοµία, ο άλλος είναι το κρά-
τος.

Η οικονοµία µε νοµοσχέδια τα οποία θα βοηθήσουν τα χρεο-
κοπηµένα νοικοκυριά, αυτούς που χρωστούν, νοµοσχέδια τα
οποία θα στηρίξουν τις επιχειρήσεις, νοµοσχέδια τα οποία µέσα
από ένα νέο ΤΕΜΠΜΕ θα βοηθήσουν και θα στηρίξουν τις επι-
χειρήσεις να ξεκινήσουν και, βέβαια, το κράτος το οποίο αλλάζει
µε τη µεγάλη θεσµική αλλαγή που γίνεται µε τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ»,
καθώς θα αποκτήσει φωνή η περιφέρεια.

Κύριε Υπουργέ, το 80% των χρηµάτων του ΕΣΠΑ προβλέπεται
για την περιφέρεια. Και είναι σηµαντικό ότι οι περιφέρειες θα δια-
χειριστούν τα ΠΕΠ που ως τώρα τα διαχειριζόταν κεντρικά το
κράτος και κατασπαταλούνταν οι πόροι χωρίς δηµοκρατικές δια-
δικασίες, χωρίς δηµοκρατικό διάλογο, χωρίς κανένα δηµοτικό,
νοµαρχιακό ή περιφερειακό συµβούλιο ή αποφάσεις.

Πάµε σ’ ένα νέο τρόπο σκέψης κατανοµής πόρων και αρµο-
διοτήτων και από το 80% αυτών που θα πάνε στην περιφέρεια, το
80% πρέπει να πάει στους νέους ορεινούς δήµους, για να πατή-
σουν στα πόδια τους και να µην υπάρχει σύγχυση για τη χωρο-
ταξική κατανοµή. Γιατί στην Ελλάδα έχουµε ένα χωροταξικό
σχεδιασµό, ο οποίος µπορεί να κρατά δεκαπέντε χρόνια και
έχουµε κοινοτικά πλαίσια που κρατούν από πέντε µέχρι επτά χρό-
νια.

Άρα, έχουµε επικαλύψεις και έχουµε νέους δήµους, νέα χω-
ροταξικά, νέα γενικά πολεοδοµικά, νέες χρήσεις γης.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Όλα αυτά πρέπει να συνδυαστούν. Και όλα αυτά συνδυάζο-
νται όταν υπάρχει σοβαρό σχέδιο και σοβαρή πρόταση. Και απέ-
δειξε αυτή η Κυβέρνηση ότι µαζί µε την οικονοµία, µαζί µε τη
διαφάνεια και µε µεγάλη αλλαγή στο κράτος, έχει και σχέδιο και
προοπτική η χώρα. Γι’ αυτό και στηρίζουν αυτήν την Κυβέρνηση
και µε τόσο µεγάλη πλειοψηφία οι Έλληνες πολίτες.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κι εµείς ευχαριστούµε
τον κ. Αµοιρίδη.

Το λόγο έχει ζητήσει ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού κ. Καρατζαφέρης.
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Ορίστε, κύριε Καρατζαφέρη, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Κατ’ αρχάς, θα ήθελα να καταθέσω την
ευχή µου για γρήγορη και σίγουρη ανάρρωση του πατριάρχου
της Αριστεράς Λεωνίδα Κύρκου.

∆εύτερον, το αντίθετο, θα ήθελα να καταθέσω τη θλίψη µου
για το άγριο έγκληµα κατά του Άντη Χατζηκωστή στην Κύπρο,
ενός Έλληνα δηµοσιογράφου που στήριζε τα δίκαια του ελληνι-
σµού όχι µόνο στα στενά όρια του νησιού, αλλά σ’ όλον τον
κόσµο, όπου υπάρχει ελληνισµός. Και αυτά τα γεγονότα στην
Κύπρο πρέπει να µας προβληµατίσουν λίγο περισσότερο, και
απεύχοµαι η δολοφονία χθες, όσο και ο βανδαλισµός στον τάφο
του Τάσσου Παπαδόπουλου, αλλά και του Σπύρου Κυπριανού,
να συνδέονται και ότι µπορεί οι εξελίξεις αυτές να ακουµπήσουν
και την Αθήνα.

Εκατό ηµέρες, λοιπόν, σήµερα που το ΠΑΣΟΚ είναι στην εξου-
σία και διαβάζοντας «ΤΟ ΒΗΜΑ», αλλά και την «ΕΣΤΙΑ», δύο εφη-
µερίδες που η µία στηρίζει και η άλλη αντιπολιτεύεται την
Κυβέρνηση, διαβάζουµε ότι είναι εκατό ηµέρες µε παλινωδίες.
Είµαι αναγνώστης των δύο εφηµερίδων και, µάλιστα, κάποια απ’
αυτές γράφει ότι φέρατε δύο νοµοσχέδια σε εκατό ηµέρες και µ’
αυτό το ρυθµό, σε τριακόσιες εξήντα πέντε ηµέρες, θα φέρετε
έξι ή επτά νοµοσχέδια για να αλλάξετε την Ελλάδα, για να εκ-
συγχρονίσετε την Ελλάδα ή όπως αλλιώς σήµερα εσείς έχετε υι-
οθετήσει αυτόν τον όρο!

Κύριε Υπουργέ, το θέµα που αφορά στο σηµερινό νοµοσχέδιο
είναι ότι έχετε βάλει µία καταληκτική ηµεροµηνία, την 30η Ιου-
νίου. Προφανώς, πιστεύετε ότι εκεί ολοκληρώνεται ο κύκλος της
κρίσης και από την 1η Ιουλίου θα είµαστε καλά οικονοµικά και
δεν θα έχουµε ανάγκη.

Τώρα µπαίνουµε στην κρίση! Και να είµαστε όλοι ευτυχείς εάν
βγούµε απ’ αυτήν την κρίση πριν περάσει η διετία! Εποµένως,
µεσούσης της κρίσεως, θα κληθούν αυτοί, οι οποίοι δεν µπόρε-
σαν να ικανοποιήσουν τις ανάγκες τους προς τις τράπεζες, να
τρέχουν να βρουν, να κλέψουν, να ληστέψουν, για να µην τους
πάρουν το σπίτι!

Κύριε Παπαδηµούλη, ξέρω την ευαισθησία σας για τους µη
προνοµιούχους. Μα, τώρα εσείς τι µας είπατε; Μας είπατε ότι
είστε υπέρ του κεφαλαίου; Είστε, δηλαδή, υπέρ εκείνου του ισχυ-
ρού, του κατέχοντος, ο οποίος έχει και µπορεί και διεκπεραιώνει
τις υποθέσεις του και είστε εναντίον του αδύναµου, εκείνου του
οποίου κώλυσε από την κρίση, από την αλόγιστη πολιτική των
κοµµάτων της εξουσίας και βρέθηκε σε µία δύσµοιρη θέση; ∆η-
λαδή, θα του κάνουµε «πατητή» να πάει ακόµα παρακάτω;

Όχι βέβαια! Αυτό είναι ακατανόητο και αδιανόητο, διότι βε-
βαίως όλοι πρέπει να ξέρουµε τι σηµαίνει ΦΠΑ! Το ΦΠΑ κόβεται
στο τιµολόγιο. Σου έκανα µία δουλειά 10.000 ευρώ, είναι και το
ΦΠΑ 19%, έχουµε, λοιπόν, 11.900 ευρώ.

Αυτά επιµερίζονται σε συναλλαγµατικές ή σε µεταχρονολογη-
µένες επιταγές. Όσον αφορά το ΦΠΑ, ουδείς συναλλασσόµενος
στην Ελλάδα, από την Ιεράπετρα µέχρι τον Έβρο, δίνει σε µε-
τρητά τον ΦΠΑ. σε εκείνον που χρωστάει. Εποµένως, εισπράττει
κάποιος τον ΦΠΑ µε επιταγή οκτώ, εννέα, δέκα µηνών, κύριε Σα-
χινίδη και καλείται να το πληρώσει σε σαράντα ηµέρες! ∆εν
υπάρχει τρόπος. Ηρωίνη να πουλάει δεν µπορεί να το κάνει αυτό.
Οκτώ, εννέα, δέκα µήνες. Ο µέσος όρος σήµερα στην αγορά
είναι δέκα µήνες επιταγή.

Και έρχοµαι στην επιταγή η οποία έχει αντικαταστήσει τη συ-
ναλλαγµατική, κύριε Υπουργέ. Θέλετε λεφτά; Χαρτοσηµάνατε
την επιταγή. Απλώς, χαρτοσήµανση. Μου φαίνεται ότι 6%ο ήταν
στη συναλλαγµατική. Χαρτοσηµάνατε την επιταγή. Ξέρετε ότι οι
επιταγές οι οποίες σήµερα κυκλοφορούν είναι διπλάσιες από το
χρήµα που έχουµε, από το ρευστό; Καταλαβαίνετε, λοιπόν, για τι
τζίρο µιλάµε; Χαρτοσηµάνατε την επιταγή.

Και βεβαίως, πρέπει να απαλλάξετε την επιταγή από τα ποι-
νικά, τα οποία σέρνει. Να την απαλλάξετε, γιατί δεν µπορεί να
πηγαίνει, το 2010, φυλακή ο Έλληνας πολίτης επειδή αδυνατεί να
πληρώσει και µάλιστα χωρίς να εξετάζει το δικαστήριο για ποιο
λόγο δεν µπορεί να πληρώσει, αν του συνέβη κάτι στο σπίτι, αν
έπαθε έµφραγµα, αν έπαθε καρκίνο η γυναίκα του. Και είναι προ-
τεραιότητα αυτό. Έχει µεγαλύτερη ανάγκη φυσικά να σώσει τη

γυναίκα του. Και όµως πάει φυλακή!
Πάει φυλακή, κύριε Υπουργέ, εάν χρωστάει στο ΙΚΑ. Και εκεί,

εν πάση περιπτώσει, υπεισέρχεται η υπεξαίρεση. Όταν χρωστάει
στο ΤΕΒΕ, το δικό του ταµείο για τη δική του υγεία, πάει φυλακή.
Είναι δυνατόν; ∆εν µπορεί να πηγαίνει φυλακή ο Έλληνας και η
Ελληνίδα όταν, δήθεν, εδώ υπερασπιζόµαστε τα ανθρώπινα δι-
καιώµατα. Αυτό είναι το κορυφαίο ανθρώπινο δικαίωµα, η ελευ-
θερία του. ∆εν µπορεί να πληρώσει κάποιος και δεν θα πηγαίνει
φυλακή. Και δεν µπορώ να καταλάβω το εξής: Μπορεί να γλιτώ-
νει τη φυλακή για 150.000, αλλά το χρέος σε ένα, ενάµιση χρόνο
από την αδυναµία του να πληρώσει, θα γίνει 151.000, 152.000.
Εκεί θα τον περιµένει να τον συλλάβει ο κλητήρας να τον πάει
φυλακή; ∆εν µπορεί!

Βεβαίως, κύριε Υπουργέ, αντιλαµβάνοµαι την πίεση την οποία
δέχεστε από τις τράπεζες. Φαίνεται αυτό. Όµως, επιτέλους
πάρτε µια πρωτοβουλία γενναία. Σας το έχω πει από το 2001 εδώ
καθηµερινώς, οσάκις παίρνω το λόγο, τουλάχιστον: ∆εν µπορεί
να πλειστηριάζεται η πρώτη κατοικία. Η πρώτη κατοικία δεν είναι
τούβλα, δεν είναι σοβάδες. Είναι τα όνειρα, είναι οι αναµνήσεις,
είναι οι ελπίδες που έχει ο καθένας να µεγαλώσει το παιδί του.
∆εν µπορεί να επιτρέπεται στην τράπεζα να πηγαίνει ο κλητήρας
και να στραπατσάρει όνειρα. Βάλτε όρια, εάν θέλετε, για την
πρώτη κατοικία µέχρι τόσα τετραγωνικά. Ή βάλτε αντικειµενική
αξία. Όµως, δεν µπορεί το σπίτι, το σπιτάκι του άλλου να το παίρ-
νει επειδή δεν µπόρεσε στη δουλειά του να τραβήξει εµπρός ή εν
πάση περιπτώσει επειδή έκανε και ένα λάθος. Άνθρωπος είναι.
∆εν µπορεί να του παίρνετε το σπίτι. Η τράπεζα δεν µπορεί. Πείτε
ότι η πρώτη κατοικία δεν πλειστηριάζεται. Ας του πάρει ό,τι θέλει.
Ας του πάρει το ψυγείο, ας του πάρει, ξέρω εγώ, το κρεβάτι.
Όµως, δεν µπορεί να του παίρνει το σπίτι στο οποίο στεγάζει τα
παιδιά του. Είναι οδυνηρό να το σκέπτεται κανείς. Πρέπει, λοι-
πόν, να βρείτε το θάρρος και να νοµοθετήσετε πάνω σ’ αυτό το
πλαίσιο.

Θα σας πω ένα περιστατικό. Μεγάλη τράπεζα, έµπορος είχε
πάρει λεφτά, δάνειο, πέθανε, έβγαλε δυο παιδιά γιατρούς, κου-
ράστηκε, πλήρωσε για να βγάλει τα παιδιά γιατρούς και στη συ-
νέχεια πήγε αυτή η µεγάλη τράπεζα να τον βγάλει από τον
οικογενειακό τάφο. Να κάνει πλειστηριασµό στον τάφο! Λοιπόν,
σ’ αυτά τα ακραία σηµεία φτάνουν. ∆εν µπορεί, είναι άγρια πράγ-
µατα αυτά, κύριε Υπουργέ. Προστατεύστε τον κόσµο!

Αντιλαµβάνοµαι ότι έχουµε δυσκολίες, αντιλαµβάνοµαι ότι
έχετε πιέσεις, αντιλαµβάνοµαι ότι είσαστε ανάµεσα σε δυο, στην
πίεση των Βρυξελλών και στην πίεση των τραπεζών. Όµως,
βρείτε το θάρρος να αντιµετωπίσετε και τη µια και την άλλη
πλευρά. Και σας το είπα εδώ και το επαναλαµβάνω. Έχετε υπ’
όψιν σας ότι ο Αλµούνια είναι «από θέατρο αγγέλων» µπροστά
στον Όλι Ρεν! Είναι άγριος ο παίκτης! Και το είδατε χθες στην
Επιτροπή. Στις τρεις ώρες που ήταν η ανάκριση στο Ευρωκοινο-
βούλιο, τις δύο ώρες ασχολείτο µε την Ελλάδα και µάλιστα όχι µε
τον καλύτερο τρόπο!

Εποµένως, πρέπει να βρείτε πειστικούς τρόπους για να πεί-
σετε την Ευρώπη. Και αυτή την πίεση την οποία δεχθήκατε και
αποδεχθήκατε ότι µέσα σε τρία χρόνια να µπει µέσα το έλλειµµα,
γνωρίζετε εκ των προτέρων ότι είναι αδύνατον. Είναι αδύνατον να
συµβεί και για άλλη µια φορά θα µας τιµωρήσουν και για άλλη
µια φορά θα µας πιέσουν. Και σήµερα ο αµερικάνικος Τύπος λέει
προς την Ευρώπη: «Πετάξτε την Ελλάδα έξω από την Ευρω-
ζώνη». Αυτό σας λέει τίποτα, κύριε Υπουργέ; Κόπτεται ο Αµερι-
κανός να µας πετάξει έξω από την Ευρωζώνη. Και γιατί κόπτεται;
Γιατί ξέρει ότι θα πάθει µεγάλη ζηµιά το ευρώ, θα αλλάξει ισοτι-
µία ή δεν θα αλλάξει;

Όµως, µια τέτοια ανατροπή στην Ευρώπη θα ρίξει το ευρώ.
Θα έχουµε υποτίµηση του ευρώ υπέρ του δολαρίου. Γι’ αυτό
θέλει ο Αµερικανός να συµβεί αυτό στην Ευρώπη.

Αυτό, όµως, εσείς µπορείτε να το γυρίσετε ανάποδα. Εκβια-
σµό στην Ευρώπη και όχι η Ευρώπη να µας εκβιάζει! Και όχι να
έρχεται ο Γερµανός Υπουργός Οικονοµικών και να µας φτύνει
κατάµουτρα και κανείς από εσάς να µην αντιδρά!

Να κάτσετε να του πείτε τη µεγάλη αλήθεια: «Κύριε, µου χρω-
στάτε δέκα δισεκατοµµύρια και πλέον.» Τόσες είναι οι γερµανι-
κές αποζηµιώσεις, τις οποίες ουδείς διεκδικεί! Τόσο πολύ,
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επιτέλους, φοβούνται όλοι την κ. Άνγκελα Μέρκελ; Γιατί το Ισ-
ραήλ τα πήρε; Γιατί µια σειρά άλλων χωρών πήρε τις αποζηµιώ-
σεις; Γιατί εµείς αρνούµεθα να θέσουµε το θέµα;

Και αν πάρουµε αυτά τα 10,5 δισεκατοµµύρια, τις γερµανικές
αποζηµιώσεις, ξέρετε ότι είναι πέντε µονάδες το έλλειµµα, κύριε
Υπουργέ. Πέντε µονάδες! Μπήκαµε µέσα εις το όριο.

Και να κάτσετε να πείτε σε όλους αυτούς που πιέζουν –προ-
σετέθη και ο φίλος µας Νικολά Σαρκοζί- ότι αν εµείς αυτή τη
στιγµή είµαστε σ’ αυτήν την οικονοµική εξάντληση, δεν είµαστε
για όλα αυτά που µας προσάπτουν, αλλά για ένα λόγο: Ότι χα-
λάµε τα περισσότερα χρήµατα από κάθε άλλη χώρα της Ευρώ-
πης σε εξοπλισµούς. ∆ίνουµε στους Αµερικανούς µόνοι µας όσο
δίνουν οι υπόλοιπες είκοσι επτά χώρες. Η Ελλάδα µόνη της σε
παραγγελίες δίνει στην Αµερική όσο δίνουν οι άλλες είκοσι επτά
χώρες!

Τα χρήµατά µας, λοιπόν, τα χρήµατα του ελληνικού λαού, ο
ιδρώτας του ελληνικού λαού γίνεται µιράζ, µιράζ τα οποία δεν
πετάνε καλά, µιράζ τα οποία δεν µπορούν να αντιµετωπίσουν
επαρκώς τα F-16. Τα λεφτά του ελληνικού λαού έγιναν υποβρύ-
χια τα οποία γέρνουν και µας αναγκάζουν να τα πάρουµε, γιατί
αλλιώς θα µας κάνουν «ντα-ντα» µε τον τρόπο τον οποίο µας
έκανε ο Υπουργός Οικονοµικών. Να πάµε να τους πούµε, λοιπόν,
ότι εξαντλούµεθα, επειδή αυτοί δεν κάνουν σωστά τη δουλειά
τους!

Χθες πέρασε µια είδηση, την οποία δεν ξέρω πόσοι από εσάς
την είδαν ή εστίασαν σε αυτή. Είπε, λοιπόν, η Ευρωπαϊκή Ένωση,
είπαν οι σύµµαχοί µας ότι η Ευρώπη έχει σύνορα παντού. Όµως,
εδώ στην περιοχή του Αιγαίου δεν έχει σύνορα. Πρόκειται περί
µίας ευρείας συνοριακής γραµµής.

Τι σηµαίνει αυτό; Ότι δεν αναγνωρίζονται τα σύνορα. ∆εν είναι
τα έξι ή δώδεκα µίλια. ∆εν παίρνουν θέση, που σηµαίνει «ο Τούρ-
κος να σε πιέζει όσο θέλει και εσύ να µην µπορείς να αντιδρά-
σεις!».

Εάν, λοιπόν, όλοι µαζί, όλα τα πολιτικά κόµµατα πάµε και χτυ-
πήσουµε την πόρτα των Βρυξελλών και όλοι µαζί πούµε «Κύριοι,
αναλάβετε τις ευθύνες σας, µαζέψτε τον Τούρκο», εάν αύριο το
πρωί µπορούµε να ελέγξουµε τα ποσά του εξοπλισµού, δεν χρει-
αζόµαστε κανένα µέτρο απ’ αυτά που παίρνετε, κύριε Υπουργέ!
Το ξέρετε.

Εάν η Ελλάδα δεν προβεί για µια δεκαετία σε εξοπλισµούς, όχι
µόνο µπήκαµε µέσα στο έλλειµµα ευχερέστατα, αλλά ελέγχουµε
και το δηµόσιο χρέος. ∆εν πρόκειται ποτέ να ελέγξετε ούτε το
χρέος ούτε το έλλειµµα όσο έχετε παραβιάσεις και όσο οι πα-
ραβιάσεις µας φοβίζουν –και σωστά µας φοβίζουν- και προβαί-
νουµε σε εξοπλισµούς. Αυτό είναι, κύριε Υπουργέ!

Και προσέξτε, αυτό το οποίο κάνει η Τουρκία εις βάρος της
Ελλάδος είναι αυτό το οποίο έκανε ο Ρήγκαν εις βάρος της Σο-
βιετικής Ένωσης: Τους ξελίγωσε και τους έριξε έξω! Αυτό τους
έκανε οικονοµικά και αυτό µας κάνει η Τουρκία, παραβιάζοντας
τη Συνθήκη Γιλµάζ-Παπούλια για παύση ενεργειών τα Χριστού-
γεννα, την Πρωτοχρονιά και τα Φώτα!

Γνωρίζετε πάρα πολύ καλά ποια είναι η κατάσταση στην 115
Πτέρυγα Μάχης. ∆εν έχουµε ανταλλακτικά ούτε για ένα εξάµηνο!
Αυτή είναι η πραγµατικότητα και κανείς δεν πηγαίνει προς αυτήν
την κατεύθυνση. Κανείς δεν θέλει να δει τα πραγµατικά περι-
στατικά.

Άκουσα µε πολλή θλίψη το σοβαρό Υπουργό Απασχόλησης κ.
Λοβέρδο να λέει «∆εν υπάρχει µία στα ταµεία!». Κάναµε µία έτσι
και µαζέψαµε κάτι γι’ αυτήν την Πέµπτη και την άλλη Πέµπτη θα
κάνουµε κάτι άλλο, αλλά από εκεί και πέρα δεν έχουµε καµµία
προοπτική.

Σας ερωτώ, κύριε Υπουργέ, και θέλω µια απάντησή σας: Απ’
αυτά τα επιδόµατα πόσα πηγαίνουν σε µη Έλληνες; Πόσο µας
κοστίζουν; Τόσο πηγαίνουν σε Έλληνες τόσο σε µη Έλληνες. Εί-
δαµε τον κ. Αϊβαλιώτη να σας φέρνει σκηνίτες και δενδρίτες.
Ακούστε επίσηµη διεύθυνση του κράτους! «Στο 28ο χιλιόµετρο
Πατρών-Πύργου στο τέταρτο δέντρο δεξιά!» Μα, είναι δυνατόν
να είµαστε σοβαροί; Εκεί να πηγαίνει το επίδοµα;

«Στη σκηνή», λέει «πίσω από το θάµνο». Αυτά λέει, επίσηµα
γράµµατα. Πού στέλνετε τα λεφτά των Ελλήνων επιτέλους; Και
έρχεστε και λέτε ότι θα δώσετε πεντακόσιες χιλιάδες διαβατή-

ρια, θα κάνετε πεντακόσιους χιλιάδες Έλληνες. Πόσοι από αυ-
τούς θα είναι στο Ταµείο Ανεργίας του χρόνου, ξέρετε; Γιατί το
αδίσταχτο κεφάλαιο που θέλει τη µαύρη εργασία, θα πάρει από
τους άλλους, δεν θα πάρει από τους ελληνοποιηµένους, γιατί ο
ελληνοποιηµένος θα έχει το µεροκάµατο του Έλληνα. Θα πάρει
από τους άλλους. Άρα, λοιπόν, θα προσθέσετε στον ΟΑΕ∆ τρια-
κόσιες έως τετρακόσιες χιλιάδες στρατιές, οι οποίες θα διεκδι-
κούν επίδοµα από έναν ΟΑΕ∆, ο οποίος είναι νεκρός.

Και επιτέλους, για να συνειδητοποιήσετε τα δύο µεγάλα κόµ-
µατα το τι θαύµατα κάνατε τα τελευταία είκοσι χρόνια που συ-
γκυβερνήσατε εξ ηµισείας περίπου, κάναµε έναν µεγάλο κύκλο
και επανήλθαµε στα Χριστούγεννα του 1989, όπου δεν είχαµε να
πληρώσουµε επιδόµατα και συντάξεις. Και µιλάω τότε για την
Κυβέρνηση Ζολώτα που ήταν και τα δύο κόµµατα τα οποία ση-
κώσανε ψηλά τα χέρια. Και ευτυχώς, το µυαλό του Ζολώτα, τότε,
βρήκε και επινόησε κάποιον τρόπο για να βγούµε από την κρίση.
Περάσανε είκοσι χρόνια και ξαναφέρατε την Ελλάδα στο ίδιο ση-
µείο και µπράβο σας!

Επιτέλους, να παίρνετε πρωτοβουλίες σωστές. Απευθύνοµαι
τόσο στην Κυβέρνηση, όσο και στους αξιότιµους Κοινοβουλευ-
τικούς Εκπροσώπους. Πριν από µερικές ηµέρες πέθανε µία
σπουδαία, σπουδαιοτάτη προσωπικότητα του Τύπου. Ο Λα-
µπράκης. Μία µεγάλη προσωπικότητα. Εµείς βρισκόµασταν σε
διαρκή πολιτική αντιπαλότητα, µας είχε στο στόχαστρο, αλλά δεν
παύει να ήταν µία µεγάλη προσωπικότητα. Προσέφερε πολλά
στον Τύπο, αλλά περισσότερα προσέφερε στον πολιτισµό. Εάν
σήµερα η Ελλάδα του 2010 έχει να επιδείξει κάτι σύγχρονο στον
πολιτισµό, είναι το Μέγαρο Μουσικής. Αυτό δεν χωράει καµµία
αµφιβολία, αυτό έχουµε να δείξουµε.

∆εν µπορείτε λοιπόν, να αλλάζετε τους κανόνες επειδή πέθανε
ο Λαµπράκης και να λέτε τοποθετούµε πρόεδρο αυτόν. Έχω
ακούσει καλά λόγια για τον άνθρωπο, αλλά πρέπει να πάρετε το
καταστατικό και το καταστατικό λέει ότι µαζεύεται το διοικητικό
συµβούλιο που είναι πέντε από την πολιτεία και πέντε από τους
φίλους της µουσικής και εκείνοι βγάζουν τον Πρόεδρο. Αυτοί οι
αιφνιδιασµοί νοµίζω ότι αλλοιώνουν το νόηµα της δηµοκρατίας,
αλλοιώνουν τον τρόπο του καλώς φέρεστε. Και θέλω να ελπίζω
ότι η Κυβέρνηση της διαφάνειας θα σκεφτεί µε διαφάνεια και δεν
θα σκεφτεί µε έναν τρόπο ιδιοτελή, όπως προσπαθεί τώρα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε τον Πρόεδρο του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού.

Ζήτησε το λόγο ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Σαχινίδης.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Σας ευ-

χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θέλω να ενηµερώσω τους συναδέλφους µου ότι η ελληνική

Κυβέρνηση παίρνει τις αποφάσεις της µε βάση τις δηµοσιονοµι-
κές ανάγκες της χώρας και όχι µε βάση το τι πιστεύουν κάποιοι
εντός ή εκτός της Ελλάδος. Και θέλω να τους διαβεβαιώσω ότι
δεν είναι η συµµετοχή µας στη ζώνη του ευρώ αυτή η οποία κα-
θιστά αναγκαία τη δηµοσιονοµική προσαρµογή της χώρας µέσα
σε τρία χρόνια, διότι, ακόµα και αν η χώρα µας ήταν έξω από την
Ευρωπαϊκή Ένωση, είναι τέτοιο το επίπεδο του ελλείµµατος,
είναι τέτοιο το επίπεδο του χρέους, που πάλι αυτή η πολιτική θα
ήταν η πρέπουσα πολιτική την οποία θα έπρεπε να ακολουθή-
σουµε.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε τον κύριο Υπουργό.
Το λόγο έχει τώρα ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. ∆ηµήτριος Κου-

σελάς.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι τουλάχιστον οξύµωρο

αυτοί οι οποίοι πριν από λίγους µήνες δραπέτευσαν από τα προ-
βλήµατα, εγκατέλειψαν το πλοίο, αυτοί που επιχείρησαν προε-
κλογικά, πρόχειρα και αποσπασµατικά, µέσα από εξαγγελίες σαν
αυτές, ορισµένες των οποίων περιέχονται στην πράξη νοµοθετι-
κού περιεχοµένου που σήµερα έρχεται προς έγκριση, να εξαπα-
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τήσουν τον ελληνικό λαό, να έρχονται σήµερα να µας ζητούν και
τα ρέστα. Και δεν µιλάω για τον εισηγητή της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας, µιλάω συνολικά για την ηγεσία της Νέας ∆ηµοκρατίας, η
οποία µας εγκαλεί ότι δήθεν δεν έχουµε ολοκληρωµένο σχέδιο
εξόδου από την κρίση, την οποία οι ίδιοι δηµιούργησαν, ότι εµείς
επιβαρύνουµε τους οικονοµικά ασθενέστερους και πάει λέγο-
ντας.

Ξέχασαν φαίνεται και µάλιστα σε πολύ σύντοµο χρονικό διά-
στηµα ότι αυτοί είναι εκείνοι που οδήγησαν τη χώρα στη χρεο-
κοπία, στην ανυποληψία και τα νοικοκυριά σε απόγνωση.

Αντί, λοιπόν, σήµερα, να έλθουν και να στηρίξουν την ολοκλη-
ρωµένη πρόταση εξόδου από την κρίση που ανέπτυξε στο Ζάπ-
πειο ο Πρωθυπουργός και Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ Γιώργος
Παπανδρέου, προκειµένου η χώρα να βγει από την κρίση και να
πάρει το δρόµο της ανάπτυξης, παίζουν κλεφτοπόλεµο.

Αυτή είναι η υπευθυνότητά σας, κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας,
απέναντι στον Έλληνα πολίτη, απέναντι στη χώρα, η οποία κιν-
δυνεύει, όπως είπαν άλλοι συνάδελφοι, να βγει από την Ευρω-
παϊκή Ένωση στην οποία έπαιζε πρωταγωνιστικό ρόλο; Φτάσαµε
στο σηµείο ο επικεφαλής της Νέας ∆ηµοκρατίας, ο κ. Σαµαράς,
να µας κατηγορεί για το νοµοσχέδιο για τους µετανάστες. Εµείς,
λέει, κάνουµε τη χώρα ξέφραγο αµπέλι, όταν το 1990 εκείνος
άνοιξε τα σύνορα χωρίς όρους και χωρίς προϋποθέσεις. Έχει
γίνει φαίνεται ουρά του ΛΑΟΣ. Αυτή είναι η κατάντια, σήµερα,
της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όπως και προεκλογικά είχαµε
τονίσει, επανεξετάσαµε, κυρώνουµε και βελτιώνουµε σήµερα
µέτρα που εσπευσµένα περιέλαβε στην πράξη νοµοθετικού πε-
ριεχοµένου η απελθούσα Κυβέρνηση. Κάνουµε περαιτέρω βελ-
τιώσεις στην τµηµατική καταβολή του ΦΠΑ, στο θέµα των
κυρώσεων, ώστε να διευκολυνθούν οι επιχειρήσεις που τον οφεί-
λουν ακόµα και χωρίς να τον έχουν εισπράξει λόγω της έξαρσης
µέσα στην κρίση του ήδη εκτεταµένου φαινοµένου των µετα-
χρονολογηµένων επιταγών. Επιταγών που δυστυχώς πολλές
φορές ξεπερνούν το δεκάµηνο και αποτελούν µια πραγµατική
βόµβα στα θεµέλια της αγοράς, αλλά και της οικονοµίας µας γε-
νικότερα.

∆εύτερον, το προεδρικό διάταγµα αφορά στη βελτίωση του
ορίου προσωποκράτησης για χρέη στο δηµόσιο από 30.000
ευρώ στα 150.000 ευρώ µε την άµεση απελευθέρωση όσων εξέ-
τιαν ποινές για µικρότερα ποσά και επίσης, στην αύξηση του
ορίου οφειλοµένων ασφαλιστικών εισφορών, πάνω από το οποίο
επιβάλλεται φυλάκιση και χρηµατική ποινή, από 2.000 ευρώ στα
5.000 ευρώ.

Θα ήθελα να τονίσω πως αυτά τα µέτρα δεν θα πρέπει να εκλη-
φθούν, όπως συνήθως εκλήφθησαν προεκλογικά, ως συγχωρο-
χάρτι και ως ανοχή για την είσπραξη χρεών και ασφαλιστικών
εισφορών. Είναι µια έκτακτη και µεταβατική ρύθµιση λόγω και
των σοβαρών προβληµάτων που έχουν προκύψει από την κρίση
στις µικροµεσαίες επιχειρήσεις και στα υπερχρεωµένα νοικοκυ-
ριά.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κανονικά θα έπρεπε -και το τό-
νισαν και άλλοι συνάδελφοι που µίλησαν πριν από εµένα- να δεί-
χνουµε µηδενική ανοχή απέναντι σε αυτούς που εισπράττουν
φόρους και εισφορές και τις παρακρατούν, όπως συµβαίνει µε
τις ασφαλιστικές εισφορές των εργαζοµένων, αλλά και µε το
ΦΠΑ, που καταβάλλει ο Έλληνας φορολογούµενος πολίτης.
Πρόκειται ούτως ή άλλως για υπεξαίρεση φόρων, πρόκειται για
φοροκλοπή σε βάρος του κοινωνικού συνόλου!

Κύριε Υπουργέ, είναι ανάγκη να τελειώνουµε µια και καλή µε
όλα αυτά θέτοντας σταθερούς και καθαρούς φορολογικούς κα-
νόνες. Γι’ αυτό και είναι ήδη έτοιµες οι επεξεργασίες µας για το
φορολογικό νοµοσχέδιο, το οποίο έχει τεθεί σε κοινωνική δια-
βούλευση.

Εγώ σήµερα ζητώ από την Κυβέρνηση αυτές οι µεταβατικές
διατάξεις να ισχύσουν µέχρι και την ψήφιση του νοµοσχεδίου για
το φορολογικό και να µην πάνε παραπέρα.

Τρίτον, κυρώνουµε ως σύνολο την πράξη νοµοθετικού περιε-
χοµένου µε το άρθρο 1 του νοµοσχεδίου, αλλά καταργούµε στη
συνέχεια µε το άρθρο 2 του ίδιου νοµοσχεδίου τη διάταξη της
προηγούµενης κυβέρνησης για την αύξηση του ποσοστού των

προβλέψεων για απόσβεση επισφαλών απαιτήσεων. Υπό τις δη-
µοσιονοµικές συνθήκες στις οποίες βρισκόµαστε σήµερα, δεν
µπορεί να προβαίνουµε σε τέτοιες παροδικές, πρόχειρες και της
τελευταίας στιγµής ρυθµίσεις, όπως η συγκεκριµένη διάταξη,
που µάλιστα αποµειώνουν τη φορολογική ύλη.

Τέταρτον, όχι µόνο κυρώνουµε, αλλά επεκτείνουµε το εύλογο
µέτρο της αναστολής των πλειστηριασµών για οφειλές σε τρά-
πεζες εξαιτίας της κρίσης, µέχρι του ποσού των 200.000 ευρώ.

Η προηγούµενη κυβέρνηση έδινε αναστολή µέχρι 31.12.2009.
Εµείς παρατείνουµε αυτό το χρονικό διάστηµα για ένα περίπου
εξάµηνο, γιατί στις σηµερινές και ιδιαίτερα δυσχερείς οικονοµι-
κές συνθήκες, δεν έχει εκλείψει η ανάγκη έστω και αυτής της µι-
κρής διευκόλυνσης για τις επιχειρήσεις.

Βέβαια, µεγαλύτερες διευκολύνσεις θα δώσουµε µέσα από το
νοµοσχέδιο το οποίο µπαίνει αύριο προς συζήτηση στην Ολοµέ-
λεια του Σώµατος.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι –και κλείνω, κύριε Πρόεδρε- οι
δικές µας πολιτικές, για τις οποίες προεκλογικά δεσµευτήκαµε,
προωθούνται ήδη και γίνονται πράξη. ∆εν έχουν αποσπασµατικό
χαρακτήρα σαν τα όψιµα προεκλογικά µέτρα, σαν αυτά που
έκανε η Νέα ∆ηµοκρατία, σαν αυτά που προώθησε στο παρά
πέντε, της εγκατάλειψης του πλοίου. Επειδή, όµως, το κράτος
πρέπει να έχει συνέπεια, αυτή την πράξη νοµοθετικού περιεχο-
µένου την κυρώνουµε, όπου χρειάζεται τη βελτιώνουµε, αλλά πα-
ραµένει για εµάς ένα προϊόν αποσπασµατικών ρυθµίσεων που
δεν µπορεί να δώσει ούτως ή άλλως λύση στα προβλήµατα που
σήµερα υπάρχουν. Σε αυτά θα δοθούν λύσεις µε το αυριανό νο-
µοσχέδιο και µε τα υπόλοιπα που θα ακολουθήσουν.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κι εµείς ευχαριστούµε
τον κ. Κουσελά.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Ανδρέας Μακρυπί-
δης.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ερχόµαστε σήµερα µε τη νοµο-

θετική πρωτοβουλία να κυρώσουµε µία πράξη νοµοθετικού πε-
ριεχοµένου και για όσα ειπώθηκαν όσον αφορά τη συνέχεια του
κράτους, αλλά και γιατί κάποιες από αυτές τις διατάξεις -και µετά
τις τροποποιήσεις που έγιναν από τη µεριά της πολιτικής ηγε-
σίας του Υπουργείου Οικονοµικών- είναι για την εξυπηρέτηση µε-
γάλων κοινωνικών οµάδων και ως επί το πλείστον αδύνατων
οικονοµικά κοινωνικών οµάδων.

Θα ήθελα, όµως, πριν µπω σε κάποιες παρατηρήσεις να ανα-
φερθώ στο ότι η νοµοθετική αυτή πρωτοβουλία έγινε από τη
µεριά της Νέας ∆ηµοκρατίας στις 16.9.2009, µεσούσης της προ-
εκλογικής περιόδου. Κι έχουµε το δικαίωµα να διερωτηθούµε και
να πούµε: Ποια η σκοπιµότητα µέσα στην προεκλογική περίοδο
να πάρει πρωτοβουλίες για τέτοιες ρυθµίσεις η κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας; Αν αυτό δεν αποδεικνύει το λιγότερο έλλειψη
πολιτικής διορατικότητας, τι σηµαίνει πλέον αυτή η πρωτοβου-
λία;

Σηµαίνει ότι έτσι χειρίστηκε και µια σειρά από άλλα σοβαρά
πράγµατα και οδήγησε την οικονοµία σε αυτά τα αδιέξοδα και
την χώρα σε τέλµα. Αυτό δεν το λέµε εµείς, κύριοι της Νέας ∆η-
µοκρατίας. Το είπε, πριν από τρείς µήνες, ο ελληνικός λαός.

Αυτό επιβεβαιώνεται σήµερα, ως προς την ορθότητα της πρω-
τοβουλίας της Νέας ∆ηµοκρατίας και µε την «προθυµία» που
έδειξαν οι Βουλευτές της Νέας ∆ηµοκρατίας. Από ό,τι βλέπω
εδώ στον κατάλογο οµιλητών δεν έχει γραφτεί κανείς να τη στη-
ρίξει, πέρα από τις υποχρεώσεις που έχει ο εισηγητής. Εγώ
θεωρώ αυτή σας την αποχή σαν αυτοκριτική των λανθασµένων
πολιτικών σας επιλογών.

Κυρίες και κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, µε την πρωτοβουλία
αυτή έχουµε τέσσερις συγκεκριµένες ρυθµίσεις:

Τµηµατική καταβολή του Φόρου Προστιθέµενης Αξίας.
Αύξηση του ποσοστού προβλέψεων για απόσβεση επισφαλών

απαιτήσεων.
Αύξηση του ορίου προσωποκράτησης για χρέη προς το ∆η-

2018 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



µόσιο.
Αναστολή πλειστηριασµών για οφειλή προς τις τράπεζες, η

οποία µάλιστα επιµηκύνθηκε µε τροπολογία στην αρµόδια επι-
τροπή µέχρι 30/06/2010.

Θα ήθελα να σταθώ στο άρθρο 1 σε σχέση µε τη ρύθµιση για
το φόρο προστιθέµενης αξίας. Σε µία περίοδο οικονοµικής κρί-
σης, η ρύθµιση καταβολής οφειλών από το φόρο προστιθέµενης
αξίας, που παρ’ ότι η υποβολή ανακριβούς δηλώσεως του φόρου
προστιθέµενης αξίας είναι πέραν των άλλων ποινικό το αδίκηµα,
πέρα από το ότι δηλαδή δεν είναι απλώς φοροαποφυγή αλλά
είναι και φοροκλοπή, αποτελεί σε αυτήν τη συγκεκριµένη δύ-
σκολη οικονοµική συγκυρία και κατά παρέκκλιση θα έλεγα των
κείµενων διατάξεων , µια προσπάθεια στήριξης των µικροµε-
σαίων επιχειρήσεων και επιτηδευµατιών.

Αλλάζει επί το βέλτιστον ο τρόπος υπολογισµού του επιβαλ-
λόµενου προστίµου και αποσαφηνίζεται συγχρόνως ότι η κάθε
χρήση κρίνεται αυτοτελώς, αποφεύγοντας να παρασύρει και τις
επόµενες χρονιές η όποια τυχόν οφειλή υπήρξε µέσα στη συ-
γκεκριµένη χρήση και αυτό ακριβώς, για να διευκολύνει τους
οφειλέτες του φόρου προστιθέµενης αξίας. Έρχεται, δηλαδή, µε
την κίνηση αυτή, µε τη ρύθµιση αυτή, µε τη διάταξη αυτή να δι-
ευκολύνει και τους επιτηδευµατίες και να συµβάλλει στην αύ-
ξηση των φορολογικών εσόδων όπως προβλέπεται από την
έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου.

Θα ήθελα όµως εδώ µε την ευκαιρία, να απαντήσω στον ειδικό
αγορητή του ΣΥΡΙΖΑ, σε σχέση µε τις απόψεις και τις παρατη-
ρήσεις µας στην ∆ιαρκή Επιτροπή. Αυτό είναι το χαρακτηριστικό
στοιχείο του ΠΑΣΟΚ όσον αφορά τον τρόπο νοµοθετικών πρω-
τοβουλιών, ο κοινωνικός διάλογος και η διαβούλευση. Και, φυ-
σικά, είµαι βέβαιος, κύριε Υπουργέ, ότι µε την ολοκλήρωση του
κοινωνικού διαλόγου στα πλαίσια της ριζοσπαστικής αλλαγής
του φορολογικού συστήµατος που προωθεί η Κυβέρνηση, θέλω
να πιστεύω, ότι εκεί θα αντιµετωπιστεί και η όποια διάρκεια
ισχύος της συγκεκριµένης διάταξης αφήνει ανοιχτή τη ρύθµιση
αυτή.

Όµως, δεν µπορώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να µην το-
ποθετηθώ σε κάποιες αναφορές που έγιναν στην Αίθουσα αυτή
και µάλιστα από τους Βουλευτές και της Αξιωµατικής Αντιπολί-
τευσης αλλά και των άλλων κοµµάτων της Αντιπολίτευσης. ∆ε-
χθήκαµε κριτική ότι εκατό ηµέρες Κυβέρνηση, προβήκαµε σε
τέσσερις νοµοθετικές πρωτοβουλίες από τις πέντε που δεσµεύ-
τηκε ο Πρωθυπουργός. Σκληρή κριτική µας κάνατε, γιατί ήταν
τέσσερα τα νοµοθετήµατα και όχι πέντε! Έλεος, κύριοι! Γιατί,
δεν θέλω να πω πόσα ήταν τα νοµοθετήµατα τα οποία ψήφισε
στη Βουλή τις πρώτες εκατό ηµέρες διακυβέρνησης της χώρας
η Νέα ∆ηµοκρατία το 2004, γιατί δεν θέλουµε να συγκριθούµε
καν µε αυτήν την Κυβέρνηση, πολύ περισσότερο µε τις πολιτικές
της. Όµως, θα ήθελα να έχετε την υποµονή. Εδώ είµαστε, το
ΠΑΣΟΚ παίρνει πρωτοβουλίες, έχει πρόγραµµα και µέσα στο
πρώτο εξάµηνο θα ξεδιπλώσουµε το σύνολο του προγράµµατός
µας µέσα από συγκεκριµένες νοµοθετικές πρωτοβουλίες, ούτως
ώστε να βγάλουµε και την οικονοµία από το αδιέξοδο και τη
χώρα από το τέλµα.

Όµως άκουσα και Αρχηγό κόµµατος σε µια παρέµβαση, όπως
και τον εισηγητή του αντίστοιχου κόµµατος εδώ, να µας µιλάει
και να καταθέτει µε την µορφή θεατρικής παράστασης, µια φω-
τοτυπία από µία εφηµερίδα της Τουρκίας για την πρωτοβουλία
που πήρε η Κυβέρνηση του Ερντογάν όσον αφορά τον επανα-
πατρισµό του βρώµικου χρήµατος ή επικαλέστηκε το επίτευγµα
του Μπερλουσκόνι στην Ιταλία. Έ, δεν είναι για εµάς το πρότυπο
οικονοµικής πολιτικής ούτε του Ερντογάν ούτε του Μπερλου-
σκόνι! Σας τους χαρίζουµε. Γιατί, αυτή η πρωτοβουλία έγινε από
αντίστοιχο κόµµα της Νέας ∆ηµοκρατίας το 2004. Και µπορείτε,
κύριοι, να µας πείτε εσείς που κόπτεστε για τον επαναπατρισµό
του βρώµικου χρήµατος, πόσα ήταν τα έσοδα που ήρθαν από
την Ελβετία; Ποιοί τα είχαν; Και πώς τα αξιοποίησαν επ’ ωφελεία
της οικονοµίας µας στην εγχώρια παραγωγική διαδικασία;

Άρα, βλέπουµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι πλέον θα
πρέπει να τελειώσουν αυτές οι θεατρικές παραστάσεις. Και αυτό
γιατί; Γιατί είδα επίσης κάποιον εισηγητή από τα κόµµατα της
Αντιπολίτευσης να λέει για «ανύπαρκτες οδούς» και για αριθµούς

«µηδέν».
Έλεος, κύριοι! Και ο λαϊκισµός έχει τα όριά του! Για εµάς, το

κριτήριο δεν είναι Έλληνες ή µη Έλληνες, αλλά δικαιούχοι ή µη
δικαιούχοι του επιδόµατος κοινωνικής αλληλεγγύης. Η ένδεια
επιχειρηµάτων από την πλευρά της Αντιπολίτευσης, ιδίως της δε-
ξιάς Αντιπολίτευσης, είναι γιατί η κίνηση αυτή έρχεται να επιβε-
βαιώσει ότι το ΠΑΣΟΚ, µε τις πρωτοβουλίες του, υλοποιεί το
πρόγραµµά του και ανταποκρίνεται στις προσδοκίες του ελληνι-
κού λαού. Και τα επόµενα νοµοθετήµατα θα έχουν αυτήν τη στό-
χευση.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε τον κ.
Μακρυπίδη.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερ-
µού κ. Ηλίας Πολατίδης.

ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Είναι παράδοξο το να προσπαθεί να εγκαλέσει το Λαϊκό Ορ-

θόδοξο Συναγερµό το ΠΑΣΟΚ για τις προτάσεις τις οποίες κάνει,
διότι εκατό ηµέρες έχουν περάσει και από το ΠΑΣΟΚ δεν είδαµε
ούτε µία πρόταση, ούτε µία υλοποίηση. Είδαµε αντικρουόµενα
πράγµατα. Άλλα λέει ο Υπουργός Οικονοµικών τη µία µέρα, άλλα
λέει ο εκπρόσωπος Τύπου, άλλα λέει ο Πρωθυπουργός. Μετά,
λέει ο Πρωθυπουργός ότι «τα µέτρα κακώς ελήφθησαν και
έπρεπε να παρθούν πίσω».

Τέλος πάντων, απέναντι στη δική µας πρόταση η δική σας ποια
είναι; Οι συναντήσεις που κάνει εν κρυπτώ και παραβύστω µε την
«Goldman Sax» το Υπουργείο και τα δηµοσιεύµατα τα οποία
υπάρχουν; ∆ηλαδή, θα δώσουµε στη «Goldman Sax» να µας δια-
χειριστεί το δηµόσιο χρέος, στους απατεώνες πλέον µε απόφαση
δικαστηρίου στην Αµερική, οι οποίοι παραµονές χρεοκοπίας τρα-
πεζών τους έβαζαν τρία «Α» ως αξιολόγηση; Σε αυτούς τους απα-
τεώνες θα πάτε εσείς του ΠΑΣΟΚ να δώσετε να διαχειριστούν
το δηµόσιο χρέος, που εσείς δηµιουργήσατε; Εν πολλοίς, έρχε-
στε τώρα να µας πείτε ότι αυτή είναι η σωστή πρακτική; Λίγη
ντροπή, νοµίζω, πρέπει να υπάρξει από την πλευρά του ΠΑΣΟΚ!

Για το θέµα των λαθροµεταναστών, θα ήθελα να πω ότι, όταν
ήρθε το θέµα του επιδόµατος κοινωνικής αλληλεγγύης, µε δική
µας παρέµβαση επισηµάνθηκε µία λανθασµένη ρύθµιση που
υπήρχε. Προφανώς, υπάρχει κάποια σπείρα στο Υπουργείο σας,
κύριε Υπουργέ -και λέω µετά λόγου γνώσεως τη λέξη «σπείρα»-
η οποία πήγε να παρασύρει και να δώσει σε ανθρώπους που δεν
δικαιούνταν -δεν ήταν πρόθεση του Υπουργείου, όπως φαίνεται
από τη διόρθωση που κάνατε εκ των υστέρων- τα επιδόµατα.
Ξαφνικά, αυτοί οι υπάλληλοι, η ελληνική ∆ηµόσια ∆ιοίκηση, η
οποία δεν δουλεύει σωστά, από την οποία όλοι έχουν παράπονα
ότι καθυστερεί, κατόρθωσε και βρήκε τον Αλβανό κ. Αϊντίν πάνω
στα βουνά, για να του δώσει το επίδοµα κοινωνικής αλληλεγ-
γύης. Φοβερό! Μπράβο, πραγµατικά έχετε καταφέρει να δου-
λεύουν ρολόι οι υπηρεσίες του Υπουργείου! Συγχαρητήρια, κύριε
Υπουργέ! Αυτό είναι, πραγµατικά, η διοίκηση που λέγαµε. Αυτό
που έλεγε «επανίδρυση του κράτους» η Νέα ∆ηµοκρατία το κα-
τορθώσατε εσείς.

Έρχοµαι τώρα στο νοµοσχέδιο. Είναι χαρακτηριστική η προ-
χειρότητα µε την οποία ήρθε και λόγω του ειδικού χαρακτήρα
που έχουν οι ρυθµίσεις. Από εκεί και πέρα, όµως, αυτήν την προ-
χειρότητα πρέπει και εσείς να την συνεχίζετε; Είδαµε µέχρι το
τέλος του 2009 να διορθώνονται κάποια πράγµατα, το πήγατε
και στους πρώτους έξι µήνες του 2010, αλλά µέχρι τότε θα έχουν
λυθεί τα προβλήµατα; ∆εν ενσωµατώνετε µέσα κάποιες µόνιµες
λύσεις σε αυτά τα θέµατα, στα οποία αναφερόταν η πρωτοβου-
λία, το νοµοθετικό διάταγµα της Κυβέρνησης. Γιατί υπάρχει αυτή
η τροµερή προχειρότητα, η οποία συνεχίζεται; Άλλωστε, όπως
είδαµε από τον κατάλογο των οµιλητών, υπάρχουν τέσσερις Βου-
λευτές του ΠΑΣΟΚ και τέσσερις του ΛΑΟΣ, πλην των εισηγητών.
Κάτι δείχνει και αυτό για τη λειτουργία των υπολοίπων κοµµάτων
και ιδιαιτέρως του κυβερνητικού κόµµατος.

Αναφέρθηκε ο κ. Παπαδηµούλης πάρα πολύ στους φοροκλέ-
πτες, σε αυτούς οι οποίοι ρουφάνε το αίµα του λαού κ.λπ. Εγώ
θέλω να πω το εξής. Επειδή προέρχοµαι από το χώρο της ελεύ-
θερης οικονοµίας, σας βεβαιώνω ότι ουδείς, µικρός τουλάχιστον

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΜΑ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2010 2019



επιχειρηµατίας, θέλει να µην πληρώνει τον ΦΠΑ, το ΙΚΑ, να
εµπλέκεται σε αυτήν τη διαδικασία µε δικαστήρια ή οτιδήποτε
άλλο. Είναι µία λύση ανάγκης.

Και ποιο είναι αυτό το φοβερό, για το οποίο µας κατηγορεί ο
ΣΥΡΙΖΑ, το κόµµα το οποίο προφανώς δεν έχει ελεύθερους επαγ-
γελµατίες ή έχει τέτοιους που έχουν λύσει τα προβλήµατά τους;
∆ιότι από τις περιοχές που κατοικούν και στις οποίες λαµβάνει
υψηλά ποσοστά ξέρουµε τι οικονοµικού επιπέδου είναι. Λέει, λοι-
πόν, η ρύθµιση, η οποία ήρθε –και κακώς ήρθε µε αυτόν τον
τρόπο- ότι κάθε τρίµηνο είναι κανονικά η υποβολή ΦΠΑ. Όµως,
αυτός που έχει στο τέλος του τριµήνου να πληρώσει όλο το
φόρο, να είναι δυνατόν να πληρώσει το 30% τον πρώτο και το
δεύτερο µήνα και κατόπιν, χωρίς πρόστιµο, να µπορεί να πλη-
ρώσει και το υπόλοιπο του ΦΠΑ.

Πού είναι αυτή η φοβερή χαριστική ρύθµιση και δεν µπορούµε
να την καταλάβουµε και εµείς τέλος πάντων;

Πληροφορούµαι και από το ΣΥΡΙΖΑ ότι δεν είναι όλοι οι οποίοι
περιµένουν την πρώτη του µηνός και πάνε στην τράπεζα και ει-
σπράττουν το µισθό τους. Υπάρχουν και κάποιοι οι οποίοι –ακρι-
βώς αυτό που είπε και ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού- πληρώνουν ΦΠΑ που δεν έχουν εισπράξει. ∆ηλαδή
κόβουν 1000 ευρώ τιµολόγιο, γίνεται 1190 µε το ΦΠΑ, οφείλουν
τα 190 ευρώ και όλα αυτά είναι σε επιταγή µεταχρονολογηµένη
ή σε γραµµάτιο ή σε ανοιχτή πίστωση. Αυτό το πρόβληµα πρέπει
µε κάποιο τρόπο να λυθεί.

Εµείς έχουµε κάνει προτάσεις. Από τα υπόλοιπα κόµµατα και
δυστυχώς και από την Κυβέρνηση θα περιµένουµε, βέβαια, τον
Υπουργό να δούµε ποια είναι η πρότασή του επ’ αυτού.

Επίσης υπάρχει θέµα µε το ΙΚΑ. Εδώ υπάρχει ένας εκβιασµός,
ιδιαιτέρως τώρα που οι επιχειρήσεις είναι σε δύσκολη κατάσταση
λόγω της οικονοµικής κρίσης, όπου οι ελεγκτές του ΙΚΑ συµπε-
ριφέρονται µε τρόπο απαράδεκτο. Υιοθετούν ακόµη και τις πιο
εξωφρενικές απαιτήσεις διότι προφανώς ό,τι έχει πει ένας ερ-
γαζόµενος έχει πάντα δίκιο, δεν εξετάζεται τίποτα και λένε «εµείς
βεβαιώνουµε τα χρέη και αν διαφωνείς πήγαινε στο δικαστήριο».
Αυτό είναι µια απαράδεκτη κατάσταση και δυστυχώς δεν γίνεται
τίποτα. Ερχόµαστε πάλι µε πρωτοβουλίες τέτοιου είδους, οι
οποίες είναι ασπιρίνες σ’ έναν καρκινοπαθή.

Συµφωνούµε φυσικά µε το µέτρο των πλειστηριασµών. Είναι
µια δική µας πολιτική την οποία θεωρούµε σωστή, αλλά το πρό-
βληµα είναι ότι υπάρχουν αυτοί οι περιορισµοί. Γιατί τέλος πά-
ντων δεν καταργείται; Και όταν κάποιος δανείζει, στην
προκειµένη περίπτωση η τράπεζα και δεν έχει εξασφαλιστεί, από
εκεί και πέρα να έχει και αυτή κάποια ευθύνη. Ας χάνουν και σε
κάποια φάση οι τράπεζες. ∆ηλαδή πρέπει οι τράπεζες µονά-ζυγά
να κερδίζουν; ∆ηλαδή αν πληρώσει ο δανειολήπτης τότε ει-
σπράττουν τους τόκους. Αν δεν πληρώσει ο δανειολήπτης, τότε
παίρνουν το ακίνητο.

Κύριε Υπουργέ, είστε σ’ ένα λανθασµένο δρόµο γιατί δεν έχετε
εξετάσει τα αίτια των προβληµάτων τα οποία αντιµετωπίζει η οι-
κονοµία. Οι πολιτικές τις οποίες έχετε ακολουθήσει, ακολούθησε
το σιαµαίο αδελφό κόµµα της Νέας ∆ηµοκρατίας, και ακολου-
θείτε και εσείς, µας έχουν οδηγήσει σ’ αυτήν την πολύ δύσκολη
κατάσταση. Συνεχίζετε αυτήν τη λανθασµένη πολιτική. Προσπα-
θείτε πάλι µε τις ασπιρίνες και πάλι µε το ότι είστε η νέα Κυβέρ-
νηση δεν έχετε προλάβει να δώσετε µόνιµες λύσεις στα
προβλήµατα, συνεχίζετε την ίδια πολιτική.

Αναµένουµε τη δική σας πρωτοβουλία επί του φορολογικού
και εκεί θα µπορέσουµε να τοποθετηθούµε και αναλυτικότερα.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-

ναγερµού)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο κ. Αθα-

νάσιος Πλεύρης Βουλευτής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, και ευ-

χαριστώ και τον Υπουργό που δεν έκανε χρήση του δικαιώµατος
που έχει.

Κύριοι συνάδελφοι, αυτήν τη στιγµή έχουµε µια πράξη νοµο-
θετικού περιεχοµένου και το δεύτερο άρθρο του νοµοσχεδίου
το οποίο έρχεται και πήρα το λόγο για να κάνω τις εξής παρατη-
ρήσεις. Λίγο πολύ τα περισσότερα έχουν ειπωθεί.

Κύριε Υπουργέ, εγώ θα ήθελα και από νοµική άποψη, από τη
φιλοσοφία πλέον του σύγχρονου ποινικού και αστικού δικαίου
που υπάρχει, να αναφερθώ στο θέµα της προσωποκράτησης.
Πρέπει επιτέλους να φανεί τολµηρή η Κυβέρνησή σας προς
αυτήν την κατεύθυνση. Καταλαβαίνω ότι τώρα έρχεται βελτιω-
µένο, είναι η πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου, οπωσδήποτε
είναι κάτι το οποίο επικροτούµε γιατί αυξάνει το ποσό, αλλά κά-
ποια στιγµή πρέπει να φέρετε εδώ ένα νοµοθέτηµα που να λέει
ότι δεν µπορεί κάποιος για χρέη να µπαίνει στη φυλακή. Η έννοια
της ποινής δεν έχει καµµία σχέση µε αυτό το οποίο βλέπουµε
εδώ, δηλαδή να υποχρεώσουµε τον άλλον να πληρώσει είτε αστι-
κής φύσεως διαφορές που έχει, γιατί είναι και το 1047 του Αστι-
κού Κώδικα το οποίο µπορεί να µην εφαρµόζεται στην πράξη,
αλλά οπωσδήποτε δηµιουργεί σοβαρό πρόβληµα γιατί υπάρχει
και δείχνει, αν θέλετε, µια κατεύθυνση του Έλληνα νοµοθέτη,
αλλά το διατηρούµε πλήρως όταν έχουµε να κάνουµε µε χρέη
ως προς το δηµόσιο. Φανταστείτε ότι αυτήν τη στιγµή βρίσκο-
νται άνθρωποι στη φυλακή µαζί µε ποινικούς κρατούµενους, µαζί
µε άτοµα που έχουν καταδικαστεί ποινικά για µια σειρά αδικη-
µάτων, επειδή δεν µπορούν να πληρώσουν χρέη.

Και, πραγµατικά, όταν πριν από ένα µήνα ήλθε εδώ πέρα η Κυ-
βέρνησή σας και έφερε ένα νοµοθέτηµα µε το οποίο –εµείς το
είπαµε ευθέως και προκαλέσαµε ονοµαστική ψηφοφορία- δίνατε
την δυνατότητα σε εµπόρους ναρκωτικών να βγούν από την φυ-
λακή µε ευµενέστερες διατάξεις από αυτές που υπήρχαν, δεν
είναι δυνατόν να µην έχετε την ευαισθησία να φέρετε ένα νοµο-
θέτηµα για να λύσετε αυτό το πρόβληµα.

∆εύτερον, κύριε Υπουργέ, θα ήθελα να ασχοληθώ µε την πα-
ράταση την οποία δίνετε. Κατ’ αρχάς, οφείλω να παρατηρήσω
ότι στην Κυβέρνησή σας δεν υπήρξε ένας σωστός συντονισµός.
Και σ’ ένα βαθµό εκτεθήκατε. Ξέρατε ότι έληγε η προθεσµία στις
31-12-2009 και εσπευσµένα, επειδή µάθατε ότι την πρώτη του
µηνός είχε αρχίσει η διαδικασία από τις τράπεζες για να βγάλουν
σπίτια στον πλειστηριασµό, φέρατε αυτήν ουσιαστικά την τρο-
πολογία στο νοµοθέτηµα όπως έρχεται, το οποίο το υπερψηφί-
ζουµε και είναι στη σωστή κατεύθυνση. Αλλά για ποιο λόγο
έπρεπε να αλλάξει και η ηµερήσια διάταξη της Βουλής να έλθει
εσπευσµένα αυτή εδώ η πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου και
δεν είχατε µεριµνήσει µέσα στο ∆εκέµβριο να είχε ψηφιστεί να
µην υπήρχε πρόβληµα.

Στην ουσία του πράγµατος τώρα. Κύριε Υπουργέ, οποιαδή-
ποτε παράταση δίνετε, για να µη βγαίνουν ακίνητα στον πλει-
στηριασµό, οπωσδήποτε την υπερψηφίζουµε. Θα πρέπει όµως
αυτό να συνδυαστεί και πιστεύω ότι το αντιλαµβάνεστε πολύ κα-
λύτερα από εµένα και µε άλλες διαδικασίες που, πραγµατικά, θα
δώσουν την δυνατότητα σε αυτούς τους ανθρώπους που κινδυ-
νεύουν να βγουν τα σπίτια τους στον πλειστηριασµό ώστε να
µπορούν να αποπληρώσουν τα δάνειά τους, διότι η µοναδική
παράταση ανά εξάµηνο είναι οπωσδήποτε µία πολύ µεγάλη ανα-
κούφιση για κάποιον που θα έχανε την επόµενη Τετάρτη –που γί-
νονται και οι πλειστηριασµοί- το σπίτι του, αλλά οπωσδήποτε
απλώς η παράταση που συνοδεύεται µε τόκους, που συνοδεύε-
ται µε επιπλέον έξοδα, δεν πρόκειται να του λύσει το πρόβληµα.

Ελπίζουµε ότι τα νοµοθετήµατα τα οποία θα φέρετε, θα είναι
προς την κατεύθυνση να τους δώσετε αυτήν τη δυνατότητα, διότι
διαφορετικά όλο αυτό το πλαίσιο θα µείνει απλώς µία ρύθµιση
να πηγαίνουµε λίγο πιο πέρα χωρίς να αλλάζει κάτι.

Κύριε Υπουργέ, κλείνετε τις εκατό µέρες Κυβέρνησης. Φέρατε
δύο νοµοθετήµατα για το ΑΣΕΠ και για την αποσυµφόρηση των
φυλακών–ουσιαστικά ήταν ένας κανονισµός της Ευρωπαϊκής
Ένωσης τον οποίο απλώς κυρώσαµε και εκεί πέρα µπήκε και το
πώς θα αποφυλακιστούν οι έµποροι ναρκωτικών- και, πραγµα-
τικά, τροµάζουµε σε αυτά που ετοιµάζεστε να φέρετε. Τροµά-
ζουµε στην αλλαγή του εκλογικού νόµου, που θέλετε να µας
κάνετε εδώ πέρα, όσους έχουµε τη δύναµη να βγαίνουµε στην
κοινωνία και να διεκδικούµε την ψήφο µας, σε δηµοσίους υπαλ-
λήλους χειρίστου είδους, που θα παρακαλούµε καθηµερινά τον
Πρόεδρό µας, προκειµένου να διοριστούµε. Θέλετε το αιρετό
όργανο του Κοινοβουλίου, που έχει την αναφορά του απευθείας
στη λαϊκή βούληση, να το κάνετε διορισµένο πειθήνιο όργανο
που υπό άλλες συνθήκες δεν θα εκλεγόταν.

2020 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Πλεύρη, να µην
µπερδέψουµε τον κόσµο. Πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου συ-
ζητάµε.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Εντάξει. Είναι κακό στις εκατό µέρες
να κρίνουµε απλώς και έναν απολογισµό, κύριε Πρόεδρε; ∆εν
έχω κάνει ούτε κατάχρηση του χρόνου ούτε τίποτε.

Τέλος πάντων. Φέρνετε και το νοµοσχέδιο στην ιθαγένεια και
έχει πάρα πολλά κενά. Και τα είδατε, κύριε Υπουργέ, τα είδατε
και στο Υπουργείο σας. Εάν δεν είχατε εµάς µέσα στην επιτροπή,
αυτήν τη στιγµή το επίδοµα κοινωνικής αλληλεγγύης θα το δί-
νατε σ’ ένα εκατοµµύριο κόσµο που υπάρχει εδώ. Και είναι πα-
ράνοµα εδώ. Τώρα βλέπουµε ότι παρ’ όλο αυτά υπάρχουν
κάποιοι θύλακες στο Υπουργείο σας που πάλι πάει να δοθεί προς
αυτήν την κατεύθυνση. Σε κάθε περίπτωση , εµείς είµαστε έτοι-
µοι να αντιµετωπίσουµε το ό,τι επικίνδυνο θα έλθει και στις συ-
γκεκριµένες εδώ πράξεις, παρακαλούµε, κύριε Υπουργέ, έχετε
µία κατεύθυνση, µε το αυριανό νοµοθέτηµα που θα συζητή-
σουµε. ∆εν αρκεί η απλή παράταση στους πλειστηριασµούς. Θα
πρέπει να υπάρξουν και εκείνες οι φόρµουλες που θα βοηθήσουν
αυτούς τους ανθρώπους να µη χάσουν τα κίνητρα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ολοκληρώνουµε τον

κατάλογο των οµιλητών µε τον κ. Άδωνι Γεωργιάδη, Βουλευτή
του ΛΑΟΣ.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Ευχαριστώ πάρα πολύ
κύριε Πρόεδρε.

Να ευχηθώ και καλή χρονιά γιατί είναι και η πρώτη µου οµιλία
µε την έναρξη του νέου έτους και σε σας, κύριε Υπουργέ και σε
όλους τους συναδέλφους.

Αντιλαµβανόµενος την παρατήρηση του σεβαστού Προε-
δρείου στην προηγούµενη οµιλία του συναδέλφου µου Θάνου
Πλεύρη για το τι σχέση µπορεί να έχει η αλλαγή του Κώδικα Ιθα-
γενείας µε τη σηµερινή πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου την
οποία συζητούµε, εγώ θα σας αποδείξω ότι έχει πολύ µεγάλη
σχέση και ότι είναι µέσα σ’ αυτήν τη συζήτηση. Και θα σας απο-
δείξω γιατί όλες αυτές οι πρωτοβουλίες που λαµβάνει η Κυβέρ-
νηση το τελευταίο διάστηµα µε πρώτη και κυρία την αλλαγή του
Κώδικα Ιθαγενείας –για την οποία ως γνωστόν ο Λαϊκός Ορθό-
δοξος Συναγερµός και πολλοί άλλοι µαζεύουµε υπογραφές για
να γίνει δηµοψήφισµα όπως σε όλες τις ευρωπαϊκές χώρες- είναι
σε πλήρη αντίθεση µ’ αυτό που φέρνετε σήµερα για τον εξής
απλό λόγο, κύριε Υπουργέ.

Τι µας φέρνετε σήµερα; Μία προσπάθεια να βοηθήσουµε κά-
ποιους ανθρώπους, να ξεφύγουν από την οικονοµική κρίση. Και
µάλιστα θέλω να προσθέσω εδώ, για να καταλάβουν, κυρίως, όχι
εµείς οι κοινοβουλευτικοί αλλά όσοι παρακολουθούν τώρα το Κα-
νάλι της Βουλής, ότι το φέρατε µε έναν τέτοιο τρόπο, που απο-
δεικνύει ότι τα αντανακλαστικά σας είναι πάρα πολύ αργά. Θέλω
να υπενθυµίσω για το Σώµα ότι είχε βγει κανονικά το πρόγραµµα
της ηµερησίας διάταξης του Κοινοβουλίου γι’ αυτήν την εβδο-
µάδα, σήµερα Τρίτη ξεκινούσε το νοµοσχέδιο της κ. Κατσέλη και
την τελευταία στιγµή έγινε µεταβολή, όταν καταλάβατε ότι έχετε
χάσει την προθεσµία της 31ης ∆εκεµβρίου. Αυτό δείχνει κύριε
Υπουργέ, ότι ακόµα και σ’ αυτήν την τόσο κρίσιµη ώρα που περ-
νάει η πατρίδα –σήµερα µάλιστα απ’ ό,τι πληροφορηθήκαµε οι
πωλήσεις των οµολόγων δεν πήγαν και τόσο καλά και αυξήθηκε
και πάλι το επιτόκιο µε το οποίο δανειστήκαµε ακόµη και στον
βραχυπρόθεσµο δανεισµό της χώρας- νοµοθετείτε στο πόδι και
εσπευσµένα και αυτό είναι πάρα πολύ µεγάλο σφάλµα. Εµείς,
φυσικά, θα προσφέρουµε τη θετική µας ψήφο σ’ αυτήν την
πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου σήµερα γιατί πρέπει να βοη-
θήσουµε τους χειµαζοµένους συµπολίτες µας.

Όµως, κύριε Υπουργέ, να κάνω µια ερώτηση. Βάζετε περιθώ-
ριο έξι µήνες µπροστά. ∆ηλαδή υπολογίζει η Κυβέρνησή σας ότι
σε έξι µήνες θα έχουµε φύγει από την οικονοµική κρίση; Γιατί η
πρωτοβουλία της προηγουµένης κυβερνήσεως ήταν µέχρι το
τέλος του 2009 µε την προοπτική να δούµε πώς πάνε τα πράγ-
µατα, τώρα εσείς το κάνετε άλλους έξι µήνες µπροστά µέχρι τον
Ιούνιο του 2010 και είναι σχεδόν βέβαιο ότι µία τέτοια µέρα τον
Ιούνιο ή τον Ιούλιο του 2010 τις πρώτες ηµέρες θα ερχόµαστε
να συζητάµε την εκ νέου παράταση για έξι µήνες. ∆ώστε ένα πε-

ριθώριο ένα ή ενάµιση χρόνο µπροστά, όσο θα κρατήσει αυτή η
κρίση, να µπορεί ο κόσµος να ξέρει ότι αυτήν την κρίσιµη ώρα η
ελληνική πολιτεία δεν θα τον αφήσει αβοήθητο. Αυτή είναι η πρό-
ταση του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού.

Και όσον αφορά το γιατί αυτό έχει τόσο πολύ µεγάλη σχέση µε
τις κυβερνητικές πρωτοβουλίες σε σειρά νοµοσχεδίων, όπως ο
εκλογικός νόµος που αναφέρθηκε, αλλά, κυρίως, στο θέµα αλ-
λαγής του Κώδικα Ιθαγενείας, θέλω να τεκµηριώσω το επιχεί-
ρηµα για να γίνει σαφές γιατί το πιστεύουµε αυτό. ∆ιότι αυτήν
τη στιγµή όπου υπάρχει αυτή η τόσο κρίσιµη κατάσταση στην
εθνική µας οικονοµία και που σύµπας ο ελληνικός λαός πρέπει να
είναι ενωµένος για να µπορέσουµε να συντονίσουµε τη δράση
µας και να περάσουµε απέναντι χωρίς να χρεοκοπήσουµε, σε
αυτήν την κρίσιµη στιγµή αντί να λαµβάνετε πρωτοβουλίες που
θα ενώσουν τον ελληνικό λαό, λαµβάνετε πρωτοβουλίες που θα
διχάσουν τον ελληνικό λαό. Και αντί να επικεντρωθείτε στο πώς
θα ξεπεράσουµε την οικονοµική κρίση, εσείς θέτετε στη δηµό-
σια συζήτηση ζητήµατα που θα οδηγήσουν τον κόσµο στους
δρόµους ή που θα οδηγήσουν σε οξείες κοινωνικές συγκρού-
σεις, που θα οδηγήσουν σε τεράστιες διαφωνίες και άρα χά-
νουµε πολύτιµο χρόνο από την απαιτούµενη κοινωνική ηρεµία η
οποία είναι απαραίτητη για να κάνει όλος ο ελληνικός λαός ενω-
µένος την προσπάθεια να φύγουµε από αυτήν την οικονοµική
κρίση για την οποία έρχεται η σηµερινή πράξη νοµοθετικού πε-
ριεχοµένου. Να, λοιπόν, πώς η αλλαγή του Κώδικα Ιθαγενείας
την οποία φέρνει εσπευσµένα η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ έχει
άµεση σχέση.

Και εδώ θέλω να πω και κάτι ακόµα, κύριε Υπουργέ. Η Κυβέρ-
νησή σας και ιδιαίτερα ο αξιότιµος κύριος Πρωθυπουργός προ-
σπάθησε να δείξει στον ελληνικό λαό ότι διαπνέεται από ένα
άλλο πνεύµα. Μας είπε, όταν κατάφερε να εκλεγεί από τη βάση
του ΠΑΣΟΚ, ότι φέρνει για πρώτη φορά στην Ελλάδα την εκλογή
αρχηγού από τη βάση. Μίλησε για τη συµµετοχική δηµοκρατία.
Τώρα φέρνετε διάφορα ζητήµατα στη λεγόµενη δηµόσια δια-
βούλευση. Φτιάξατε και το opengov για να θέτουν οι πολίτες τις
προτάσεις τους στα διάφορα νοµοσχέδια τα οποία φέρνετε. Τι
καλύτερο από αυτήν την Κυβέρνηση που ευαγγελίζεται τη δη-
µοκρατία -και η οποία µάλιστα ειρήσθω εν παρόδω µας λέει ότι
θέλει να µας κάνει και πιο Ευρωπαίους- να προχωρήσει για
πρώτη φορά στην ελληνική ιστορία µετά το 1974 στο πρώτο δη-
µοψήφισµα, τη στιγµή που είµαστε η µόνη ευρωπαϊκή χώρα που
δεν έχουµε κάνει ούτε ένα δηµοψήφισµα;

Μ’ αυτόν τον τρόπο θα ενώσετε τον ελληνικό λαό. Με ενωµένο
τον ελληνικό λαό θα ξεπεράσουµε την οικονοµική κρίση και να,
αγαπητό και σεβαστό Προεδρείο, πως έχει άµεση σχέση η οµό-
νοια και η ένωση του ελληνικού λαού και άρα το δηµοψήφισµα
για την αλλαγή του Κώδικα Ιθαγένειας µε τη σηµερινή συζήτηση
που κάνουµε.

Και µε αυτό, λοιπόν, θα ήθελα να κλείσω, επισηµαίνοντας προς
όλες τις πτέρυγες του ελληνικού Κοινοβουλίου ότι στις 13 Ιου-
νίου του 2004, -κύριοι ιδιαίτερα του ΣΥΡΙΖΑ- στην Ιρλανδία έγινε
δηµοψήφισµα για την αλλαγή του Κώδικα Ιθαγενείας. Αυτό υπο-
δεικνύει ότι τέτοιου είδους νοµοθετήµατα τίθενται σε δηµοψή-
φισµα στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Άρα, δεν µπορεί να τεθεί κανένα
ζήτηµα αν αποτελεί αντικείµενο δηµοψηφίσµατος ή όχι.

Καλούµε, λοιπόν, όλες τις πτέρυγες και ιδιαίτερα τον ΣΥΡΙΖΑ,
ο οποίος είχε προτείνει στην Αναθεώρηση του Συντάγµατος µε
τη συγκέντρωση εκατόν είκοσι χιλιάδων υπογραφών να διενερ-
γείται δεσµευτικό δηµοψήφισµα, να ενώσει τη φωνή του µαζί
µας, όπως φυσικά και τη Νέα ∆ηµοκρατία και τα άλλα κόµµατα,
ώστε να πετύχουµε για πρώτη φορά στη νεωτέρα πολιτική ιστο-
ρία της χώρας δηµοψήφισµα.

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς σας ευχαρι-
στούµε, κύριε συνάδελφε.

Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Οικονοµικών Φίλιππος Σαχινίδης.
Θα χρειαστείτε δέκα λεπτά, κύριε Υφυπουργέ;
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ναι,

κύριε Πρόεδρε, σας ευχαριστώ.
Θέλω και εγώ µε τη σειρά µου να ευχηθώ σε όλους τους συ-
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ναδέλφους χρόνια πολλά και καλή χρονιά.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε την κύρωση της πράξεως νο-

µοθετικού περιεχοµένου λαµβάνονται µέτρα για την πιστωτική
ασφυξία σ’ ένα περιβάλλον διαρκώς επιδεινούµενης κρίσης. Στό-
χος µας είναι η ενίσχυση της ρευστότητας, η διαµόρφωση ενός
ευνοϊκού οικονοµικού περιβάλλοντος στο µέτρο του εφικτού.

Λαµβάνονται µέτρα για την επαναφορά της φορολογητέας
ύλης στα νοµικά πρόσωπα στο αρχικό της επίπεδο. Σκοπός µας
είναι να αποφύγουµε την άµεση ελάφρυνση των εταιρειών σή-
µερα, που θα οδηγήσει στη µελλοντική επιβάρυνση των οικονο-
µικά ασθενέστερων. Τέλος, λαµβάνονται µέτρα για την αναστολή
εκτέλεσης πλειστηριασµών προκειµένου να διευκολύνουµε τους
µικροοφειλέτες, εφαρµόζοντας µια πολιτική µε έντονο κοινωνικό
περιεχόµενο.

Οι λόγοι που επέβαλαν τη θέσπιση πράξης νοµοθετικού πε-
ριεχοµένου ήταν η απρόσκοπτη εκτέλεση του κρατικού προϋπο-
λογισµού του έτους 2010, η ρύθµιση θεµάτων επισφαλών
απαιτήσεων και η άµεση προστασία εν όψει της οικονοµικής κρί-
σεως των πολιτών και συγκεκριµένα των µικροοφειλετών και των
δανειοληπτών.

Οι υπό κύρωση διατάξεις αφορούν την τµηµατική καταβολή
του ΦΠΑ και τις περιοδικές δηλώσεις από τις 20 Οκτωβρίου του
2009 και µετά, προκειµένου να ενισχυθεί η ρευστότητα µε την
καταβολή 30%, τουλάχιστον, του οφειλόµενου φόρου µε την
υποβολή της δήλωσης, καταβολή του υπόλοιπου φόρου σε δύο
ίσες µηνιαίες δόσεις.

Επειδή άκουσα πολλούς συναδέλφους να κάνουν µία τοποθέ-
τηση πάνω στο ζήτηµα της καταβολής του ΦΠΑ σε δόσεις, θέλω
να σας ενηµερώσω ότι η Κυβέρνηση καθώς δεσµεύεται να επα-
νεξετάσει το ζήτηµα καθώς θα θέσει το θέµα αυτό στον κοινω-
νικό διάλογο µε εισήγηση για ηµεροµηνία λήξης της µεταβατικής
διάταξης και γιατί αµφισβητείται η ορθότητά τους τόσο στα πλαί-
σια του δηµοσιονοµικού προβλήµατος της χώρας όσο και γιατί
υπάρχουν διαµαρτυρίες για τις προσαυξήσεις. Ενηµερωτικά
απλώς, για τους συναδέλφους στη Βουλή, να ανακοινώσω ότι
ουσιαστικά η διάταξη αυτή έχει υιοθετηθεί µόλις από το 3% των
επιχειρήσεων.

Σε κάθε περίπτωση, σε όσους κάνουν χρήση της ευχέρειας
αυτής, δεν επιβάλλονται οι προβλεπόµενες κυρώσεις πέραν της
προσαύξησης του 1% µέχρι και το τέλος του δεύτερου µήνα από
τη λήξη του µήνα υποβολής περιοδικής δήλωσης και στη συνέ-
χεια επιβάλλεται προσαύξηση 2% για κάθε µήνα καθυστέρησης.

Τροποποιούµε ωστόσο τη διαδικασία υποβολής του επιβαλ-
λόµενου προστίµου για όσους υποβάλλουν ανακριβή ή δεν υπο-
βάλλουν περιοδική δήλωση ΦΠΑ. Συγκεκριµένα, η πράξη
νοµοθετικού περιεχοµένου, που είχε δηµοσιευτεί επί Νέας ∆η-
µοκρατίας, προέβλεπε επιβολή προστίµου ίσο µε το τριπλάσιο
της διαφοράς του οφειλόµενου φόρου.

Με την τροποποίηση επιβάλλεται πρόσθετος φόρος επί της
διαφοράς του φόρου που οφείλεται, δηλαδή 4,5% για κάθε µήνα
στην περίπτωση της ανακριβούς δήλωσης και 5% στην περί-
πτωση µη υποβολής δήλωσης µε ανώτατο όριο το 200%.

Επίσης µε την τροποποιηµένη διάταξη αποσαφηνίζεται ότι
αναφορικά µε τις κυρώσεις η κάθε χρήση κρίνεται αυτοτελώς,
προκειµένου να καταστήσουµε την τµηµατική καταβολή περισ-
σότερο ελκυστική.

Καταργούµε την αύξηση του ποσοστού µε βάση το οποίο σχη-
µατίζεται το ποσό πρόβλεψης για απόσβεση των επισφαλών
απαιτήσεων, που εκπίπτει από τα ακαθάριστα έσοδα, και επα-
νερχόµαστε στο προηγούµενο καθεστώς, γιατί θέλουµε να απο-
φύγουµε την απώλεια εσόδων από τον κρατικό προϋπολογισµό
που ανέρχεται στα 145.000.000 ευρώ περίπου, για να µην ανα-
γκαστούµε, παρέχοντας ελαφρύνσεις στις εταιρείες, να επιβα-
ρύνουµε στο µέλλον τους οικονοµικά ασθενέστερους, καθώς
εφαρµόζουµε µια πολιτική που υπηρετεί τους πολίτες και όχι τα
συµφέροντα.

Για τις επιχειρήσεις σταθερής και κινητής τηλεφωνίας, ύδρευ-
σης, αποχέτευσης, παραγωγής ηλεκτρικής ενέργειας, εκµετάλ-
λευσης συνδροµητικών τηλεοπτικών σταθµών, καθώς και
διανοµής και παροχής φυσικού αερίου ο συντελεστής επανέρ-
χεται στο 1,5% από το 1%.

Για τις λοιπές επιχειρήσεις οι συντελεστές επανέρχονται στο
1% από 0,5%.

Το ίδιο ορίζεται και για συγκεκριµένες λιανικές πωλήσεις διαρ-
κών καταναλωτικών αγαθών µε πίστωση.

Κυρώνουµε την τροποποίηση που επέρχεται στις διατάξεις
του άρθρου 234 του Κώδικα ∆ιοικητικής ∆ικονοµίας, που ανα-
φέρεται στις προϋποθέσεις λήψης του µέτρου της προσωπικής
κράτησης. Συγκεκριµένα, το όριο διαµορφώνεται στις 150.000
ευρώ αντί των 30.000 ευρώ. Όσοι ήδη κρατούνται για ποσό µι-
κρότερο των 150.000 ευρώ απολύονται µε επιµέλεια του διευ-
θυντή της φυλακής. ∆εν εκτελούνται αποφάσεις που διατάσσουν
την προσωπική κράτηση για ποσό µικρότερο του προαναφερό-
µενου και δεν έχουν εκτελεστεί. ∆εν εισάγονται για συζήτηση εκ-
κρεµείς αιτήσεις προϊσταµένων ∆ΟΥ και τελωνείων, καθώς και
ένδικα µέσα κατά πρωτόδικων αποφάσεων για χρέη κατώτερα
του προαναφερόµενου ποσού.

Κυρώνουµε την τροποποίηση στις διατάξεις του άρθρου 33
του ν. 3346, όπου αυξάνεται στις 5.000 ευρώ αντί των 2.000 ευρώ
το συνολικό ποσό των οφειλόµενων ασφαλιστικών εισφορών άνω
του οποίου επιβάλλονται οι προβλεπόµενες από το άρθρο 1 του
αναγκαστικού νόµου 86167 ποινές.

Τέλος, προκειµένου να διευκολύνουµε τους οφειλέτες παρα-
τείνουµε µέχρι 30-6-2010 τους πλειστηριασµούς που επισπεύ-
δονται για την ικανοποίηση απαιτήσεων µέχρι του ποσού των
200.000 ευρώ από πιστωτικά ιδρύµατα και εταιρείες παροχής πι-
στώσεων, καθώς και από τους εκδοχείς των απαιτήσεων αυτών.

Αυτές οι ρυθµίσεις πραγµατοποιούνται στο πλαίσιο της βασι-
κής µας επιδίωξης για τη δηµιουργία ενός πιο ευνοϊκού περι-
βάλλοντος για τους πολίτες, για τις επιχειρήσεις, αλλά και για να
µπορέσουµε να βάλουµε τάξη στα οικονοµικά µας προς όφελος
του Έλληνα πολίτη και βέβαια απέναντι στους Ευρωπαίους εταί-
ρους και στις αγορές.

Αυτό το διπλό στοίχηµα θα το κερδίσουµε, µην έχετε καµµία
αµφιβολία, µειώνοντας το έλλειµµα και ανοίγοντας δρόµο για την
ανάκαµψη της οικονοµίας, για την αποκατάσταση του κύρους και
για την ενίσχυση της αξιοπιστίας της χώρας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κι εµείς ευχαριστούµε
τον κύριο Υπουργό.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆η-
µοκρατίας κ. Εµµανουήλ Κεφαλογιάννης.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, φαίνεται
ότι γι’ αυτό το νοµοθέτηµα συµφωνούµε όλοι σ’ αυτήν την Αί-
θουσα, µε ελάχιστες εξαιρέσεις.

Βεβαίως η Νέα ∆ηµοκρατία ψηφίζει την κύρωση της πράξης
νοµοθετικού περιεχοµένου που η ίδια θεσµοθέτησε στις 16 Σε-
πτεµβρίου του 2009 και η οποία προσφέρει ανακούφιση σε χι-
λιάδες µικροµεσαίες επιχειρήσεις και φορολογούµενους πολίτες.
Αυτό γίνεται, όπως είπε και ο εισηγητής µας, µε τη δυνατότητα
τµηµατικής καταβολής του οφειλοµένου ΦΠΑ, µε την άµεση φο-
ρολόγηση των οφειλετών του δηµοσίου, µε την άµεση αποφυ-
λάκιση των οφειλετών του δηµοσίου για ποσό µέχρι 150.000
ευρώ και την αναστολή πλειστηριασµών για οφειλέτες µέχρι
200.000 ευρώ µέχρι τον Ιούνιο του 2010.

Επειδή, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι οµιλητές από τη µεριά
της κυβερνώσας παράταξης ανέφεραν -και κυρίως ο κ. Γείτονας-
ότι η Νέα ∆ηµοκρατία δεν έχει κάνει τίποτα για την ανακούφιση
των µικροµεσαίων επιχειρήσεων και των νοικοκυριών, θα του
αναφέρω ενδεικτικά µερικά από τα µέτρα που είχε λάβει η κυ-
βέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας για θέµατα µικροµεσαίων επι-
χειρήσεων και που δεν ίσχυαν πριν από τις εκλογές του 2004.

Οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις, λοιπόν, πληρώνουν µειωµένους
φόρους κατά 10% λόγω της µείωσης των φορολογικών συντε-
λεστών και παίρνουν µε το νέο αναπτυξιακό νόµο που ψήφισαν
οι κυβερνήσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας ενισχύσεις που φθάνουν
µέχρι το 60% των επενδύσεών τους. Η µικροµεσαία επιχείρηση
έχει κατά 15% αυξηµένη χρηµατοδότηση από τα κοινοτικά προ-
γράµµατα.

Εµείς πρώτοι σε όλη την Ευρώπη εγγυηθήκαµε τις καταθέσεις
και των ιδιωτών και βεβαίως των µικροµεσαίων επιχειρήσεων. Η
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Νέα ∆ηµοκρατία ενίσχυσε µε 15.000.000.000 ευρώ τις µικροµε-
σαίες επιχειρήσεις, µε τα προγράµµατα εγγύησης του δηµοσίου
ύψους 2.000.000.000 ευρώ για δάνεια επιχειρήσεων µε µοναδική
προϋπόθεση τη διατήρηση του ίδιου αριθµού προσωπικού για
δύο χρόνια, µε τα προγράµµατα εγγυοδοσίας του ΤΕΜΠΜΕ
όπου ογδόντα χιλιάδες επιχειρήσεις εισέπραξαν παραπάνω από
9,5 δισεκατοµµύρια ευρώ, µε τη στήριξη των µικροµεσαίων επι-
χειρήσεων µέσω ενός προγράµµατος ύψους 1,3 δισεκατοµµυ-
ρίου ευρώ για επιχειρήσεις τουρισµού, για το εµπόριο, για τη
µεταποίηση και για πρώτη φορά για ελεύθερους επαγγελµατίες
και µε την ενίσχυση στον αγροτικό τοµέα µε τα Προγράµµατα
«ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ» και µε το Πρόγραµµα «LEADER» ύψους
1.000.000.000 ευρώ, συνολικά ποσά 14.000.000.000 ευρώ.

Με τα µέτρα τα οποία πήρε για τους δανειολήπτες και τα υπερ-
χρεωµένα νοικοκυριά, καµµία µοναδική κατοικία δεν κατάσχεται
για συνολικές οφειλές για καταναλωτικά δάνεια και πιστωτικές
κάρτες που ξεπερνούν τις 20.000 ευρώ. Μέχρι τότε γίνονταν
πλειστηριασµοί για ποσά ακόµα µικρότερα από αυτά. Κανένα ακί-
νητο δεν εκποιείται σε πλειστηριασµό κάτω από την αντικειµε-
νική του αξία. Κανένας πλειστηριασµός δεν γίνεται ως το τέλος
του 2009 µε την πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου την οποία συ-
ζητούµε και σήµερα.

Βγάλαµε από το αδιέξοδο εξήντα τέσσερις χιλιάδες νοικοκυ-
ριά µε τα πανωτόκια. Απαγορεύσαµε την αναγραφή καταχρηστι-
κών όρων συναλλαγών στις τράπεζες. Επιβάλαµε πρόστιµα και
αυστηρές ποινές στο τραπεζικό σύστηµα. ∆ώσαµε στους Έλλη-
νες καταναλωτές τη δυνατότητα πρόσβασης στην καταναλωτική
πίστη και στα δάνεια από χώρες του εξωτερικού για πιο αντα-
γωνιστικούς όρους δανειοδότησης, πήραµε µέτρα για τον «ΤΕΙ-
ΡΕΣΙΑ».

Η Νέα ∆ηµοκρατία, λοιπόν, είναι υπερήφανη για την πολιτική
της για τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις και χαίροµαι που και η Κυ-
βέρνηση σήµερα ακολουθεί τον ίδιο δρόµο κυρώνοντας την
πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου του Σεπτεµβρίου του 2009.

Όµως, θέλω µε την αφορµή της σηµερινής συζήτησης να
θέσω και δύο άλλα θέµατα και να τονίσω από τη µεριά της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης τη ρητή µας αντίθεση σε πρόσφατες
πραξικοπηµατικές αποφάσεις της Κυβέρνησης µε την αυθαίρετη
τροπολογία για τις γονικές παροχές και τα ποτά. Είναι ένα χα-
ράτσι αγνώστου ποσού, το οποίο, βεβαίως, θα συζητηθεί αύριο
κατά παράβαση των άρθρων 74 και 78 του Συντάγµατος και των
άρθρων 85 και 88 του Κανονισµού της Βουλής.

Επίσης, µε αφορµή τη σηµερινή συζήτηση θέλω να θέσω και
ένα άλλο θέµα. Επαναφέρατε σε ισχύ εγκύκλιο του Οργανισµού
Απασχόλησης Ελευθέρων Επαγγελµατιών που είχε ανασταλεί
την περίοδο της Νέας ∆ηµοκρατίας, όπου οι συνταξιούχοι του
ΟΓΑ των 400 ευρώ καλούνται να πληρώσουν αναδροµικά από 1η
Νοεµβρίου 2009 πλήρη ασφαλιστική εισφορά στο παλιό ΤΕΒΕ
ύψους 111 ευρώ µηνιαίως, αυτήν την πλήρη ασφαλιστική ει-
σφορά για τα µικρά καφενεία σε χωριά που έχουν λιγότερους
από διακόσιους κατοίκους.

Επειδή, κύριε Υπουργέ, αντλείτε την καταγωγή σας από τη Λά-
ρισα και ασφαλώς, γνωρίζετε τα θέµατα αυτά µε τα µικρά καφε-
νεία στα µικρά χωριά, από τα οποία ζητάτε τα 111 ευρώ από τα
400 ευρώ που παίρνουν από την αγροτική τους σύνταξη, να τα
πληρώσουν ως εισφορές στον Οργανισµό Απασχόλησης Ελευ-
θέρων Επαγγελµατικών, δηλαδή, στο παλιό ΤΕΒΕ, να ασφαλι-
στούν, θα σας παρακαλέσω αυτήν την πολιτική να την αλλάξετε
και µε τροπολογία να αλλάξετε αυτήν τη στάση σας, γιατί και τα
καφενεία θα κλείσουν και, βεβαίως, ένας µεγάλος κόσµος συ-
νταξιούχων, απόµαχων της εργασίας δεν θα βρίσκουν πού να συ-
ναντηθούν και αυτό θα είναι µεγάλο πλήγµα για την ελληνική
ύπαιθρο, για τους ανθρώπους, τους απόµαχους της εργασίας
πολύ περισσότερο και βεβαίως και για εσάς, για την Κυβέρνησή
σας. Γι’ αυτό το θέµα θα ήθελα, αν µπορείτε και τώρα, να µας
δώσετε µια απάντηση.

Εµείς θα υπερψηφίσουµε το νοµοσχέδιο, βεβαίως, και ελπίζω
και σε άλλες περιπτώσεις να έχουµε τη δυνατότητα να συναι-
νούµε µε προτάσεις της Κυβέρνησης, αν αυτές είναι προς τη
σωστή κατεύθυνση.

Ευχαριστώ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κι εµείς ευχαριστούµε

τον κ. Κεφαλογιάννη.
Το λόγο έχει τώρα ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του

ΠΑΣΟΚ κ. Χρήστος Παπουτσής.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η οι-

κονοµία εκπέµπει σήµατα SOS και η αγορά ασφυκτιά σε όλους
τους τοµείς και σε όλα τα επίπεδα. Και ξέρουµε πολύ καλά όλοι
µας ότι γι’ αυτό δεν ευθύνεται η παγκόσµια κρίση ούτε, βεβαίως,
και η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, η Κυβέρνηση η οποία µόλις τώρα
συµπληρώνει τις πρώτες εκατό µέρες.

Είναι, όµως, αλήθεια ότι η αγορά επηρεάζεται από την περιρ-
ρέουσα ατµόσφαιρα, από το κλίµα το οποίο δηµιουργείται. Και
σίγουρα το κλίµα αυτό δεν είναι το καλύτερο. Ορισµένοι, µάλι-
στα, επιχειρούν να αποδώσουν τις αποφάσεις και τις επιταγές
της Κυβέρνησης σε εξωγενείς παράγοντες, στις αποφάσεις, στις
επιδιώξεις και στις επιβουλές των διεθνών οργανισµών.

Θέλω να είµαστε απολύτως σαφείς. Η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ,
η Κυβέρνηση του Γιώργου Παπανδρέου δεν κρύβεται πίσω από
κανένα άλλοθι του εξωτερικού. ∆εν κρύβεται και δεν αποδέχεται
καµµία απολύτως εντολή και υπόδειξη, ούτε επίσης αναζητεί ανε-
µόµυλους για να πολεµήσει τον εσωτερικό εχθρό.

Με τη σηµερινή νοµοθετική πράξη, η Κυβέρνηση προσπαθεί
να συγκεράσει δύο αντικρουόµενες πραγµατικότητες που τα-
λαιπωρούν, από τη µία, την αγορά και από την άλλη, τα ταµεία
του κράτους, δύο αντικρουόµενες πραγµατικότητες τις οποίες
κληροδότησε η Νέα ∆ηµοκρατία, τις οφειλές ΦΠΑ των επιχειρή-
σεων. Είναι το πρώτο βήµα µιας ευρύτερης δέσµης µέτρων που
θα ακολουθήσουµε για την τόνωση της αγοράς. ∆ιότι µπορεί η
αγορά να βοµβαρδίζεται καθηµερινά από τις φοροµπηχτικές και
περιοριστικές πληροφορίες για τις οποίες, µάλιστα, κανείς δεν
αναλαµβάνει την ευθύνη για τις διαρροές οι οποίες γίνονται,
ωστόσο, εδώ µέσα στο Κοινοβούλιο ο Υπουργός, ο κ. Παπακων-
σταντίνου, ο Υφυπουργός, ο κ. Σαχινίδης, ο Πρωθυπουργός σε
κάθε ευκαιρία, όλοι οι συνάδελφοι εδώ του ΠΑΣΟΚ τονίζουµε
αυτό το οποίο κυριαρχεί σε όλα τα νοµοπαρασκευαστικά τµή-
µατα της Κυβέρνησης. ∆ιότι ξέρουµε πολύ καλά πως διέξοδος
από την κρίση δεν µπορεί να υπάρξει χωρίς την τόνωση της ανά-
πτυξης, δεν µπορεί να υπάρξει χωρίς τη διευκόλυνση της παρα-
γωγής και της επιχειρηµατικότητας, χωρίς προσέλκυση των
επενδύσεων, χωρίς δηµιουργία κλίµατος σταθερότητας και
ασφάλειας στην αγορά, στους εργαζόµενους και στους κατανα-
λωτές.

Αύριο το πρωί, µάλιστα, εδώ στην Ολοµέλεια, θα ξεκινήσει η
συζήτηση του πρώτου κοµβικού νοµοσχεδίου σχετικά µε τις τρά-
πεζες και την προστασία των καλόπιστων δανειοληπτών. Αυτό το
νοµοσχέδιο, που είναι ένα από τα πέντε νοµοσχέδια που είχε
υποσχεθεί το ΠΑΣΟΚ προεκλογικά ότι θα φέρει στη Βουλή τις
πρώτες µέρες της νέας διακυβέρνησης, κινείται στην ίδια κα-
τεύθυνση µε τις σηµερινές ρυθµίσεις τις οποίες εισάγει µε το νο-
µοσχέδιο το οποίο συζητούµε σήµερα το Υπουργείο Οικονοµίας.

Λειτουργούµε µεθοδικά, λειτουργούµε συνεπείς στις προε-
κλογικές µας δεσµεύσεις, µε πολιτικές και νοµοθετικές επιλογές
όχι αποσπασµατικές και άναρχες, αλλά µε ένα ολοκληρωµένο
σχέδιο εξόδου από την κρίση, ένα σχέδιο που θα προχωρά βήµα-
βήµα µε τόλµη, αλλά και µε δίκαιο και δηµοκρατικό τρόπο, µε
πραγµατικά προοδευτικό τρόπο για την έξοδο από την κρίση, για
τη διαδικασία της ανάπτυξης που επιδιώκουµε.

Και επειδή ακούστηκαν διάφορα, θα ήθελα να τονίσω ότι αυτή
ακριβώς είναι η µεγάλη µας διαφορά µε τη Νέα ∆ηµοκρατία:
Εµείς σχεδιάζουµε ολοκληρωµένες πολιτικές και προχωράµε
σταδιακά στην εφαρµογή τους, εν αντιθέσει µε τη Νέα ∆ηµο-
κρατία, η οποία εν είδει προεκλογικού πυροτεχνήµατος έφερε
την πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου στις 16 Σεπτεµβρίου του
2009 και προσπάθησε µε αυτήν ακριβώς την πράξη να πείσει ότι
είναι µια φιλολαϊκή κυβέρνηση, αφού, όµως, στο µεταξύ στα
προηγούµενα πεντέµισι χρόνια είχε γονατίσει στην κυριολεξία
τον Έλληνα εργαζόµενο και κάθε ελληνική οικογένεια είχε χάσει
την ελπίδα της για ένα καλύτερο αύριο.

Το µόνο που κατάφερε η Νέα ∆ηµοκρατία δεκαοκτώ µέρες
πριν από τις εκλογές ήταν να αναδείξει τη συνηθισµένη της ει-

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΜΑ’ - 12 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2010 2023



κόνα, τη συνηθισµένη εικόνα της νεοδηµοκρατικής προχειρότη-
τας, του νεοδηµοκρατικού πανικού, λίγο πριν δραπετεύσει ο κ.
Καραµανλής και οι Υπουργοί του από την εξουσία µε τα απί-
στευτα προβλήµατα που προκάλεσαν στη χώρα.

Επί της ουσίας τώρα των διατάξεων που σήµερα ψηφίζουµε, η
Κυβέρνηση στοχεύει, κατ’ αρχάς, να διευκολύνει προσωρινά τις
επιχειρήσεις, ακριβώς λόγω της ασφυκτικής έλλειψης ρευστό-
τητας που αντιµετωπίζουν σήµερα λόγω των συνθηκών που όλοι
γνωρίζουµε πώς δηµιουργήθηκαν.

Από την άλλη πλευρά οι Τράπεζες έχουν κλείσει τη στρόφιγγα
του δανεισµού για τους δικούς τους λόγους και αύριο θα έχουµε
την ευκαιρία να συζητήσουµε και επ’ αυτού.

Υπάρχει αλµατώδης αύξηση των µεταχρονολογηµένων και
ακάλυπτων επιταγών και προς έκπληξή µας ακούσαµε τον ειση-
γητή της Νέας ∆ηµοκρατίας, ο οποίος ούτε λίγο ούτε πολύ µας
είπε ότι οι υπερχρονολογηµένες και οι ακάλυπτες επιταγές αυ-
ξήθηκαν τους τελευταίους µήνες, πολύ περισσότερο µάλιστα
µετά τις εκλογές, όπου το ΠΑΣΟΚ ανέλαβε την εξουσία.

Την ίδια στιγµή, όµως, οι επιχειρήσεις ζουν τη δική τους πραγ-
µατικότητα, γιατί δεν καταφέρνουν να εισπράξουν το ΦΠΑ και
πολύ συχνά εξαιτίας των πολλαπλών παράλληλων υποχρεώσεων
που έχουν –η κάθε επιχείρηση αντιµετωπίζει σήµερα την κρίση
που διέρχεται η χώρα- δυσκολεύονται να αποδώσουν το ΦΠΑ
έγκαιρα στο κράτος.

Μέσα σε αυτό το πλαίσιο και µόνο µέσα σε αυτό το πλαίσιο
πρέπει να ερµηνεύεται αυτή η διευκόλυνση –γιατί περί διευκό-
λυνσης πρόκειται- που γίνεται σήµερα προς τις επιχειρήσεις, να
καταβάλουν, δηλαδή, τµηµατικά και σε περισσότερες δόσεις το
ΦΠΑ. Κατά τα λοιπά, εκείνο που είναι απολύτως σαφές και κα-
θαρό είναι πως τίποτα δεν χαρίζεται σε κανένα, τίποτα δεν δια-
γράφεται.

Και εδώ θέλω να χαιρετίσω τη δήλωση του Υφυπουργού κ. Σα-
χινίδη, ο οποίος έκανε αποδεκτή την πρόταση των συναδέλφων
του ΠΑΣΟΚ –τη διατύπωσαν όλοι σχεδόν οι συνάδελφοι που έλα-
βαν το λόγο- προκειµένου να υπάρξει, στα πλαίσια της συζήτη-
σης για το φορολογικό νοµοσχέδιο, σαφής δέσµευση ότι θα
υπάρξουν αυστηρά κριτήρια και επιπλέον χρονοδιάγραµµα για
την εφαρµογή αυτών των µέτρων ούτως ώστε όλα αυτά να τα-
κτοποιηθούν µε το φορολογικό νοµοσχέδιο που έρχεται στους
επόµενους µήνες.

Επιπλέον, σήµερα η Κυβέρνηση µε αποφασιστικό τρόπο έρ-
χεται να νοµοθετήσει για το θέµα της προσωποκράτησης για
χρέη έως 150.000 ευρώ προς το δηµόσιο.

Φυσικά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όλοι θυµόµαστε σε
αυτήν την Αίθουσα τις παλινωδίες της προηγούµενης κυβέρνη-
σης, η οποία απέφευγε να πάρει θέση ευθέως στη νοµολογία των
ανωτάτων δικαστηρίων της χώρας, που έλεγε ότι η προσωπο-
κράτηση για χρέη προς το δηµόσιο είναι αντισυνταγµατική. Αντ’
αυτής, βέβαια –για να µην ξεχνιόµαστε- εκφραζόταν ο κ. Σανι-
δάς και µέσω αυτού, βεβαίως, οι επιδιώξεις της Κυβέρνησης.

Ο κ. Σανιδάς µε τις γνωστές εγκυκλίους του, ως εισαγγελέας
του Αρείου Πάγου, προσπαθούσε –άγονη οδός- να επαναφέρει
την προσωποκράτηση και να παραπέµψει στις καλένδες τη νο-
µολογία των δικαστηρίων.

Τα λέω αυτά, γιατί έχω την αίσθηση ότι οι συνάδελφοι της
Νέας ∆ηµοκρατίας, οι οποίοι ανέρχονται στο Βήµα έχουν πολύ
κοντή µνήµη. Ξεχνούν αυτά τα οποία δεν µπορεί να ξεχάσει ο ελ-
ληνικός λαός, δεν µπορεί να ξεχάσει κανένας δηµοκράτης πολί-
της και πολύ περισσότερο οι συνάδελφοι του Κοινοβουλίου,
δεδοµένου ότι αυτά τα ζητήµατα είχαν τύχει της εκτενούς συζή-
τησης και κριτικής από όλες τις πτέρυγες του Κοινοβουλίου. Και
ήταν αυτή η περίπτωση στην οποία αναφέρθηκαν µία από τις
πολλές περιπτώσεις που η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας
χρησιµοποίησε τα φερέφωνά της στο χώρο της δικαιοσύνης, για
να επιβάλει τη σκληρή πολιτική της χωρίς να εκτεθούν οι Υπουρ-
γοί, οι οποίοι κατά τα άλλα ασκούσαν την εξουσία στα επί µέ-
ρους Υπουργεία.

Εµείς, λοιπόν, σήµερα εκφράζουµε µε τον πιο καθαρό τρόπο
την πολιτική µας θέση, η οποία λέει ότι είναι δυσανάλογο, είναι
άδικο, είναι σκληρό να στερείται ο πολίτης το υπέρτατο αγαθό
της ελευθερίας του για χρέη προς το δηµόσιο ως ένα ποσό του-

λάχιστον, όπως ακριβώς διατυπώνεται στην πρότασή µας.
Το ίδιο ισχύει και για την αύξηση του ποσού των οφειλόµενων

ασφαλιστικών εισφορών, πάνω από το οποίο επιβάλλεται φυλά-
κιση και χρηµατική ποινή. Ήδη, άλλωστε, το γεγονός ότι κάποιος
οφείλει στο δηµόσιο έτσι κι αλλιώς έχει δυσµενέστατες επιπτώ-
σεις γι’ αυτόν σε άλλες πτυχές της ζωής του. Είναι δυσβάστα-
χτο να στερείται και την ελευθερία του. Αυτό, εξάλλου, είχε πει
και στο παρελθόν η δικαιοσύνη και αυτό ακριβώς νοµοθετεί η
Κυβέρνηση σήµερα εναρµονίζοντας τη νοµοθεσία µε τη νοµο-
λογία.

Επιπροσθέτως, σήµερα αποφασίζουµε το πάγωµα των πλει-
στηριασµών για ποσά έως 200.000 ευρώ από τις τράπεζες µέχρι
και τον Ιούνιο. Και αυτή ίσως είναι η πιο σηµαντική ρύθµιση που
συζητείται σήµερα και που αποτελεί µια ουσιαστική, µια µεγάλη
ανάσα για χιλιάδες νοικοκυριά που βρίσκονται προ της οδυνη-
ρής διαδικασίας του πλειστηριασµού. Μ’ αυτήν τη διάταξη θέ-
λουµε να προστατεύσουµε τη συνοχή της ελληνικής κοινωνίας
σε µια κρίσιµη περίοδο, σε µια ασφυκτική κατάσταση από οικο-
νοµικής απόψεως, δίνοντας πολύτιµο χρόνο στους δανειολήπτες,
έτσι ώστε να µπορέσουν να ανασυνταχθούν οικονοµικά, να αντα-
ποκριθούν στις υποχρεώσεις τους προς τις τράπεζες.

∆ίνουµε επίσης το χρόνο, χωρίς βέβαια να χαρίζουµε χρέη,
διότι η απόκτηση µιας στέγης είναι το όνειρο κάθε ελληνικής οι-
κογένειας. Και, εν πάση περιπτώσει, επί πεντέµισι χρόνια η Νέα
∆ηµοκρατία στέρησε το όνειρο κάθε νέου ανθρώπου και κάθε
ελληνικής οικογένειας για το µέλλον της. Ε, ας µην της στερή-
σουµε το όνειρο για να έχει τουλάχιστον ένα σπίτι. Ο τορπιλι-
σµός, όµως, αυτού του ονείρου σηµαίνει άµεσο κίνδυνο για την
οικονοµική ακεραιότητα των νοικοκυριών. Και κανείς πιστεύω σ’
αυτήν την Αίθουσα δεν µπορεί να αναλάβει αυτό το ρίσκο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο εισηγητής µας κ. Στάθης Κου-
τµερίδης, ο συνάδελφος ο οποίος είχε το θάρρος της εισήγησης
από την πλευρά του κόµµατός µας, εξέτασε µε πλήρη και πολύ
αναλυτικό τρόπο όλες τις θέσεις µας, επί όλων των σηµείων και
των θεµάτων τα οποία αφορούν το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο.

Θέλω όµως να σταθώ, κύριε Υπουργέ, σε ένα άλλο σχόλιο. Σή-
µερα η χώρα διέρχεται πράγµατι µια εξαιρετικά δύσκολη φάση,
λόγω ακριβώς των σοβαρών δηµοσιονοµικών προβληµάτων τα
οποία αντιµετωπίζουµε. Η αλήθεια είναι ότι ο κόσµος αγωνιά. Οι
επιχειρήσεις αντιµετωπίζουν σοβαρά αδιέξοδα. Η αγορά ασφυ-
κτιά. Οι τράπεζες επιχειρούν και εκείνες να ενισχύσουν το δικό
τους ανταγωνισµό, τη δική του ανταγωνιστική δυνατότητα στη
διεθνή τραπεζική αγορά και ενδεχοµένως αδιαφορούν λίγο -όχι
πολύ- όσον αφορά την εγχώρια αγορά.

Από την άλλη πλευρά, η Κυβέρνηση –και θέλω να ελπίζω- και
οι άλλες πολιτικές δυνάµεις του Κοινοβουλίου έχουν ευθύνη να
ανταποκριθούµε στις απαιτήσεις του κόσµου, στις απαιτήσεις
των καιρών. Έχουµε ευθύνη µε συνεκτικό τρόπο, µε ουσιαστικό
λόγο, µε καθαρές θέσεις να ανταποκριθούµε στις απαιτήσεις
εκείνων που έχει ανάγκη η οικονοµία µας: των µικροµεσαίων επι-
χειρήσεων, των µικροµεσαίων επιχειρηµατιών, των ανθρώπων
που έχουν ανάγκη, αυτών που ζουν κάτω από το όριο της φτώ-
χειας, εκείνων οι οποίοι στηρίζουν µε την καθηµερινότητά τους
τη λειτουργία της αγοράς και της οικονοµίας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Γι’ αυτό και χρειάζεται σε κάθε βήµα µας και σε κάθε στάση
µας, µε κάθε µέτρο να επιχειρούµε να τους δηµιουργούµε εµπι-
στοσύνη και σιγουριά.

Γι’ αυτό και ορισµένες από τις κορώνες οι οποίες ακούστηκαν
σήµερα µέσα στην Αίθουσα αυτή από ορισµένα από τα κόµµατα
της Αντιπολίτευσης είναι κορώνες οι οποίες δεν συµβάλλουν στη
δηµιουργία αυτού του κλίµατος που έχει ανάγκη η ελληνική κοι-
νωνία και η αγορά.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

Θέλω να ελπίζω ότι στην αυριανή συζήτηση για το νοµοσχέ-
διο για την προστασία των δανειοληπτών, όπως επίσης και στα
νοµοσχέδια τα οποία έρχονται αυτήν την εβδοµάδα στις κοινο-
βουλευτικές επιτροπές, θα κυριαρχήσει η µετριοπάθεια και κυ-
ρίως θα περιοριστούµε όλοι και όλα τα κόµµατα στην επί της
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ουσίας πολιτική αντιπαράθεση και όχι στα επικοινωνιακά τρικ και
στις επικοινωνιακές κορώνες, τις οποίες πολύ εύκολα ορισµένοι
που είναι εθισµένοι σε αυτού του είδους την πολιτική αντιπαρά-
θεση και όχι στην κοινοβουλευτική διαδικασία επιδίδονται τε-
λευταίως.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ κ. Χρήστο Παπουτσή.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Νικόλαος Καραθανασόπουλος για
δώδεκα λεπτά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Βεβαίως, η σηµερινή συζήτηση για την κύρωση της πράξης
νοµοθετικού περιεχοµένου συµπίπτει µε τις εκατό µέρες διακυ-
βέρνησης της χώρας από τη νέα Κυβέρνηση, την Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ, που άλλωστε η ίδια η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ την είχε
θέσει ως ορόσηµο. Μία επέτειος, η οποία ας το πούµε έτσι, χα-
ρακτηρίζεται από µία προσπάθεια να αξιοποιηθεί η πολιτική της
Ευρωπαϊκής Ένωσης, ότι η Κυβέρνηση εκβιάζεται από την Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση και από τους επιτρόπους στα πλαίσια της δη-
µοσιονοµικής πειθαρχίας.

Όµως, αυτή η εικόνα, η εικόνα δηλαδή του εκβιασµού είναι
ψευδεπίγραφη, γιατί ακριβώς δεν έχουµε να κάνουµε µε συ-
γκρουόµενα συµφέροντα, µε αντιτιθέµενα συµφέροντα, µε αντι-
τιθέµενες πολιτικές. Βρίσκεται τόσο η πολιτική της Κυβέρνησης
του ΠΑΣΟΚ, αλλά και της Ευρωπαϊκής Ένωσης στην ίδια ρώτα.
Και βεβαίως, αξιοποιείται η πίεση, εντός εισαγωγικών ή εκτός,
όπως θέλετε πείτε το, της Ευρωπαϊκής Ένωσης από την Κυβέρ-
νηση για να επιταχύνει διαδικασίες υλοποίησης των αντιλαϊκών
αναδιαρθρώσεων. Αξιοποιείται, δηλαδή, αυτή η πίεση, συµπλη-
ρώνει την κυβερνητική πολιτική.

∆εύτερο ζήτηµα. Ασκείται στην Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ µία
άδικη κριτική -και οφείλουµε να το οµολογήσουµε- ότι η Κυβέρ-
νηση του ΠΑΣΟΚ δεν έχει σχέδιο. Αντίθετα, εµείς ως ΚΚΕ υπο-
στηρίζαµε, αλλά και υποστηρίζουµε ότι η Κυβέρνηση έχει σχέδιο,
όπως αυτό το εξέφρασε προεκλογικά, αλλά και προγραµµατικά.
Και βεβαίως και µε βάση και τις ίδιες τις δηλώσεις του κυρίου
Πρωθυπουργού το σχέδιο της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ είναι
συµβατό µε το σχέδιο ανασυγκρότησης της ευρωενωσιακής οι-
κονοµίας, κάτι το οποίο φρόντιζε, προσπαθούσε να κάνει και η
προηγούµενη κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Έτσι, λοιπόν, µε λίγα λόγια το σχέδιο της Κυβέρνησης του
ΠΑΣΟΚ δεν είναι τίποτε άλλο παρά µία προσπάθεια να ικανοποι-
ήσει τις ανάγκες της πλουτοκρατίας, προσαρµοσµένο στις συν-
θήκες της κρίσης, αλλά και των δηµοσιονοµικών ελλειµµάτων και
χρεών, που ειρήσθω εν παρόδω, αυτά τα δηµοσιονοµικά ελλείµ-
µατα και τα χρέη είναι αποτέλεσµα διαχρονικά της πολιτικής που
ασκήθηκε στη χώρα µας, είτε από τις κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ
είτε από τις κυβερνήσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας, αλλά και βε-
βαίως, είναι αποτέλεσµα της συµµετοχής της χώρας µας στην
Ευρωπαϊκή Ένωση. Και έχουµε συγκεκριµένα στοιχεία. Για πα-
ράδειγµα ο κρατικός προϋπολογισµός ο οποίος ψηφίστηκε πολύ
πρόσφατα για το 2010, ανεξάρτητα της φερεγγυότητάς του, έχει
συγκεκριµένη κατεύθυνση, έχει συγκεκριµένο περιεχόµενο και
προσανατολισµό. Ποιος είναι αυτός για παράδειγµα στο σκέλος
των εσόδων; Αυξάνει τη φορολογία των λαϊκών εισοδηµάτων.
Έχουµε υπέρογκη αύξηση των έµµεσων φόρων και µάλιστα πολύ
σύντοµα ήλθε να διαψευστεί από την ίδια την Κυβέρνηση ο Προ-
ϋπολογισµός. Ενώ προέβλεπε 10% αύξηση στον ειδικό φόρο κα-
τανάλωσης στα τσιγάρα και στα ποτά, αυτός αυξήθηκε κατά 20%
µε την πρόσφατη τροπολογία την οποία κατέθεσε σε άσχετο νο-
µοσχέδιο η Κυβέρνηση.

Έχουµε την υπέρογκη αύξηση των τελών κυκλοφορίας, που
ουσιαστικά κλήθηκαν να πληρώσουν τα πιο φτωχά και εξαθλιω-
µένα στρώµατα, ακριβώς γιατί βασίστηκε στην παλαιότητα των
αυτοκινήτων.

Αλλά και στο σκέλος των δαπανών έχει σαφή προσανατολι-
σµό. Ο προσανατολισµός δεν είναι άλλος παρά οι δαπάνες στην
κατεύθυνση οι οποίες εξυπηρετούν, διευκολύνουν τις συνθήκες

αναπαραγωγής του κεφαλαίου, αλλά και συντήρησης ενός µη-
χανισµού τέτοιου στο δηµόσιο τοµέα, µε τις αλλεπάλληλες και
επικαλυπτόµενες επιτροπές, οι οποίες λειτουργούν ως θεµατο-
φύλακας ακριβώς αυτής της πολιτικής. Και εδώ γεννάται το ερώ-
τηµα το οποίο αναπαράγεται από µία σειρά κυβερνητικών
στελεχών σε διάφορες περιπτώσεις, ότι δεν υπάρχουν χρήµατα.
Το ανάφερε για παράδειγµα χθες ο Υπουργός Εργασίας ο κ. Λο-
βέρδος, ότι ο ΟΑΕ∆ δεν έχει χρήµατα να πληρώσει το επίδοµα
στους απολυµένους, το επίδοµα των ανέργων. Όµως, ο ίδιος ο
ΟΑΕ∆ και το Υπουργείο Εργασίας βρίσκει χρήµατα να χρηµατο-
δοτήσει τις ασφαλιστικές εισφορές στις επιχειρήσεις για τους
νεοπροσλαµβανόµενους και µάλιστα για µία πενταετία.

Από την άλλη έχουµε ενέργειες της Κυβέρνησης που επιβρα-
βεύουν. Γιατί τι διαφορετικό ήταν η απόφαση της Κυβέρνησης
και της αρµοδίου Υπουργού να αυξήσει στο τέλος του έτους και
εν µέσω των εορτών, κατά 7,5 ευρώ τη MW από τις ανανεώσιµες
πηγές ενέργειας, από την αιολική ενέργεια; Ακρίβυνε µήπως το
κόστος του αέρα; Αντίθετα αυτή η αύξηση των 7,5 ευρώ τη MW
πήγε στην τσέπη των επιχειρήσεων, οι οποίες δραστηριοποιού-
νται στο χώρο των ανανεώσιµων πηγών ενέργειας, των αιολικών
πάρκων, για να αυξήσουν την κερδοφορία τους.

Η Κυβέρνηση στηρίζει ακόµα περισσότερο την κερδοφορία και
ταυτόχρονα δροµολογεί αλλαγές, ανατροπές σε αντεργατική κα-
τεύθυνση τόσο στα εργασιακά όσο και στα ασφαλιστικά δικαιώ-
µατα. Επιβεβαιώνεται, δηλαδή, και µε άλλο τρόπο, όπως είναι για
παράδειγµα και η σηµερινή συνεδρίαση του ψευδεπίγραφου δια-
λόγου που γίνεται στο Υπουργείο Εργασίας για το ασφαλιστικό.
Έχουµε νέους φόρους και πόρους, οι οποίοι θα κληθούν να τους
πληρώσουν οι εργαζόµενοι και τα λαϊκά στρώµατα για να χρη-
µατοδοτηθεί το ασφαλιστικό σύστηµα, ενώ απαλλάσσεται το
κράτος και η εργοδοσία από τα χρέη και από τις ασφαλιστικές ει-
σφορές στα ασφαλιστικά ταµεία.

Άρα, ξεδιπλώνει η Κυβέρνηση µε όλους τους τρόπους µία
θύελλα αντεργατικών, αντιλαϊκών µέτρων. Σ’ αυτά τα πλαίσια κι-
νείται και η εφαρµογή του ΕΣΠΑ και το σχέδιο «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ»,
το οποίο εξυπηρετεί αυτήν τη λογική και συνέπεια είναι και η συ-
ζήτηση για την αναπροσαρµογή και την αλλαγή του φορολογικού
νόµου, όπου θα σηµατοδοτήσει µια νέα φοροεπιδροµή απέναντι
στα λαϊκά εισοδήµατα.

Έτσι, η Κυβέρνηση αξιοποιεί τόσο την πολιτική του καρότου -
είναι η κοινωνική διαβούλευση που προσπαθεί ακριβώς να χει-
ραγωγήσει τους εργαζόµενους- αλλά και την πολιτική του
µαστίγιου µέσα από την καταστολή των εργατικών λαϊκών κινη-
τοποιήσεων και την ποινικοποίηση.

Έχουµε µια συνέχεια στην κυβερνητική πολιτική, συνέχεια
στην αντιλαϊκότητα αυτής της πολιτικής, γιατί τόσο η Νέα ∆ηµο-
κρατία όσο και το ΠΑΣΟΚ είναι υπηρέτες των ίδιων αφεντάδων,
δηλαδή, της πλουτοκρατίας. Κι αυτή η συνέχεια επιβεβαιώνεται
και µε τη συγκεκριµένη πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου, η
οποία ήταν ενέργεια της προηγούµενης κυβέρνησης, της Νέας
∆ηµοκρατίας και έρχεται να την εφαρµόσει και νοµοθετικά η ση-
µερινή Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ.

Λοιπόν, τι έχουµε; Έχουµε µια τµηµατική καταβολή -άλλωστε
αναφέρθηκε αναλυτικά ο εισηγητής µας στο ζήτηµα αυτό- του
ΦΠΑ, διευκόλυνση ουσιαστικά των επιχειρήσεων και µάλιστα
χωρίς όριο. Κι αυτό τι σηµαίνει; Αυτός ο πόρος, το ΦΠΑ, έχει προ-
εισπραχτεί από τους ίδιους, από τις λαϊκές οικογένειες. Πρόκει-
ται, δηλαδή, για χρήµατα τα οποία έχουν εισπράξει οι
επιχειρήσεις. Και εγώ θα το καταλάβαινα αυτό, θα το καταλα-
βαίναµε ως κόµµα, για τις πολύ µικρές επιχειρήσεις, τις οικογε-
νειακού χαρακτήρα, που έχουν προβλήµατα, να υπάρξει µια
διευκόλυνση. Αλλά για τις πολύ µεγάλες επιχειρήσεις, οι οποίες
είναι κερδοφόρες, εισηγµένες στο Χρηµατιστήριο, τι χρέος έχει
η Κυβέρνηση να κάνει αυτή τη διευκόλυνση, από τη στιγµή που
έχουν κέρδη και έχουν προεισπράξει το ΦΠΑ; Γιατί δεν βάζει
όριο; Γιατί είναι άλλο πράγµα να χρωστάς 1.000 ευρώ και άλλο
πράγµα να χρωστάς 1.000.000 ή 2.000.000 ευρώ και να διευκο-
λύνεσαι. Γιατί ακριβώς αυτό το 1 ή τα 2.000.000.000 µπορεί να τα
αξιοποιήσεις και µε άλλους τρόπους στο διάστηµα αυτό των δύο
µηνών.

Άρα, έπρεπε να µπει όριο. Και εµείς λέµε πολύ καθαρά ότι το
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όριο θα έπρεπε να ήταν 5.000 και µάλιστα αυτό θα διευκόλυνε αν
ήταν και άτοκες αυτές οι δύο δόσεις και όχι µε το επιτόκιο του
1%. Να, λοιπόν, γιατί λέµε ότι έχει συγκεκριµένη στόχευση αυτή
η πολιτική, την οποία εξυπηρετείτε.

Όσον αφορά το πάγωµα των πλειστηριασµών των 200.000
ευρώ, γιατί η πρώτη κατοικία πρέπει να µπαίνει στη διαδικασία
του πλειστηριασµού; Εµείς λέµε και είναι πάγια θέση του ΚΚΕ, ότι
η πρώτη κατοικία δεν πρέπει να οδηγείται σε πλειστηριασµό,
όπως και η υπόθεση προσωποκράτησης για χρέη προς το δηµό-
σιο. Κανονικά θα πρέπει να καταργηθεί αυτό το αναχρονιστικό
σύστηµα, το οποίο υπάρχει για προσωποκράτηση για χρέη προς
το δηµόσιο και µάλιστα προσωποκράτηση για τα άτοµα, για τα
πρόσωπα. Για τα νοµικά πρόσωπα, τις ανώνυµες εταιρείες, δεν
υπάρχει σχέδιο προσωποκράτησης, δεν υπάρχει διάταξη προ-
σωποκράτησης.

Η αποσιώπηση της αντίστοιχης λογικής, της αντίστοιχης κα-
τεύθυνσης είναι οι ασφαλιστικές εισφορές. Με τον τρόπο αυτό
εντάσσετε µέσα και τις µεγάλες επιχειρήσεις. Τι θα πει «ασφαλι-
στική εισφορά προς το ΙΚΑ»; ∆εν είναι χρήµατα του εργαζόµε-
νου, τα οποία έχει προεισπράξει η επιχείρηση και πρέπει να τα
αποδώσει στο ΙΚΑ; Είναι άλλο πράγµα και είναι κατανοητό, κά-
ποιος ο οποίος µπορεί να χρωστάει τις προσωπικές του εισφορές
ως επαγγελµατίας, ως βιοτέχνης, ως έµπορος, ως αυτοαπασχο-
λούµενος στον ΟΑΕ και να διευκολυνθεί και να καταργηθεί η δια-
δικασία της προσωποκράτησης και της ποινικοποίησης για τα
χρέη που µπορεί να έχει προς τον ΟΑΕ και άλλο ζήτηµα είναι οι
ασφαλιστικές εισφορές στο ΙΚΑ.

Αυτές τις ασφαλιστικές εισφορές οι εργαζόµενοι τις έχουν ήδη
καταβάλει µέσα από αυτή τη διαδικασία και τις αξιοποιεί ο επι-
χειρηµατίας κεφαλαιοκράτης για άλλους σκοπούς και άλλες δρά-
σεις.

Έτσι, λοιπόν, κατά τη γνώµη µας –και επιβεβαιωνόµαστε από
αυτή την κριτική την οποία κάνουµε- αποτελεί ψευδεπίγραφη αι-
τιολογία ότι η συγκεκριµένη Πράξη Νοµοθετικού Περιεχοµένου
στηρίζει τις µικρές επιχειρήσεις. Ουσιαστικά, διευκολύνει τους
κεφαλαιοκράτες. Και αυτή είναι η επιβεβαίωση των πραγµάτων.

∆ιότι στο κάτω-κάτω της γραφής, ακόµα και αυτό να ήθελε να
κάνει, δεν αποτελεί τίποτα άλλο παρά µία ασπιρίνη σε όλη αυτή
τη διαδικασία. Και πρέπει να τοποθετηθούµε συγκεκριµένα και
ολόπλευρα.

Ποιες είναι οι αιτίες των προβληµάτων που αντιµετωπίζουν οι
µικρές επιχειρήσεις, οι αυτοαπασχολούµενοι, οι επαγγελµατίες,
οι έµποροι και οι βιοτέχνες; ∆εν είναι βασική αιτία η πτώση του
τζίρου; Πού οφείλεται αυτή η πτώση του τζίρου; Αφενός µεν ότι
συρρικνώνεται διαρκώς και διαχρονικά το λαϊκό εισόδηµα και
αφετέρου ότι έχουµε µία µετατόπιση του τζίρου από τις µικρές
επιχειρήσεις στις πολύ µεγάλες, στις πολυεθνικές και στα πολυ-
καταστήµατα.

Άρα, να ποια είναι η αιτία: Ο ανταγωνισµός, ο κεφαλαιοκρατι-
κός ανταγωνισµός, ο καπιταλιστικός ανταγωνισµός είναι αυτός
που πνίγει τις µικρές επιχειρήσεις και τους επαγγελµατίες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το προειδοποιητικό κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Η δράση, δηλαδή, των κεφαλαίων, η δράση των µονοπωλίων
πνίγει τους επαγγελµατίες και τις οικογενειακού χαρακτήρα επι-
χειρήσεις.

Ταυτόχρονα, είναι και η πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης και
των κυβερνήσεων είτε αυτό έχει να κάνει µε το ασφαλιστικό είτε
έχει να κάνει µε το φορολογικό σύστηµα είτε έχει να κάνει µε το
ωράριο και την απελευθέρωσή του ή την επαγγελµατική στέγη.

Έτσι, λοιπόν, από αυτή την άποψη είναι συνυπεύθυνες οι κυ-
βερνητικές πολιτικές για τα προβλήµατα που αντιµετωπίζουν οι
επαγγελµατίες.

Συνεπώς, η έξοδος από την κρίση –και ολοκληρώνω µε αυτό-
δεν είναι ζήτηµα εθνικής υπόθεσης. ∆εν ευθύνονται οι εργαζό-
µενοι, δεν ευθύνονται οι αυτοαπασχολούµενοι, οι επαγγελµατίες,
οι φτωχοί αγρότες για την κρίση, για τα δηµοσιονοµικά ελλείµ-
µατα και για τα χρέη. Άρα, δεν πρέπει να πληρώσουν «δεκάρα
τσακιστή». Να πληρώσουν αυτοί που ευθύνονται. Και ευθύνονται
οι κεφαλαιοκράτες και η υπερσυσσώρευση κερδών που είχαν.
Αυτή είναι η πραγµατική αιτία. Ευθύνονται οι κυβερνητικές πολι-

τικές που στήριξαν, που εξυπηρέτησαν αυτά τα συµφέροντα.
Έτσι, λοιπόν, δεν µπορεί να είναι εθνική υπόθεση η έξοδος

από την κρίση. Αντίθετα, επιβεβαιώνεται για µία ακόµη φορά ότι
υπάρχουν δύο δρόµοι για ανάπτυξη της ελληνικής οικονοµίας.
Ο ένας δρόµος είναι αυτός ο οποίος διαχρονικά ακολουθείται
στον τόπο µας, που κάνει τους πλούσιους, πλουσιότερους και
τους φτωχούς, φτωχότερους. Ο άλλος δρόµος είναι της ρήξης,
της ανατροπής, της κοινωνικοποίησης των βασικών και συγκε-
ντρωµένων µέσων παραγωγής, που θα αντιµετωπίσουν τις αιτίες
της αναρχίας της αγοράς και της παραγωγής, που είναι υπεύ-
θυνες για την κρίση και ταυτόχρονα θα συµβάλουν στη βοήθεια
των µικρών επιχειρήσεων, στους αυτοαπασχολούµενους µέσα
από τη δηµιουργία ενός παραγωγικού συνεταιρισµού που µπορεί
να ανταποκριθεί στις σύγχρονες και διευρυµένες ανάγκες των
κοινωνικών αυτών στρωµάτων.

Αυτή είναι η διέξοδος. Σε αυτή τη διέξοδο το ΚΚΕ καλεί τα πλα-
τιά λαϊκά στρώµατα, να πορευθούν αµφισβητώντας και απει-
θαρχώντας στη λογική του διαλόγου και της ψεύτικης κοινωνικής
συναίνεσης, αλλά ανοίγοντας το δρόµο του αγώνα, της ρήξης
και της ανατροπής. Μέσα από αυτή τη διαδικασία µπορούµε να
προχωρήσουµε.

Είναι φανερό ότι µετά από αυτά, δεν µπορούµε να ψηφίσουµε
το παρόν σχέδιο νόµου.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον συνάδελφο κ. Καραθανασόπουλο από το Κοµµουνιστικό
Κόµµα Ελλάδας.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορθοδόξου Συ-
ναγερµού, κ. Αστέριος Ροντούλης έχει το λόγο.

Έχετε το λόγο για έξι λεπτά, κύριε συνάδελφε, γιατί έχει µι-
λήσει ο Πρόεδρος του Κόµµατος.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ : Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ακούγεται από την πλευρά του ΠΑΣΟΚ µία µόνιµη επωδός

αυτές τις ηµέρες, ότι η Νέα ∆ηµοκρατία –και την ψέγει το ΠΑΣΟΚ
γι’ αυτό– έχει καταστεί ουρά του Λαϊκού Ορθοδόξου Συναγερ-
µού.

Εγώ, δεν καταλαβαίνω προς τι ο ψόγος, κύριε Παπουτσή. Αυτό
είναι τιµή και καµάρι της Νέας ∆ηµοκρατίας, να υιοθετεί τις θέ-
σεις του Λαϊκού Ορθοδόξου Συναγερµού.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: ∆ιαπίστωση.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Άρα, λοιπόν, εύσηµα πρέπει να απο-

δώσετε και όχι ψόγο και όχι µοµφή.
Καλό, όµως, είναι να αφήσετε τα της Νέας ∆ηµοκρατίας και

του Λαϊκού Ορθοδόξου Συναγερµού και να ασχοληθείτε µε τα
δικά σας. ∆ιότι, µέσα σε αυτήν εδώ την Αίθουσα ακούστηκε προ
ολίγων λεπτών από τον κ. Παπουτσή ότι κάποια κόµµατα υπο-
βαθµίζουν την κοινοβουλευτική διαδικασία, τον διάλογο εντός
του Κοινοβουλίου, όπως είπε χαρακτηριστικά. Ωραία.

Εγώ θέλω, λοιπόν, να ρωτήσω τον κ. Παπουτσή: Όταν ο Πρω-
θυπουργός της χώρας, από αυτό εδώ το Έδρανο, δηλώνει µε
παρήσσια ότι οι πρακτικές του παρελθόντος θα τελειώσουν -του-
τέστιν, δεν θα έρχεται τροπολογία σε άσχετο νοµοσχέδιο- και
δεν τηρείται η δέσµευση αυτή του Πρωθυπουργού, που έγινε
εδώ µέσα στη Βουλή, τότε, ποιος υποβιβάζει το Κοινοβούλιο,
κύριε Παπουτσή; Τα κόµµατα της Αντιπολιτεύσεως ή η πρακτική
του ΠΑΣΟΚ;

∆εύτερο ερώτηµα: ενθυµείσθε πολύ καλά -αν δεν ενθυµείσθε,
θα σας το θυµίσω τώρα- όταν συζητούσαµε και ψηφίζαµε το νο-
µοσχέδιο για την απόδοση του επιδόµατος κοινωνικής αλληλεγ-
γύης ο υποφαινόµενος ρώτησε τον κ. Σαχινίδη: Πείτε µου, κύριε
Υφυπουργέ –είχα ρωτήσει τότε τον κ. Σαχινίδη- από τα δύο εκα-
τοµµύρια διακόσιους πενήντα επτά χιλιάδες πεντακόσιους αν-
θρώπους δικαιούχους που θα λάβουν αυτό το επίδοµα
κοινωνικής αλληλεγγύης πόσοι αλλοδαποί θα το λάβουν; Τότε ο
κ. Σαχινίδης και αυτό είναι καταγεγραµµένο στα Πρακτικά, µου
απήντησε «µάξιµουµ χίλιοι πεντακόσιοι». Και τώρα µε εκποµπή
του «ΕΧΤRΑ» του κ. Σπίνου, του εξαίρετου αυτού και έγκριτου
δηµοσιογράφου και όπως σας κατέθεσε και στοιχεία ο εισηγητής
µας ο κ. Αϊβαλιώτης, έχουν γίνει οι χίλιοι πεντακόσιοι άνω των εί-
κοσι χιλιάδων. Προσεγγίζει το νούµερο αυτή τη στιγµή που µι-
λάµε τις είκοσι δύο χιλιάδες.
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Και προς επίρρωσιν των λόγων µου θέλω να σας πω το εξής:
τόση ώρα σάς βοµβαρδίζουµε γι’ αυτό το πράγµα, παρουσία του
αρµοδίου καθ’ ύλην Υφυπουργού και δεν λαµβάνουµε µια απά-
ντηση από την Κυβέρνηση, όχι από σας. Τόση ώρα, κύριε Σαχι-
νίδη, ακούτε να διατυπώνουµε αυτό το επιχείρηµα. Ήσασταν ο
καθ’ ύλην αρµόδιος Υφυπουργός, όταν συζητήσαµε το θέµα.
Εσείς δεσµευτήκατε για χίλια πεντακόσια άτοµα µάξιµουµ. Είναι
καταγεγραµµένο στα Πρακτικά, υπάρχουν τα DVD. Σας το λέµε
συνεχώς αυτό κι εσείς δεν µας απαντάτε. Θα µας απαντήσετε
στη δευτερολογία σας; Περιµένουµε να λάβουµε µία επίσηµη
απάντηση από την Κυβέρνηση.

Αυτό, κύριε Παπουτσή, είναι αναβάθµιση του κοινοβουλευτι-
κού διαλόγου και όχι το να κωφεύει η Κυβέρνηση σε αυτά που
ακούει από την αντιπολίτευση, αλλά να ανταπαντά αν έχει βά-
σιµα στοιχεία να τα ανταπαντήσει και το θάρρος να ανταπαντή-
σει.

Έρχοµαι τώρα στο ζήτηµα των πλειστηριασµών. Ακούω Βου-
λευτές του ΠΑΣΟΚ που έχουν βγει τώρα ανά την επικράτεια και
λένε: είδατε µπλοκάρουµε τους πλειστηριασµούς, τα βάζουµε
µε την Κυβέρνηση, µέχρι τα µέσα του 2010 θα υπάρχει απαγό-
ρευση πλειστηριασµών. Προσέξτε τώρα τι κρύβεται πίσω από
αυτή τη λογική, διότι δεν είναι µία λογική σύγκρουσης µε το τρα-
πεζικό κεφάλαιο. Είναι µια λογική συναίνεσης µε τις τράπεζες.
Και ακούστε, αγαπητοί συνάδελφοι, γιατί: αυτή τη στιγµή υπάρ-
χει ένα απόθεµα στους εργολάβους γύρω στις εκατό χιλιάδες
κατοικίες στην αγορά κατοικιών. Οι τιµές όµως δεν πέφτουν, δια-
τηρούνται σε υψηλά επίπεδα τεχνητά, εν αναµονή ξεπεράσµα-
τος της κρίσεως. Προσέξτε τώρα τι θα γίνει: εάν οι τράπεζες
βγάλουν σε πλειστηριασµό πενήντα χιλιάδες κατοικίες, τότε θα
γίνει µια πολύ µεγάλη ανατροπή στην αγορά κατοικιών. Θα κα-
ταρρεύσουν οι τιµές δηλαδή των κατοικιών. Τουτέστιν αυτά που
έχουν στα χέρια τους οι τράπεζες, τα ακίνητα δηλαδή, θα γίνουν
µπούµερανγκ για τις ίδιες, γιατί στους πλειστηριασµούς που θα
τα βγάζουν, δεν θα µπορούν να πάρουν την αξία ούτως ώστε να
καλυφθούν οι απαιτήσεις τους. Άρα, λοιπόν, τι κάνουν οι τράπε-
ζες; Θέλουν το µέτρο αυτό, θέλουν την αναστολή των πλειστη-
ριασµών, το επιδιώκουν οι ίδιες εν αναµονή να κερδίσουν χρόνο,
να ξεπεράσουµε τη κρίση. Το λέω αυτό γιατί...

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, επειδή σας σέβοµαι πάρα πολύ, αν µου πείτε
να κατεβώ τώρα, θα κατεβώ, αλλά θέλω ένα τρίλεπτο ακόµη.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ορίστε, κύριε συνά-
δελφε, συνεχίστε.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Σας ευχαριστώ πολύ.
Τι θέλω να πω αγαπητοί συνάδελφοι; Να µην εµφανίζεται το

ΠΑΣΟΚ ως κήρυκας των συµφερόντων του απλού λαού.
Συναινεί το τραπεζικό κεφάλαιο. Εκεί που δεν συναινεί, βλέ-

πετε ότι υπάρχει αντίδραση. Όταν συναινεί, σιωπά. Άρα, λοιπόν,
µην το παίζετε ήρωες των λαϊκών µαζών.

Θέλω να ρωτήσω τον κύριο Υφυπουργό το εξής, µια που ανα-
φέρθηκα στους πλειστηριασµούς. Για το διάστηµα από την 1η
Ιανουαρίου µέχρι αύριο 13 Ιανουαρίου τι θα γίνει µε τους πλει-
στηριασµούς; Υπάρχει νοµοθετικό κενό από την 1η έως τις 13 Ια-
νουαρίου. Το έχετε σκεφθεί αυτό; Η προηγούµενη ρύθµιση της
Νέας ∆ηµοκρατίας κάλυπτε µέχρι τα τέλη ∆εκεµβρίου του 2009.
Τώρα, έχουµε 12 Ιανουαρίου και αύριο 13. Στο διάστηµα από 1ης
έως τις 12 Ιανουαρίου τί γίνεται; Σας ερωτώ τώρα και περιµένω
µια απάντηση, αν και πάλι δεν θα µου απαντήσετε, γι’ αυτό το
νοµοθετικό κενό.

Έρχοµαι τώρα στην προσωποκράτηση. Με την προσωποκρά-
τηση πρέπει να τελειώνουµε µία και καλή. Είναι αδιανόητο να
µπαίνει στη φυλακή άνθρωπος για χρέη. ∆εν είναι άποψη του Λαϊ-
κού Ορθοδόξου Συναγερµού, είναι άποψη του Ανωτάτου Ειδικού
∆ικαστηρίου, όταν ετέθη το θέµα. Τι είπε, δηλαδή, το Ανώτατο Ει-
δικό ∆ικαστήριο; Είπε ότι η προσωποκράτηση είναι ένα µέτρο
αντισυνταγµατικό, διότι προσβάλλει βάναυσα την αξία, την προ-
σωπικότητα του ανθρώπου και τα ατοµικά δικαιώµατα. Τέλος!
Άρα, λοιπόν, όσον αφορά τα χρέη –δεν αναφέροµαι σε υπεξαί-
ρεση δηµοσίου χρήµατος και το λέω, για να µην γίνουν συγχύ-
σεις- θα πρέπει να τελειώνουν.

Ο Σόλων έδειξε το δρόµο, αγαπητοί συνάδελφοι, στην αρχαι-
ότητα. Η Σεισάχθεια στην καρδιά της είχε αυτό ακριβώς, την
απαλλαγή των Αθηναίων από τα χρέη τους. Αυτό ήταν η καρδιά
της Σεισάχθειας. Λόγω των χρεών τους, οι Αθηναίοι γίνονταν
δούλοι. Τώρα, επειδή βεβαίως δεν ζούµε σε µια δουλοκτητική
κοινωνία, αλλά σ’ ένα άλλο κοινωνικοπολιτικό µόρφωµα, που δεν
ξέρω τι είναι τέλος πάντων, αν είναι νεοφεουδαρχία ή οτιδήποτε
άλλο, πάντως σε κάθε περίπτωση, επειδή τώρα δεν µπορούµε να
τον κάνουµε δούλο, τον βάζουµε στη φυλακή. Είναι το αντί-
στοιχο. Και αυτό συµβαίνει, παραδείγµατος χάρη, κύριε Παπου-
τσή, µε τους οφειλέτες εισφορών στον ΟΑΕΕ, µε ελεύθερους
επιχειρηµατίες δηλαδή που µέσα σ’ ένα µήνα, από τότε που οι
οφειλές τους καθίστανται απαιτητές, θα πρέπει είτε να πληρώ-
σουν είτε να οδηγηθούν στη φυλακή, έχοντας ποινικές κυρώσεις
και πρόστιµα επιπροσθέτως. Με αυτά τα πράγµατα, µε τις προ-
σωποκρατήσεις πρέπει να τελειώνουµε. Ζούµε σε µια δηµοκρα-
τική κοινωνία και θα πρέπει να τιµήσουµε την ίδια τη δηµοκρατία
µας.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-

ναγερµού)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΛΑΟΣ, τον κ. Ροντούλη.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ.

Παναγιώτης Λαφαζάνης για δώδεκα λεπτά.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα ήθελα να ευχηθώ στο Προεδρείο καλή χρονιά και καλή

δουλειά και σε όλους τους συναδέλφους να έχουµε ένα χρόνο
καλύτερο από τον προηγούµενο, µε υγεία και δύναµη, ένα χρόνο
καλύτερο, πρώτα απ’ όλα, για τη χώρα και τον ελληνικό λαό.

Βεβαίως, λυπάµαι που θα πω ότι, παρ’ όλες τις ευχές, η Κυ-
βέρνηση ξεκίνησε τη χρονιά µάλλον άσχηµα. Έκανε πολύ κακό
ποδαρικό. Είναι εντυπωσιακό ότι η πρώτη πράξη που έκανε, µπαί-
νοντας ο καινούργιος χρόνος, είναι να µας φέρει µια νυχτερινή
τροπολογία, όταν η Βουλή ήταν κλειστή. Για να συνεννοούµεθα,
η Βουλή θα άνοιγε, όπως µας είπε το Προεδρείο, όταν φύγαµε
στις 23 ∆εκέµβρη, από ∆ευτέρα 11 Ιανουαρίου. Την Πέµπτη το
βράδυ, όµως, κάποια ώρα ακούσαµε ότι ήρθε µία φορολογική
τροπολογία σε άσχετο νοµοσχέδιο, σε άσχετη Επιτροπή, παρα-
βιάζοντας τις σχετικές διατάξεις του Κανονισµού, µία τροπολο-
γία βεβαίως αντισυνταγµατική. ∆ηλαδή, πολλά κακά σ’ ένα
πακέτο, κύριε Υφυπουργέ. Ανακάλυψη δύσκολη.

Επίσης, ακούσαµε τον Πρωθυπουργό, τον Γιώργο Παπαν-
δρέου, να µας λέει ότι ανθρώπινα είναι τα λάθη. Βεβαίως, είναι
ανθρώπινα τα λάθη. Όταν όµως είναι πολλά τα ανθρώπινα λάθη
και µάλιστα αναγνωρίζονται, αλλά δεν διορθώνονται, τότε νοµίζω
ότι η αναγνώριση αυτών των λαθών καταντά εµπαιγµός του ελ-
ληνικού λαού και της δικής µας νοηµοσύνης.

Σας καλούµε εσάς, που έχουµε τη δυνατότητα να σας βλέ-
πουµε εδώ, να αποσύρετε αυτή τη νυχτερινή αντισυνταγµατική
τροπολογία, η οποία συνιστά και ένα φορολογικό πραξικόπηµα.
Να την αποσύρετε! Όχι να δώσετε διευκρινήσεις για το τι θα κά-
νετε, γιατί αυτό θα χειροτερέψει τα πράγµατα, αν το επιχειρή-
σετε. Να την αποσύρετε την τροπολογία! Και αυτό επιβάλλει η
κοινή λογική.

Θα σας πω και κάτι το οποίο είναι προφανές για την αντισυ-
νταγµατικότητα της τροπολογίας, το οποίο, αν θέλετε, αναγνω-
ρίζουν οι Βουλευτές του κυβερνητικού κόµµατος, για την
αντισυνταγµατικότητά του. Το αναγνωρίζουν υπηρεσιακοί παρά-
γοντες του Υπουργείου Οικονοµικών. Έτυχε να έχω µια συζή-
τηση δηµόσια µε υψηλόβαθµο στέλεχος και ο άνθρωπος
παρασκηνιακά είπε ότι αυτό το πράγµα το οποίο κάνουµε, είναι
απαράδεκτο, είναι απολύτως αντισυνταγµατικό.

Και ερωτώ: Γιατί επιµένετε, αφού έχουµε εξόφθαλµη αντισυ-
νταγµατικότητα, να φέρετε αυτή την τροπολογία; Μπορεί να στα-
θεί πουθενά διάταξη που να λέει: «Κάντε την πράξη για την οποία
έχετε φορολογική υποχρέωση τώρα, αλλά θα σας καθορίσω εγώ
το φόρο µετά από µήνες, µε βάση αυτά που µου λείπουν;». Είναι
δυνατόν να γίνεται αυτό ποτέ; Μπορεί να ισχύσει;

Nα σας πω και κάτι άλλο, το οποίο είναι συναφές. Αυξάνετε
τον έµµεσο φόρο, τον ειδικό φόρο κατανάλωσης στον καπνό. Ο
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καπνός βλάπτει την υγεία. Μάλιστα βλάπτει την υγεία. Και το επι-
χείρηµα είναι αυτό: Αφού βλάπτει την υγεία, ας το αυξήσουµε
όσο παίρνει και να πάρουµε 1.000.000.000 ευρώ, µέσα σ’ ένα
χρόνο. Ένα δισεκατοµµύριο ευρώ θα πάρετε από τα τσιγάρα
µέσα στο χρόνο; Όσα δώσατε δηλαδή περίπου µε το περίφηµο
αυτό επίδοµα αλληλεγγύης, θα τα πάρετε από τον καπνό; Ένα δι-
σεκατοµµύριο ευρώ;

Έρχονται, λοιπόν, οι καπνοπώλες –µου δώσανε κι ένα σχετικό
σηµείωµα αν θέλετε το έχω κάτω- και λένε ότι τα τσιγάρα τα
ακριβά -αφού κάνανε τους υπολογισµούς τους οι ενδιαφερόµε-
νοι φυσικά- θα πάνε από 3,20 ευρώ, στα 5,40 ευρώ.

Κύριε Υφυπουργέ, είναι δυνατόν µετά λόγου γνώσεως να κά-
νετε αυτήν την τερατώδη αύξηση; Τι θέλετε να γεµίσετε τους
δρόµους µε λαθρέµπορους τσιγάρων; Ξέρουµε πού µπορεί να
βρει κανείς λαθραία τσιγάρα. Αν πάει 5,40 ευρώ, όπως περίπου
λέγεται το ακριβό πακέτο, τότε είναι σαν να τροφοδοτείτε και να
πολλαπλασιάζετε το λαθρεµπόριο. Γιατί ξέρετε, η φορολογία δεν
είναι έτσι! Άντε, επειδή είναι φόρος κατανάλωσης το ανεβάζουµε
όσο θέλουµε! ∆εν γίνονται αυτά τα πράγµατα! ∆ιότι από ένα ση-
µείο και πέρα έχει παρενέργειες. Και η χειρότερη παρενέργεια
που θα έχετε είναι να χάσετε έσοδα.

Αυτό ήδη κάνατε µε τα τέλη κυκλοφορίας. Τα τέλη κυκλοφο-
ρίας τα υπεραυξήσατε για τα παλαιά αυτοκίνητα. Το αποτέλε-
σµα; Εκατοντάδες χιλιάδες –κίνηµα ολόκληρο- επιστροφής των
πινακίδων. Εκατοντάδες χιλιάδες αυτοί οι οποίοι δεν επιστρέ-
φουν τις πινακίδες, αλλά δεν πληρώνουν και τα τέλη κυκλοφο-
ρίας, γιατί σου λέει: «Γιατί να πληρώσω τα τέλη κυκλοφορίας για
ένα αυτοκίνητο που κάνει λιγότερο απ’ αυτά τα τέλη;» Υπάρχει
κανείς να το κάνει αυτό; Αποτέλεσµα; Χάνετε έσοδα!

Σας παρακαλέσαµε, κάναµε και σχετική κατάσταση εγγράφων
να µας φέρετε τα αντίστοιχα στοιχεία, να πληροφορηθεί η Βουλή
τα έργα σας. Φοβάµαι ότι θα περιµένουµε πάρα πολύ, γιατί τα
στοιχεία αυτά θα είναι µια οδυνηρή έκπληξη για εσάς βεβαίως,
αλλά νοµίζω ότι και για όσους υποστήριξαν αυτό το µέτρο.

Εποµένως, αυτό που σας καλούµε είναι να πάρετε πίσω την
τροπολογία. Να πάρετε πίσω αυτά τα άγρια εισπρακτικά µέτρα.
Να πάρετε πίσω και να επιστρέψετε τα τέλη κυκλοφορίας. Αν-
θρώπινα βεβαίως τα λάθη, αλλά να διορθώνονται αυτά τα λάθη
εφόσον αναγνωρίζονται.

Και βεβαίως έχουµε τώρα εδώ το προκείµενο, το οποίο
άκουσα κι εγώ µε έκπληξη να λέτε, διότι ξέρω πόσο σοβαρός άν-
θρωπος είστε και µελετάτε τα πράγµατα και εν πάση περιπτώσει
δεν θα λέγατε µια υπερβολή απλώς εδώ πέρα για να δηµιουρ-
γήσετε µια αίσθηση στη Βουλή.

Λέτε ότι επιµένετε σε αυτή τη Πράξη Νοµοθετικού Περιεχο-
µένου που έκανε η Νέα ∆ηµοκρατία για λόγους απρόσκοπτης
εκτέλεσης του προϋπολογισµού. ∆ηλαδή, τι έσοδα έχετε από
αυτή την Πράξη Νοµοθετικού Περιεχοµένου η οποία θα σώσει
τον προϋπολογισµό; Εκτός αν πέφτουµε εµείς έξω. ∆εν το κά-
νετε για λόγους απρόσκοπτης εκτέλεσης του προϋπολογισµού.
Προφανώς δεν το κάνετε γι’ αυτό. Το κάνετε για να δείξετε τη
συνέχειά σας µε την προηγούµενη κυβέρνηση, συνέχεια σε µία
λογική στην οποία, δυστυχώς, επιµένετε και τα δύο κόµµατα.
Μας είπε ο κ. Κεφαλογιάννης ότι είµαστε ελάχιστη µειοψηφία
αυτοί που διαφωνούµε….

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ:’ Όχι, µην παραφράζετε
αυτά που είπα. Είπα για συντριπτική πλειοψηφία αυτών που συµ-
φωνούν.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ελάχιστοι µπορεί να είµαστε σε
αριθµό, αλλά είµαστε ουσιαστικοί στα επιχειρήµατα.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: ∆εν είπα αυτό.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Όχι. Είπατε «πλην ελάχιστης µει-

οψηφίας».
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Είσαστε ελάχιστοι, έτσι και

αλλιώς!.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Εντάξει.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Αρκετά µε το διά-

λογο, κύριοι συνάδελφοι.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Είναι ευχάριστος ο διάλογος,

αλίµονο.
Μπορεί να είµαστε λίγοι αυτοί που διαφωνούµε, αλλά η δια-

φωνία έχει ουσιαστικά επιχειρήµατα. Καταλαβαίνουµε βεβαίως
και τον αντίλογο, δεν συµφωνούµε όµως καθόλου. ∆εν συµφω-
νούµε καθόλου ότι για να διευκολυνθούν οι επιχειρήσεις πρέπει
να εισπράττουν τον ΦΠΑ, αλλά να υπάρχει ειδικός τρόπος από-
δοσης, ώστε µε τη ρύθµιση αυτή να διευκολύνονται οι επιχειρή-
σεις µε τα χρήµατα των καταναλωτών. Και µάλιστα, όπως σωστά
είπε ο εισηγητής µας κ. Παπαδηµούλης και χωρίς κανένα κριτή-
ριο. ∆ηλαδή να µπορεί µία επιχείρηση να πηγαίνει πολύ καλά, να
έχει υπερκέρδη ας πούµε και ταυτόχρονα να κάνει αυτό το παι-
χνίδι µε το ΦΠΑ σε όφελός της και σε βάρος του δηµοσίου. Αυτό
είναι παράλογο εντελώς.

Θα µπορούσαµε να το καταλάβουµε –δεν θα συµφωνούσαµε
βεβαίως- αν ήταν για απόδοση φόρων, ας πούµε από τα κέρδη.
Αλλά εδώ µιλάµε για λεφτά τα οποία διαχειρίζεται η επιχείρηση
και δεν είναι δικά της , αλλά είναι του καταναλωτή. Ο καταναλω-
τής πληρώνει ακριβότερα το προϊόν. ∆εν είναι ότι η επιχείρηση
έχει υποχρεώσεις φορολογικές οι οποίες προέρχονται από τη
δική της δραστηριότητα. Τα παρακρατεί από τον καταναλωτή
αυτά τα λεφτά, πληρώνει ακριβότερα το προϊόν, 19% συχνά πα-
ραπάνω πληρώνει ο καταναλωτής. Αυτά δεν µπορεί να τα παρα-
κρατεί η επιχείρηση για να τα διαχειρίζεται κατά το δοκούν, στο
όνοµα µάλιστα της επιβίωσής της και χωρίς ελάχιστες εγγυή-
σεις, ότι τουλάχιστον έχει κάποιο πρόβληµα. ∆εν θα συµφωνού-
σαµε και σε αυτή την περίπτωση, αλλά ούτε και αυτά δεν τίθεται
ως πλαίσια.

Λοιπόν, πάτε να σώσετε τον προϋπολογισµό και την απρό-
σκοπτη εκτέλεσή του µε αυτά τα µέτρα; Και βλέπω εδώ το θρήνο
κάποιων, έχουµε κρίση, οι επιχειρήσεις έχουν πρόβληµα, να κά-
νουµε αυτό το µέτρο µε τα λεφτά των καταναλωτών που έχουν
µεγαλύτερη κρίση και πολύ µεγαλύτερο πρόβληµα από τις επι-
χειρήσεις. Γιατί αυτός µπορεί να είναι των 600 ευρώ, των 700
ευρώ, των 400 ευρώ άνεργος, ο καταναλωτής. Και τα λεφτά του,
αντί να τα πάρει το δηµόσιο ας πούµε, να τα χρησιµοποιεί ο οποι-
οσδήποτε που τα έχει εισπράξει για άλλους στόχους, για να
κάνει διευκολύνσεις χρηµατοοικονοµικές στη δική του επιχειρη-
µατική δραστηριότητα.

Αυτό είναι απαράδεκτο. Βεβαίως, υπάρχουν και µέτρα θετικά
–αλίµονο- µέτρα σε θετική κατεύθυνση µέτρα, υπογραµµίσαµε.
Είπαµε ότι είναι θετικό το 30.000 για την προσωποκράτηση που
γίνεται 150.000. Αλλά είναι όµως εντυπωσιακό, ότι εάν κατάλαβα
καλά -µήπως έχω κάνει λάθος και αδικώ κανέναν- είδα όλες τις
πτέρυγες της Βουλής να είναι οµόφωνα κατά της προσωποκρά-
τησης. Και πράγµατι, το µέτρο της προσωποκράτησης είναι βάρ-
βαρο. Να σας πω ότι πέραν της βαρβαρότητας, που είναι το
βασικό, είναι και απολύτως αναποτελεσµατικό. Φανταστείτε, λοι-
πόν, έναν οικογενειάρχη ο οποίος χρωστάει στο δηµόσιο και τον
πάτε στη φυλακή, για να εισπράξετε. Τον καταστρέφετε εντελώς
µε αυτόν τον τρόπο, τον εξευτελίζετε και τον διασύρετε. ∆εν
υπάρχει χειρότερο, δηλαδή δεν έχει µέλλον αυτός ο άνθρωπος,
αν πάει φυλακή για χρέη στο δηµόσιο. ∆ηλαδή τι θα εισπράξει το
δηµόσιο;

Εποµένως, νοµίζω ότι αν υπάρχει και αυτή η ευρύτερη συναί-
νεση στο να καταργηθεί η προσωποκράτηση, πρέπει να φέρετε
κάτι για να το καταργήσουµε. Νοµίζω ότι θα ήταν µια θετική κα-
τεύθυνση και κάτι θετικό που µπορεί να βγει απ’ αυτή τη συζή-
τηση.

Για όλους αυτούς τους λόγους, όπως εξήγησα, εµείς θα ψη-
φίσουµε «ΠΑΡΩΝ» στο συγκεκριµένο νοµοσχέδιο, διότι θεω-
ρούµε ότι η βασική ρύθµιση που επιχειρεί είναι σε άκρως
αρνητική, δυσµενή κατεύθυνση.

Ευχαριστώ κύριε Πρόεδρε για την ανοχή σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Λαφαζάνη.

Καλή τύχη δεν µας είπατε. Ευχόµαστε σε όλους καλή τύχη. Εί-
πατε όλες τις καλές ευχές, εκτός από την τύχη την αγαθή.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Και ειδικά στην πολιτική την
έχουµε ανάγκη όλοι.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κηρύσσεται περαι-
ωµένη η συζήτηση επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικο-
νοµικών «Κύρωση Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου και άλλες
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διατάξεις».
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο επί της αρχής;
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: ∆εν θα απαντήσει ο κύριος Υπουρ-

γός;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Ροντούλη,

δεν γνωρίζετε τον Κανονισµό, όταν λέτε αυτό αυτή την ώρα και
όταν έχει προηγηθεί η φράση από εδώ της περαίωσης της συ-
ζήτησης.

Επαναλαµβάνω, λοιπόν.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο επί της αρχής;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Παρών.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Συνεπώς το νοµο-

σχέδιο του Υπουργείου Οικονοµικών «Κύρωση Πράξης Νοµο-
θετικού Περιεχοµένου και άλλες διατάξεις» έγινε δεκτό επί της
αρχής κατά πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο πρώτο του νοµο-
σχεδίου;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Παρών.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Συνεπώς το άρθρο

πρώτο έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο δεύτερο του νο-

µοσχεδίου;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Παρών.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Συνεπώς το άρθρο

δεύτερο του νοµοσχεδίου έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε να ψηφίσουµε το νο-

µοσχέδιο και στο σύνολο;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Το Σώµα συνεφώ-

νησε οµόφωνα.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο και στο σύ-

νολο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Το νοµοσχέδιο έγινε

δεκτό και στο σύνολο κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Οικονοµικών «Κύ-

ρωση Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου και άλλες διατάξεις»
έγινε δεκτό κατ’ αρχήν, κατ’ άρθρον και στο σύνολο κατά πλειο-
ψηφία και έχει ως εξής:

«Κύρωση Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου και άλλες δια-
τάξεις

Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και έχει ισχύ νόµου από τη δηµοσίευσή της στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως η από 16.9.2009 Πράξη Νοµοθετι-
κού Περιεχοµένου «Ρύθµιση θεµάτων Φ.Π.Α., επισφαλών απαι-
τήσεων, ληξιπρόθεσµων χρεών προς το ∆ηµόσιο,
αναπροσαρµογή ποσού οφειλών προς ασφαλιστικά ταµεία και
αναστολή πλειστηριασµών από πιστωτικά ιδρύµατα», που δηµο-
σιεύθηκε στο υπ’ αριθ. 181 Φύλλο της Εφηµερίδας της Κυβερ-
νήσεως (τεύχος Α’), που έχει ως εξής:

«ΠΡΑΞΗ
ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΟΥ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΟΥ

Ρύθµιση θεµάτων Φ.Π.Α., επισφαλών απαιτήσεων, ληξιπρόθε-
σµων χρεών προς το ∆ηµόσιο, αναπροσαρµογή ποσού οφειλών
προς ασφαλιστικά ταµεία και αναστολή πλειστηριασµών από πι-
στωτικά ιδρύµατα»

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ
ΤΗΣ ΕΛΛΗΝΙΚΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

Έχοντας υπόψη:
1. Τη διάταξη του άρθρου 44 παρ. 1 του Συντάγµατος,
2. την έκτακτη περίπτωση εξαιρετικά επείγουσας και απρό-

βλεπτης ανάγκης:
α) να ολοκληρωθεί η προσαρµογή της φορολογικής νοµοθε-

σίας πριν από την λήξη του τρέχοντος έτους, προκειµένου να
εκτελεσθεί απρόσκοπτα ο κρατικός προϋπολογισµός του έτους
2010 και να ρυθµισθούν θέµατα επισφαλών απαιτήσεων και

β) να προστατευθούν άµεσα, ενόψει της οικονοµικής κρίσεως,
οι πολίτες που αντιµετωπίζουν δυσχέρειες για την έγκαιρη εξό-
φληση των χρεών τους προς το ∆ηµόσιο, οι µικροοφειλέτες που
υπόκεινται σε ποινικές διώξεις και οι δανειολήπτες που δεν δύ-
νανται να αντιµετωπίσουν τις δανειακές τους υποχρεώσεις.

3. Το γεγονός ότι, ενόψει της οικονοµικής κρίσης, καθίσταται
άµεσα αναγκαία η θέσπιση των ανωτέρω ρυθµίσεων, οι οποίες
αποσκοπούν στην τόνωση της ρευστότητας των επιχειρήσεων
και στην ανακούφιση των δοκιµαζόµενων πολιτών.

4. Το απρόβλεπτο γεγονός της προκήρυξης πρόωρων γενικών
βουλευτικών εκλογών, που έχει ως συνέπεια την αδυναµία έγκαι-
ρης ψήφισης των ρυθµίσεων της παρούσας πράξης µε τυπικό
νόµο.

Με πρόταση του Υπουργικού Συµβουλίου αποφασίζουµε:

Άρθρο 1

1. Παρέχεται η δυνατότητα τµηµατικής καταβολής του φόρου
που οφείλεται µε την υποβολή των αρχικών χρεωστικών περιο-
δικών δηλώσεων, που προβλέπονται από τις διατάξεις της πα-
ραγράφου 1 του άρθρου 38 του Κώδικα Φ.Π.Α. (κυρ. ν.
2859/2000), στους υποκείµενους στο φόρο που τηρούν βιβλία Α
ή Β ή Γ κατηγορίας του Κ.Β.Σ., µε καταληκτική ηµεροµηνία κα-
ταβολής του συνολικά οφειλόµενου φόρου το τέλος του δεύτε-
ρου µήνα από τη λήξη του µήνα υποβολής της περιοδικής
δήλωσης ως εξής:

- Καταβολή ποσοστού τριάντα τοις εκατό (30%) τουλάχιστον
του οφειλόµενου φόρου µε την υποβολή της δήλωσης,

- καταβολή του υπολοίπου φόρου σε δύο ισόποσες µηνιαίες
δόσεις.

Το ποσό της κάθε δόσης προσαυξάνεται κατά ποσοστό ένα
τοις εκατό (1%) µέχρι τη λήξη του δεύτερου µήνα από τη λήξη
του µήνα της υποβολής της δήλωσης.

Από τον τρίτο µήνα επιβάλλεται προσαύξηση κατά Κ.Ε.∆.Ε.
που ανέρχεται σε ποσοστό δύο τοις εκατό (2%) για κάθε µήνα
καθυστέρησης.

Στους υποκείµενους στο φόρο που καταβάλλουν τουλάχιστον
το τριάντα τοις εκατό (30%) του οφειλόµενου φόρου και κάνουν
χρήση της ευχέρειας αυτής δεν επιβάλλονται οι προβλεπόµενες
κυρώσεις µέχρι και το τέλος του δεύτερου µήνα από τη λήξη του
µήνα υποβολής της περιοδικής δήλωσης.

Από τον τρίτο µήνα από τη λήξη του µήνα υποβολής της δή-
λωσης επιβάλλονται όλες οι προβλεπόµενες κυρώσεις.

Περιοδική δήλωση, η οποία υποβάλλεται χωρίς την ταυτόχρονη
καταβολή ποσοστού τριάντα τοις εκατό (30%) τουλάχιστον του
οφειλόµενου φόρου, θεωρείται ως απαράδεκτη και δεν παράγει
κανένα έννοµο αποτέλεσµα.

2. Στους υποκείµενους στο φόρο που έχουν κάνει χρήση της
ευχέρειας που τους παρέχεται στην παράγραφο 1 και υποβάλ-
λουν ανακριβή ή δεν υποβάλλουν περιοδική δήλωση Φ.Π.Α. επι-
βάλλεται αντί πρόσθετου φόρου µόνο πρόστιµο ίσο µε το
τριπλάσιο της διαφοράς του φόρου που οφείλεται. Για το πρό-
στιµο αυτό δεν έχουν εφαρµογή οι διατάξεις για τη διοικητική
επίλυση της διαφοράς.

3. Ο προϊστάµενος της ∆.Ο.Υ. υποχρεούται να προβαίνει
άµεσα στην βεβαίωση του φόρου που προκύπτει από τις δηλώ-
σεις των διατάξεων της παραγράφου 1.

4. Οι διατάξεις του παρόντος άρθρου ισχύουν για περιοδικές
δηλώσεις των οποίων η προθεσµία υποβολής λήγει από
20.10.2009 και µετά.

5. Με αποφάσεις του Υπουργού Οικονοµίας και Οικονοµικών
ορίζονται οι διαδικασίες και κάθε λεπτοµέρεια για την εφαρµογή
των διατάξεων του άρθρου αυτού.
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Άρθρο 2

1. Τα ποσοστά που αναφέρονται στην περίπτωση θ της πα-
ραγράφου 1 του άρθρου 31 του Κώδικα Φορολογίας Εισοδήµα-
τος, που κυρώθηκε µε το ν. 2238/1994 (ΦΕΚ 151 Α’) αυξάνονται
από µισό τοις εκατό (0,5%) και ένα τοις εκατό (1%), σε ένα τοις
εκατό (1%) και ένα και µισό τοις εκατό (1,5%) αντίστοιχα.

2. Οι διατάξεις της προηγούµενης παραγράφου έχουν εφαρ-
µογή για δαπάνες που πραγµατοποιούνται για διαχειριστικές πε-
ριόδους που αρχίζουν από την 1η Ιανουαρίου 2009 και µετά.

Άρθρο 3

1. Η περίπτωση β’ της παραγράφου 1 του άρθρου 234 του Κώ-
δικα ∆ιοικητικής ∆ικονοµίας, που κυρώθηκε µε το άρθρο πρώτο
του ν. 2717/1999 (ΦΕΚ 97 Α’), αντικαθίσταται ως εξής:

«(β) το συνολικό ληξιπρόθεσµο χρέος προς το ∆ηµόσιο από
κάθε αιτία, συµπεριλαµβανοµένων και των κάθε είδους τόκων και
προσαυξήσεων, υπερβαίνει το ποσό των εκατό πενήντα χιλιάδων
(150.000) ευρώ».

2. Όσοι, κατά την έναρξη ισχύος των διατάξεων αυτού του
νόµου, κρατούνται, κατ’ εφαρµογή των διατάξεων των άρθρων
231 έως και 243 του Κώδικα ∆ιοικητικής ∆ικονοµίας, για ποσό µι-
κρότερο των 150.000 ευρώ, απολύονται µε επιµέλεια του διευ-
θυντή της φυλακής.

3. Αποφάσεις που διατάσσουν, κατ’ εφαρµογή των διατάξεων
των άρθρων 231 έως και 243 του Κώδικα ∆ιοικητικής ∆ικονοµίας,
προσωπική κράτηση για ποσό κατώτερο αυτού της προηγούµε-
νης παραγράφου και δεν έχουν εκτελεστεί, δεν εκτελούνται. Εκ-
κρεµείς αιτήσεις προϊσταµένων δηµοσίων οικονοµικών
υπηρεσιών και τελωνείων καθώς και ένδικα µέσα κατά πρωτόδι-
κων αποφάσεων για χρέη κατώτερα του ποσού της προηγούµε-
νης παραγράφου, δεν εισάγονται για συζήτηση.

Άρθρο 4

Το άρθρο 33 του ν. 3346/2005 (ΦΕΚ 140 Α’) αντικαθίσταται ως
εξής:

«Άρθρο 33
Για την εφαρµογή των παραγράφων 1 και 2 του άρθρου 1 του

α.ν. 86/1967 (ΦΕΚ 136 Α’) απαιτείται το ποσό των ασφαλιστικών
εισφορών, που βαρύνουν τον υπόχρεο (εργοδοτικών) καθώς και
των παρακρατουµένων ασφαλιστικών εισφορών των εργαζοµέ-
νων, να υπερβαίνει συνολικώς τα πέντε χιλιάδες (5.000) ευρώ».

Άρθρο 5

Αναστέλλονται έως και 31.12.2009 οι πλειστηριασµοί, οι οποίοι
επισπεύδονται για την ικανοποίηση απαιτήσεων που δεν υπερ-
βαίνουν το ποσό των διακοσίων χιλιάδων (200.000) ευρώ, από πι-
στωτικά ιδρύµατα και εταιρείες παροχής πιστώσεων, καθώς και
από τους εκδοχείς των απαιτήσεων αυτών.

Άρθρο 6

Η ισχύς της παρούσας, η οποία θα κυρωθεί νοµοθετικά κατά
το άρθρο 44 παράγραφος 1 του Συντάγµατος, αρχίζει από τη δη-
µοσίευσή της στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως.

Αθήνα, 16 Σεπτεµβρίου 2009

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΤΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ
ΚΑΡΟΛΟΣ ΓΡ. ΠΑΠΟΥΛΙΑΣ

Ο ΠΡΩΘΥΠΟΥΡΓΟΣ
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΑΜΑΝΛΗΣ

ΤΑ ΜΕΛΗ ΤΟΥ ΥΠΟΥΡΓΙΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΙΟΥ,
ΘΕΟ∆ΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ,

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ- ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ,
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ,

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΦΛΙΑΣ,
ΑΡΙΣΤΟΒΟΥΛΟΣ ΣΠΗΛΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ,

ΦΑΝΗ ΠΑΛΛΗ-ΠΕΤΡΑΛΙΑ,
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΒΡΑΜΟΠΟΥΛΟΣ,

ΣΩΤΗΡΙΟΣ ΧΑΤΖΗΓΑΚΗΣ,
ΝΙΚΟΛΑΟΣ-ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΕΝ∆ΙΑΣ,

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΑΜΑΡΑΣ,
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ,

ΕΥΡΙΠΙ∆ΗΣ ΣΤΥΛΙΑΝΙ∆ΗΣ,
ΑΝΑΣΤΑΣΗΣ ΠΑΠΑΛΗΓΟΥΡΑΣ,

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ,
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ»

Άρθρο δεύτερο

1. Η παράγραφος 2 του άρθρου 1 της Πράξης Νοµοθετικού
Περιεχοµένου η οποία κυρώνεται µε το άρθρο πρώτο του νόµου
αυτού, αντικαθίσταται ως ακολούθως:

«2. Στους υποκείµενους στο φόρο που κάνουν χρήση της ευ-
χέρειας που τους παρέχεται στην παράγραφο 1, σε συγκεκρι-
µένη φορολογική περίοδο που υποβάλλουν ανακριβή τη δήλωση
αυτή ή υποβάλλουν ανακριβή ή δεν υποβάλλουν περιοδική δή-
λωση εποµένων φορολογικών περιόδων της ίδιας διαχειριστικής
περιόδου, επιβάλλεται πρόσθετος φόρος επί της διαφοράς του
φόρου που οφείλεται, σε ποσοστό τεσσεράµισι τοις εκατό (4,5%)
στην περίπτωση της ανακριβούς δήλωσης και πέντε τοις εκατό
(5%) στην περίπτωση της µη υποβολής δήλωσης για κάθε µήνα, µε
ανώτατο όριο διακόσια τοις εκατό (200%).

Σε περίπτωση διοικητικής επίλυσης της διαφοράς ή δικαστι-
κού συµβιβασµού, εφαρµόζονται οι διατάξεις του άρθρου 2 του
ν. 2523/1997 όπως ισχύουν.

Οι διατάξεις της παρούσας παραγράφου ισχύουν για περιοδι-
κές δηλώσεις των οποίων η προθεσµία υποβολής λήγει από
20.10.2009 και µετά.»

2. Το άρθρο 2 της από 16.9.2009 Πράξης Νοµοθετικού Περιε-
χοµένου η οποία κυρώνεται µε το άρθρο πρώτο του νόµου
αυτού, καταργείται.

3. Οι πλειστηριασµοί του άρθρου 5 της από 16.9.2009 Πράξης
Νοµοθετικού Περιεχοµένου αναστέλλονται έως και την 30ή Ιου-
νίου 2010.

4. Η ισχύς του νόµου αυτού αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως.”

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, παρακαλώ το Σώµα να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο
για την υπ’ ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών της σηµερινής
συνεδρίασης ως προς την ψήφιση στο σύνολο του παραπάνω
νοµοσχεδίου.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Το Σώµα παρέσχε

τη ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 21.35’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Τετάρτη 13 Ιανουαρίου 2010 και ώρα
10.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος νοµοθετική εργα-
σία: µόνη συζήτηση επί της αρχής των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας: «Ρύθµιση επιχειρηµατικών και επαγγελµα-
τικών οφειλών προς τα πιστωτικά ιδρύµατα, διατάξεις για την
επεξεργασία δεδοµένων οικονοµικής συµπεριφοράς και άλλες
διατάξεις», σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανε-
µηθεί.
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